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مدیرمرکز فوریت های شرکت توزیع نیروی برق استان قم :
خاموشی ها افزایش می یابد

  

از  را  عمومی  حمل ونقل  رانندگان  قم،  شهرداری  ترافیک  و  حمل ونقل  معاون   
اقشار با ریسک بالای ابتلا به کرونا دانست و گفت: واکسیناسیون این عزیزان علیه 
بیماری کرونا در اولویت قرار گیرد. عباس ذاکریان با بیان اینکه بازدیدهای مشترک 
شهرداری و مرکز بهداشت قم در موضوع رعایت شیوه نامه های بهداشتی ادامه دارد 
اظهار داشت: برخی از این بازدیدها در هفته های اخیر مربوط به سالن مرکزی پایانه 
مسافربری و همچنین برخی پایانه های مسافربری درون شهری بوده است. وی در 
ادامه به درصد رعایت شیوه نامه های بهداشتی در زیرمجموعه های مدیریت شهری 

آغاز حذف صدور قبوض کاغذی  از  مدیرکل تشخیص و وصول درآمد شهرداری قم 
در شهرداری خبر داد و گفت: ازاین پس جزییات قبوض عوارض به صورت پیامکی به 
شهروندان ارسال می شود. محمد وحیدنیا با اشاره به اجرای طرح حذف قبوض کاغذی 
عوارض اظهار داشت: اجرای طرح حذف صدور قبوض کاغذی عوارض نوسازی و عمران 
شهری توسط اداره کل درآمد شهرداری قم و با همکاری سازمان فاوا و اتوماسیون معاونت 
شهرسازی و معماری شهرداری آغازشده است و در این فرآیند قبوض نوسازی و عمران 

شهری همانند قبوض آب، برق و … به صورت پیامکی به اطلاع مالکان محترم می رسد.

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم:

رانندگان در اولویت واکسیناسیون قرار گیرند
مدیرکل تشخیص و وصول درآمد شهرداری قم خبرداد:

آغاز حذف صدور قبوض کاغذی عوارض  استاندار قم با اشاره به آماده شدن زیرساخت های شهرک 
صنعتی الغدیر قم گفت: با توجه به موقعیت خاص جغرافیایی، 
این شهرک بهترین مکان برای جذب سرمایه گذاران سراسر 

بهره  آیین  در  یکشنبه  روز  سرمست  بهرام  است.  کشور 
برداری از پروژه گازرسانی به شهرک صنعتی الغدیر قم با اشاره 
به ظرفیت های خاص این استان گفت: قم نقطه مواصلاتی 

مدیرکل زندان ها و اقدامات تامینی و تربیتی استان قم در 
و  سیاسی  زندانیان  تعداد  خصوص  در  به سوال هایی  پاسخ 
همچنین زندانیان زن محبوس در زندان های قم گفت: زندانی 

سیاسی در قم نداریم و زندانیان زن نیز کمتر از ۱۰۰ تَن است.
علی اصغر رنجبر روز یکشنبه در گفت و گو با خبرنگاران 

اظهار داشت: در سال جاری به غیر از زندانیان دارای جرائم 
خشن و امنیتی مانند آدم ربایی، سرقت های شبانه، چاقوکشی، 
عربده کشی، اسیدپاشی، محاربه و قتل، زندانیانی که سند و 
تامین مناسبی داشتند از مرخصی استفاده کردند. وی افزود: 
قم در موضوع مرخصی زندانیان جزو پنج استان نخست کشور 
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استاندارقم:

 شهرک الغدیر بهترین مکان برای 
سرمایه گذاری است
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رئیس کل دادگستری استان قم مطرح کرد:

تشکیل ۱۰ پرونده قضایی با تنظیم هر سند عادی

خون شهدای هفتم تیر
 پشتوانه حرکت و اقتدار

کشور  که  داد  رخ  زمانی   ۱۳۶۰ تیرماه  هفتم  واقعه 
و  منافقین  توسط  مسلحانه  جنگ  تهدید  با  داخل  در 

گروه های معاند و در خارج با جنگ تحمیلی از سوی نظام بعثی عراق و قدرت های 
استکباری حامی آن روبرو بود. گروه های ضد انقلاب و منافق با اهدافی همچون فروپاشی 
نظام، ایجاد هرج و مرج در جامعه، ایجاد رعب و وحشت در بین مردم، از بین بردن 
زمینه های حاکمیت قانون اساسی و منزوی کردن جمهوری اسلامی، ترور یاران خط امام 
)ره( را سرلوحه کار خود قرار داده بودند. در این راستا یکی از اقدامات ننگین و جنایتکارانه 
آنان در شرایط سخت و حساس جامعه ترور ناجوانمردانه دکتر بهشتی و ۷۲ تن از یاران 
امام )ره( و نیروهای مخلص انقلاب بود. واقعه دردناکی که موجب اندوه ملت در غم از 
دست دادن نیروهای انقلابی، مؤمن و متعهد نظام شد. شاید اگر این اتفاق در هرنقطه 
دیگری از دنیا رخ می داد، حکومتی که این تعداد از رجال متفکر و متعهد خود را یکجا 
از دست داده بود به یک باره به سراشیبی سقوط می افتاد. اما رهبری امام خمینی )ره(، 
خون پاک شهیدان و رشادت ایثارگران، ایمان، اراده و پشتوانه مردمی، موجب همبستگی 
بیشتر جامعه و تداوم حیات نظام مقتدرتر از گذشته شد. امام خمینی )ره( به مناسبت 
این جنایت هولناک در ۹ تیر ماه ۱۳۶۰ خطاب به ملت ایران و خانواده های شهدای هفتم 
تیر پیامی فرستادند و در بخشی از این پیام فرمودند: »ملتی که برای اقامه عدل اسلامی 
و اجرای احکام قرآن مجید و کوتاه کردن دست جنایتکاران ابرقدرت و زیستن با استقلال 
و آزادی قیام نموده است، خود را برای شهادت و شهید دادن آماده نموده است و به خود 
باکی راه نمی دهد که دست جنایت ابرقدرت ها از آستین مشتی جنایتکار حرفه ای بیرون 
آید و بهترین فرزندان راستین او را به شهادت رساند...«. شهید مظلوم، معماری متبحر و 
سرمایه ای کم نظیر برای نظام بودند و مانند نقش بزرگی که در وقوع انقلاب داشتند؛ 
می توانستند در سازماندهی و رهبری آینده جامعه ایران نیز نقش بی بدیل ایفا کنند. ایشان 
در تثبیت انقلاب اسلامی با ارائه طرح و برنامه تحصیلات علوم اسلامی گامی ماندگار در 
سازمان دهی جدید حوزه علمیه قم و تشکیل مدارس نمونه و در تدوین قانون اساسی، 
مشخص کردن جایگاه ولایت فقیه و مبانی اقتصادی نظام جدید قدم مؤثری برداشتند. آیت 
الله دکتر شهید بهشتی مسئولیت دیوان عالی کشور و دبیرکل حزب جمهوری اسلامی را 
بر عهده داشتند؛ در این برهه نفس روی آوری ایشان به سازوکار تحزب نویدبخش رویکردی 
سیاسی به حل مسائل مهم حکمرانی به شمار می رفت. توجه وسیع و عمیق ایشان به 
حوزه های اجتماعی و اقتصادی جامعه ایرانی بر کسی پوشیده نیست. به جرأت می توان 
گفت برخی از نسخه ها و تجویزهای اقتصادی -اجتماعی سخت ایشان که در برخی مواقع 
لاجرم با جراحی های دردناک همراه بود، هنوز هم بعد از حدود چهل سال کار ساز به نظر 
می رسند. این جمله تجویزی نیش دار از ایشان از جمله همین نسخه های دردآور است: 
»بالا بری پایین بیای؛ مادام که توی جامعه ای در یک سو گرسنه بیچاره از سرما بلرز وجود 
دارد و در سوی دیگر متنعمان برخوردار، این جامعه لجنه، حتی تمام چهره اش را با قرآن 
بپوشانی باز لجن هست«. با نگاهی به گذشته تاکنون مشاهده می کنیم در طول تاریخ این 
مرز و بوم گروه های معاند و ضدانقلاب و قدرت های مستکبر حامی آنان که مدعی حقوق 
بشر نیز می باشند، با توطئه ها و اقدامات پلید خویش منجر به شهادت و جانبازی تعداد 
بی شماری از انسان های مؤمن، پاک سیرت و مجاهد نظام مقدس جمهوری اسلامی 
ایران شده اند. کوردلانی که به خیال پوشالی خویش با این اقدامات ددمنشانه می توانند 
نظام جمهوری اسلامی و روحیه معنوی و انقلابی ملت ایران را خدشه دار نمایند. غافل 
از آنکه پایبندی به آرمان ها و ارزش های الهی، انسانی و انقلابی و روحیه ایثار و شهادت در 
مقابل باطل و ظلم و جور در اندیشه و خون این ملت ریشه دارد و آنها نه تنها با این اقدامات 
شرمگین و ضدبشری به اهداف شوم خود نمی رسند بلکه نفرت و انزجار و روحیه مقاومت و 
مجاهدت در برابر توطئه های غیر انسانی آنان در ملت شریف ایران و همه انسان های آزاده 
تقویت می گردد. چنانکه امروز مشاهده می کنیم مردم ما از هر قشر و گروهی و البته تمامی 
انسان های آزاده در مقابل جنایات گروه کفر و شیطان صفت قد علم نموده و تا پای نثار جان 
با افتخار ایستادگی و از اقتدار و عظمت نظام دفاع می نمایند. به فرموده مقام معظم رهبری 
)مدظله العالی(: »این شهادت ها پشتوانه حرکت است... خون های گران قیمتی بر زمین 
ریخته است که این نظام به پشتیبانی آنها توانسته است روز به روز بر اقتدار خود بیفزاید...«. 
واقعه ۷ تیرماه و وقایع پس از آن نشان از خشم و غضب دشمنان کوردل اسلام و انقلاب، 
در شکست اهداف شوم و شیطانی شان علیه نظام جمهوری اسلامی ایران است. وجود 
هزاران شهید و ایثارگر نشان می دهد تا مادامی که روحیه ایثار و شهادت و فرهنگ حماسه 
و مقاومت در میان ملت شریف ایران وجود دارد، توطئه ها و نقشه های گروه کفر و معاند و 
قدرت های استکباری حامی آنان راه به جایی نمی برد و جز خواری و ناامیدی نتیجه ای در 

مشاور عالی و دستیار ویژه رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران بر نخواهد داشت.

نرخ بازگشت مجدد به زندان در قم یک دهم درصد است 

محبوب شهبازی*
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برای دومین بار؛

سرخپوشان قهرمان لیگ برتر فوتبال قم شد

معاون املاک و حقوقی اداره کل راه و شهرسازی استان قم از بررسی بیش از ۱۸ 
هزار استعلام فرم )ج( در یک سال اخیر خبر داد.

ابراهیم قاضیان به تشریح نحوه بررسی وضعیت فرم )ج( در یک سال اخیر در این 
اداره کل پرداخت. وی  افزود :فرم ج ناظر بر حق شهروندی هر یک از خانواده ها است 
که به واسطه آن می توانند از وام های بانکی و طرح های دولتی مسکن مانند مسکن 

مهر و مسکن ملی یا زمین دولتی بهره مند گردند.
قاضیان تصریح کرد: با شروع فرآیند ثبت نام طرح اقدام ملی مسکن در شهر های 
حوزه استحفاظی، حجم وسیعی از بند )ج( ثبت نام شدگان برنامه اقدام ملی مسکن 
که به موضوع استفاده نکردن از تسهیلات دولتی برای خرید و یا ساخت مسکن اشاره 
دارد از سوی همکاران در حوزه املاك و حقوقی برای تکمیل مدارك متقاضیان رصد 
و پایش شد. وی در خصوص سازوکار این استعلام گفت: هر شخص برای دریافت وام 
مسکن یا استفاده از تسهیلات دولتی مثل مسکن مهر یا طرح اقدام ملی مسکن در 

تکمیل مدارک با موضوع استعلام فرم )ج( مواجه خواهد شد.

به گفته معاون املاک و حقوقی اداره کل راه و شهرسازی استان قم استعلام فرم 
)ج( فقط در خصوص دریافت تسهیلات دولتی است که اگر جواب استعلام شخص 
درخواست کننده مثبت باشد اصطلاحاً فرم )ج( سبز و در صورتی که جواب استعلام 
منفی باشد فرم )ج( قرمز خواهد بود. قاضیان افزود: در مالکیت ملکی شخصی یا 
ثبتی ممکن است فقط یکی از زوجین دارای سابقه ملکی باشد اما در استعلام فرم 
ج علاوه بر شخص متقاضی، همسر متقاضی هم نباید از هیچ یک از تسهیلات 
خرید مسکن )وام های سیستم بانکی و طرح های دولتی تامین مسکن( استفاده 
کرده باشد. وی ادامه داد:بر این اساس بانک زمین اداره کل راه وشهرسازی استان 
قم در یک سال گذشته ۱۸ هزار مورد فرم )ج( اقشار ویژه، مسکن یکم و اقدام ملی 
را بررسی نموده است. معاون املاک و حقوقی اداره کل راه و شهرسازی استان قم 
در پایان گفت: صدور فرم )ج(، لغو سابقه آن، مجاز نمودن سابقه فرم جیم و اصلاح 
سابقه آن بخشی از خدماتی است که در حوزه معاونت املاک و حقوقی اداره کل راه و 

شهرسازی قم در حال انجام است.

معاون املاک و حقوقی اداره کل راه و شهرسازی استان قم :

مدیرکل زندان های استان قم:بررسی ۱۸ هزار استعلام فرم )ج( شهروندان قمی 

زندانی سیاسی نداریم 
مدیرکل زندان ها و اقدامات تامینی و تربیتی استان قم در پاسخ به سوال هایی در 
خصوص تعداد زندانیان سیاسی و همچنین زندانیان زن محبوس در زندان های قم 

گفت: زندانی سیاسی در قم نداریم و زندانیان زن نیز کمتر از ۱۰۰ تَن است.
در  داشت:  اظهار  خبرنگاران  با  گو  و  گفت  در  یکشنبه  روز  رنجبر  اصغر  علی 
ربایی،  آدم  مانند  امنیتی  و  خشن  جرائم  دارای  زندانیان  از  به غیر  جاری  سال 
سرقت های شبانه، چاقوکشی، عربده کشی، اسیدپاشی، محاربه و قتل، زندانیانی که 
سند و تامین مناسبی داشتند از مرخصی استفاده کردند. وی افزود: قم در موضوع 
مرخصی زندانیان جزو پنج استان نخست کشور است. مدیرکل زندان های قم با بیان 
اینکه در کشور به طور متوسط به ازای هر ۱۰۰ هزار تَن ۲۳۶ تَن زندانی داریم، افزود: 
قم به دلیل شرایط خاصی که دارد، تعداد زندانیان در این استان با سایر استان ها 

متفاوت است.
نرخ بازگشت مجدد به زندان در قم یک دهم درصد است 

رنجبر یادآور شد: در حال حاضر ۲۵۰ زندانی در قم هستند که غیر بومی می باشند، 
و حضور میهمانان و زائران و همچنین اتباع بیش از ۱۰۴ کشور جهان و  افرادی که از 
استان های دیگر به قم و حرم حضرت مععصومه )س( پناه می آورند، شرایط ویژه ای را 
برای این استان پدید آورده است. وی اضافه کرد: در این بین یقینا برخی افراد ممکن 

است مرتکب جرم نیز بشوند که این ها آمار جرائم در قم را افزایش  می دهد.
وی افزود: یک چهارم زندانیانی که در قم دوره محکومیت خود را سپری می کنند، 
غیر بومی می باشند که قرار است، طبق تبصره ماده ۵۱۳ آیین نامه دادرسی کیفری 
به  اقامتگاه های خود منتقل شوند. مدیرکل زندان ها و اقدامات تامینی و تربیتی 
استان قم گفت: نرخ بازگشت مجدد به زندان در قم طی سال ۹۸، سه دهم درصد 
و در سال ۹۹، ۶ دهم درصد و در سال جاری نیز تاکنون یک دهم درصد می باشد و 

احتمالا تا پایان سال به پنج دهم درصد برسد. 
وی اعطای مرخصی های پایان حبس به ۱۵۸ تَن از زندانیان قم را مورد توجه قرار 

داد و گفت: هم اکنون بیش از ۱۵۰ زندانی در قم در حال مرخصی هستند.
۱۱۳ زندانی از پابند الکترونیکی استفاده می کنند 

وی با اشاره به موضوع توسعه اشتغال زندانیان استان خاطرنشان کرد: مراکز حرفه 
آموزی که در قالب زندان باز است، مراکز پابندهای الکترونیک نیز می باشد، که تقریبا 

۱۱۳ زندانی در قم داریم که از پابند الکترونیکی استفاده می کنند.
که  آسیب هایی  رفع  و  زندانیان  برای  زایی  اشتغال  هدف  با  اینکه  بیان  با  وی 
اشتغال  شود،  دچار  آن  به   سرپرست  نبود  به لحاظ  خانواده  یک  است  ممکن 
زندانیان با پابندهای الکترونیک را توسعه می دهیم خاطرنشان کرد: زندانیان با 
پاپندهای الکترونیکی در محدوده قضایی خاصی امکان تردد، اشتغال و رسیدگی 

به مشکل های زندگی خود را دارند. 
وی همچنین با اشاره به شیوع ویروس کرونا، این موضوع را برای زندان های قم نه 
یک تهدید بلکه یک فرصت توصیف کرد و افزود: در دوران کرونا علاوه بر پابندهای 
الکترونیکی، ملاقات ها و دادرسی های الکترونیکی نیز انجام شد، به نحوی که ۸۵ 

درصد دادرسی های ما الکترونیکی است.
وی با اشاره به تشکیل کارگروهی با عنوان جلب رضایت شکات بیان داشت: جمعی 
از افرادی که سابقه مدیرکلی در زندان های استان را داشتند و یا رئیس زندان، رئیس 
بودند، در شورای حل اختلاف، کارگروه جلب  امور قضایی  و  بازرسی  حفاظت، 
رضایت شکات را تشکیل دادند و اقدام های موثری نیز در آزادی زندانیان بویژه جلب 

رضایت اولیای دَم در قتل های عمد صورت گرفته است.
وی همچنین با اشاره به فعالیت ستاد دیه در استان گفت: به همت این ستاد رقم 
دیه جرائم غیرعمد که کمتر از یک میلیارد ریال است، تامین شده و اکنون نیز برای 
محکومان جرائم غیرعمدی که مبلغ دیه آنها بین یک میلیارد تا ۲ میلیارد ریال است، 

تلاش می کنیم.
وی در ادامه تعداد این محکومان را ۱۴ تَن ذکر کرد و گفت: تعدادی جرائم غیرعمد 

با مبلغ دیه میلیاردی نیز وجود دارد که فعلا تامین آن امکان پذیر نمی باشد
۳۲ درصد زندانیان مرتبط  با مواد مخدرهستند

مدیرکل زندان های قم در بخش دیگری از سخنان خود بیشترین تعداد زندانی در 
این استان را مربوط به جرائم مواد مخدر برشمرد و گفت: ۳۲ درصد زندانیان استان 
در ارتباط با مواد مخدر و ۳۱ درصد نیز به جرائم اموال مرتبط می باشند و ۳۹ درصد 

دیگر هم سایر جرائم را مرتکب شده اند.
رنجبر همچنین در پاسخ به سوال هایی در خصوص تعداد زندانیان سیاسی و 
همچنین زندانیان زن محبوس در زندان های قم گفت: زندانی سیاسی در قم نداریم 

و زندانیان زن نیز کمتر از ۱۰۰ تَن است.

فرمانده کل سپاه :

ملت ایران در هیچ حوزه ای 
متوقف نمی شود 

ملت  گفت  سپاه  کل  فرمانده 
متوقف  حوزه ای  هیچ  در  ایران 
ملت  به  را  قول  این  و  نمی شود 
تحمل  ثمره  که  می دهم  ایران 
پیشرفت  مقاومت  و  سختی ها 
از  بخشی  که  است  بزرگی  های 
می کنیم.  مشاهده  امروز  را  آن 
سرلشکر پاسدار حسین سلامی 
از  رونمایی  آیین  حاشیه  2در 

سید عباس عراقچی  :

ایران تصمیم سخت خود
 را گرفته است 

وزیر بهداشت :

در ماه های آینده کمبود واکسن  
نخواهیم داشت

کشورمان  ارشد  کننده  مذاکره 
گفت:  وین،  مذاکرات  درباره 
که  مانده  باقی  مسائل  سری  یک 
اندازه کافی  به  آنها  مذاکره درباره 
صورت گرفته و زمان تصمیم گیری 
سید  است.   رسیده  فرا  کشورها 
عباس عراقچی با اشاره به نشست 
اعضای  با  خود  یکشنبه  روز 
کمیسیون امنیت ملی و سیاست 

وزیر بهداشت گفت: در ماه های آینده نه 
تنها کمبود واکسن  نخواهیم داشت، بلکه 
واکسن  بتوانیم  که  ایم  کرده  گذاری  ریل 
نقاط جهان که قلدران  را در اقصی  خود 
و زورگویان درها را بر تهی دستان جهان 
بسته اند، صادر و هدیه کنیم. سعید نمکی 
روز یکشنبه در مراسم رونمایی از واکسن 
ضد کرونای »نورا« ساخت دانشگاه علوم 
پاسداران  سپاه  )عج(  بقیةالله  پزشکی 
بنده  برای  اینکه  بیان  با  اسلامی  2انقلاب  2

آگهی مناقصه عمومی)نوبت اول(

سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم
  در نظر دارد تأمین نیروی انسانی مورد نیاز خود جهت انجام وظایف محوله به شرح ذیل به مدت شش ماه شمسی

 و از طریق مناقصه عمومی به شرکت دارای شرایط لازم واگذار نماید.
لذا متقاضیان در صورت تمایل می توانند جهت اطلاع از شرایط و دریافت اسناد و شرکت در مناقصه از تاریخ نشر آگهی به 
جز ایام تعطیل تا پایان وقت اداری روز شنبه مورخه ۱4۰۰/4/۱9 به نشانی قم، بلوار غدیر، جنب تالار آرین، واحد امور 

قراردادهای سازمان مراجعه و در صورت نیاز با شمارۀ تلفن ۳۲۴۲۵۴۳۶  تماس حاصل فرمایند.
توضیحات : 

میزان سپرده شرکت در مناقصه به مبلغ )به عدد(: ۳۰۰.۰۰۰.۰۰۰ ریال )به حروف(: سیصد میلیون ریال می باشد 
که شرکت کنندگان باید میزان سپرده شرکت در مناقصه را بصورت ضمانت نامه بانکی با اعتبار سه ماه یا فیش واریز نقدی 
به حساب سپرده شمارۀ ۱۰۰۷۸۹۴۲۶۵۵۷ نزد بانک شهر شعبه میدان جهاد قم به نام سازمان حمل و نقل و ترافیک 

شهرداری قم ارائه نمایند.
هرگاه برندگان اول و دوم مناقصه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند، سپرده آنان به ترتیب ضبط خواهد شد. 

هزینه درج آگهی برعهده برنده مناقصه می باشد. 
سازمان در رد یا قبول هریک از پیشنهادها مختار است.

پیشنهادات رسیده ساعت ۱۰:۰۰ صبح روز یکشنبه مورخه ۱4۰۰/4/۲۰ در محل سازمان، در کمیسیون مناقصه 
مطرح و پس از بررسی و کنترل اسناد، برنده مناقصه اعلام خواهد شد. 

سایر اطلاعات و جزئیات در اسناد مناقصه مندرج است.

قم  استان  استثنایی  پرورش  و  آموزش  اداره  رئیس 
گفت: طرح سنجش سلامت ویژه نوآموزان بدو ورود به 
دبستان از امروز به مدت ۲ ماه در پایگاه های سنجش 
در   : اظهارداشت  آقاکوچکی  مهدی  شود.  می  انجام 
طرح سنجش سلامت نوآموزان، دانش آموزان بدو ورود 

به کلاس اول با نوبت گیری در مدرسه و مدارک لازم به 
پایگاه های سنجش مراجعه می کنند. آقاکوچکی با تاکید 
به  با توجه  والدین خواست؛  از  نوبت گیری،  بر رعایت 
شرایط کرونایی ضمن حفظ دستورالعمل های بهداشتی، 
با حضور به موقع در پایگاه های سنجش ضمن پرهیز 

از تجمعات، از پرداخت هزینه اضافه در صورت غیبت 
جلوگیری کنند. وی این طرح را برای تشخیص به موقع 
اختلالات در زمینه بینایی، شنوایی، آمادگی تحصیلی 
آموزان در  و مشکلات گفتاری دانست و گفت: دانش 

صورت نیاز به پایگاه های تخصصی معرفی می شوند.

رئیس اداره آموزش و پرورش استثنایی استان قم  خبرداد:

آغازطرح سنجش سلامت نوآموزان قمی 
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رییس مجلس:

 قانون اقدام راهبردی دقیقا 
در حال اجرا است

رییس مجلس شورای اسلامی در پاسخ به تذکر نماینده محلات درباره اجرای 
قانون اقدام راهبردی، گفت: پس از گذشت فرصت سه ماهه ای که در قانون آمده، 

هیچ چیزی تمدید نشده و این قانون دقیقا در حال اجرا است. 
علیرضا سلیمی در نشست علنی روز یکشنبه در جریان بررسی گزارش کمیسیون 
قضایی و حقوقی درباره طرح الزام به ثبت معاملات اموال غیرمنقول، با استناد به 
مواد ۱۹۸ و ۱۹۹ قانون آیین نامه داخلی مجلس گفت:  در این دوره از مجلس باب 
شده که پس از اینکه شورای نگهبان از طرح یا لایحه ای ایراد می گیرد، کمیسیون 
تخصصی به جای رفع ایراد، موارد زیادی را به طرح اضافه می کند. این در حالی است 

که کمیسیون صرفاً باید ایراد را رفع کرده یا آن را حذف کند.
نماینده مردم محلات و دلیجان با اشاره به اصلاحات انجام گرفته از سوی کمیسیون 
قضایی و حقوقی مجلس در طرح الزام به ثبت رسمی معاملات اموال غیرمنقول به 
منظور تامین نظر شورای نگهبان تصریح کرد: کمیسیون به منظور تامین نظر شورای 
نگهبان ماده )۳( این طرح که پیش از این ۶ خط بود را به بیش از ۲۵ خط افزایش 
داده است در حالی که باید تنها ایراد شورای نگهبان را در چارچوب مورد نظر اصلاح 
می کرد. سلیمی افزود: شورای نگهبان ماده مذکور را مغایر با اصول )۷۵(، )۸۵( و 
)۱۳۸( قانون اساسی دانسته که کمیسیون مغایرت با اصول )۸۵( و )۱۳۸( را رفع 
کرده اما در متن اصلاحی کمیسیون عبارت سامانه الکترونیکی ثبت اسناد آمده 
است حال باید کمیسیون پاسخ دهد که منظور از این سیستم، سامانه فعلی است 
یا سامانه ای جدید؛ اگر منظور سامانه فعلی است که ایراد اصل )۷۵( برطرف شده 

است در غیر این صورت این ایراد شورای نگهبان همچنان پابرجاست.
عضو هیات رییسه مجلس شورای اسلامی  تصریح کرد: در قانون اقدام راهبردی 
سه ماه به آژانس بین المللی انرژی اتمی فرصت دادیم که این فرصت یک ماه دیگر 
نیز تمدید شد، با این حال حدود ۳ روز است که این فرصت نیز به اتمام است، حال 
خودمان باید از مصوبه مجلس دفاع کنیم. آیا شورای عالی امنیت ملی در این باره 
تصمیمی گرفته که از آن اطلاع نداریم؟  محمد باقر قالیباف در پاسخ به تذکر این 
نماینده گفت: منظور کمیسیون در متن اصلاحی سامانه موجود است؛ همچنین 
بر اساس توضیحات ارائه شده متنی اضافه نشده و موضوعات مطرح شده به منظور 
رفع ابهام و ارائه توضیحات لازم درباره تعرفه گذاری در متن اصلاحی آورده شده تا 
رفع ابهام انجام گرفته و شورای نگهبان قانع شود؛ بنابراین این اخطار وارد نیست. 
رییس مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: درباره آژانس قبلًا نیز تذکر دادم، الان هم 
می گویم پس از زمان سه ماهه ای که گذشت، هیچ چیزی تمدید نشده و پس از آن 
هیچ کدام از موضوعاتی که در داخل ضبط شده، هیچ وقت به آژانس داده نمی شود و 

در اختیار جمهوری اسلامی ایران است، قانون دقیقاً در حال اجرا است.

وزیر بهداشت :

در ماه های آینده کمبود واکسن  
نخواهیم داشت

وزیر بهداشت گفت: در ماه های آینده نه تنها کمبود واکسن  نخواهیم داشت، بلکه 
ریل گذاری کرده ایم که بتوانیم واکسن خود را در اقصی نقاط جهان که قلدران و 

زورگویان درها را بر تهی دستان جهان بسته اند، صادر و هدیه کنیم.
سعید نمکی روز یکشنبه در مراسم رونمایی از واکسن ضد کرونای »نورا« ساخت 
دانشگاه علوم پزشکی بقیةالله )عج( سپاه پاسداران انقلاب اسلامی با بیان اینکه 
برای بنده به عنوان یک خادم و سرباز خدمتگزار شاید زیباترین روز تاریخ زندگی ام 
است، اظهارداشت: وقتی کرونا آمد ما نداشته های زیادی داشتیم، عزیزانی که در 
روزهای اول کنار هم بودیم، شاهدند که وقتی نداشته ها را کنار هم  می گذاشتیم، 
می دیدیم که محاسبات بیرونی غلط نیست. محاسبات آنانی که با نداشته های ما 
منتظر فروپاشی ما در طول گرفتاری در باتلاق کرونا بودند، محاسبات غلطی نبود، 
 H۱N۱ خزانه ای تهی، بانک مرکزی خالی از دلار، سیل، زلزله، طوفان و آنفلوآنزای
و پس از آن کرونا و برای نظام سلامت سانحه و حادثه؛ پرستار و پزشکی که شاید ماه 
ها به دلیل حصر سنگین اقتصادی کارانه خود را دریافت نکرده بود؛ با دیگر کشورها 
مقایسه می کردند که ممکن بود به کف خیابان بیایند و این روزهای سخت را تحمل 
نکنند. نداشته های ما سنگین بود اما آنها به داشته های ما فکر نکردند؛ داشته هایی 

که اول از همه اعتقاد، ایمان و اخلاص به خداوند بزرگ بود.
داشته های ما در برابر کرونا تصاعدی افزایش یافته است

 وزیر بهداشت ادامه داد: نمی دانستند که ملت ما خدایی دارد که هرگز دستش 
را در روزهای سخت رها نکرد. آنها نمی دانستند که ملتی داریم قوی تر، پایدارتر و 
شجاع تر از آنچه که به تصویر بکشند. آنها به یاد نداشتند، به یاد نداشتند ما دفاع 
مقدسی داشتیم که پس از هشت سال میلی متری از خاک این سرزمین را در سر 
میز مذاکره ای پس نگرفتیم ؛ آنها نمی دانستند که ما مردم شریفی داریم که تنها دکه 
ای دارد و تمام ارتزاق خود و خانواده اش از آن دکه است، با پیغامی دکه اش را می 
بندد و مقاومتی ندارد، ما هم تهی تر از آنیم که بتوانیم کمکی برای او ارسال کنیم. آنها 
نمی دانستند که ما فرزانه بی بدیلی داریم که در هدایت، حمایت و رعایت والاترین 
مقام قابل استناد جهان است؛ گاهی اوقات به دوستانم می گفتم که ما در خطاها و 

اشتباهاتمان هم مورد حمایت قرار گرفتیم. 
وی با بیان اینکه در روزهایی که مسئولیت بهداشت کشور را بر عهده داشتم به ذهنم 
هم خطور نمی کرد که روزی در دانشگاه بقیه الله سپاه بتوانیم این تکنولوژی را به 
جهان عرضه کنیم، مطرح کرد: این یکی از دستاوردهای بی بدیل برای جمهوری 
اسلامی ایران است. با کمال افتخار بگویم که امروز داشته هایمان با تصاعد بیشتر از 

داشته های روزهای اول مبارزه با کروناست.

 یک نماینده ادوار مجلس:

 رییسی در انتخاب کابینه نگاهی باز دارد
یک نماینده ادوار مجلس شورای اسلامی گفت: رییسی در انتخاب کابینه نگاهی 

باز دارد و خود را هم به عنوان نیروی مستقل معرفی کرده است. 
حجت الاسلام حسین سبحانی نیا با اشاره به ویژگی های لازم برای کابینه ابراهیم 
رییسی، اظهار کرد:  وزرایی که انتخاب می شوند باید شاخصه هایی مانند کارآمدی، 
توانمندی، انقلابی بودن،خستگی ناپذیری و فعالیت جهادی داشته باشند. تخصص 

و تعهد را با هم داشته باشند و در حوزه مسئولیت خود دارای برنامه باشند.
وی ادامه داد: توقعات مردم زیاد است و کارهای روی زمین مانده کم نیست. 
مشکلات زیاد بوده،  بنابراین برای حل این مشکلات به دولتی کارآمد نیاز است که 
روحیه جهادی و انقلابی داشته باشد، هم تعهد داشته باشد و هم تخصص. امید 
داریم دولت آقای رئیسی با این ویژگی ها شکل بگیرد و اعضای دولت بتوانند گره ای 
از مشکلات مردم باز کنند. این نماینده ادوار مجلس شورای اسلامی با اشاره به لزوم 
نگاه فراجناحی در انتخاب کابینه، تصریح کرد: رییسی در انتخاب کابینه نگاهی باز 
دارد و خود را هم به عنوان نیروی مستقل معرفی کرده است. بعید می دانم که واقعیت 
داشته باشد که عده ای خاص دور رییس جمهور منتخب را گرفته اند. رییسی وزرای 
دولت را با نگاه جامعی انتخاب خواهد کرد و افراد کارآمد را از هر مجموعه ای را به 
یاری می طلبد. سبحانی نیا در پایان گفت: امید دارم دولت سیزدهم دولتی برای 
همه جامعه و  دولتی برای جمهور باشد چه آنهایی که به رییسی رای دادند چه کسانی 

که به او رأی ندادند و چه آنهایی که در انتخابات رای ندادند.

سخنگوی وزارت بهداشت خبر داد:
افزایش ۴ درصدی بیماران سرپایی کرونا مثبت

سخنگوی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: در هفته گذشته شاهد 
تداوم روند افزایشی در موارد سرپایی مثبت کرونا بوده ایم و تعداد بیماران سرپایی 

مثبت در کشور نسبت به هفته قبل تر حدود چهار درصد افزایش داشته است. 
سیما سادات لاری روز یکشنبه درباره آخرین وضعیت بیماری کووید ۱۹ در کشور 
بیان کرد: در هفته گذشته تعداد بستری شدگان بیماری در کشور نسبت به هفته 
قبل تر تغییر چندانی نداشته و به طور کلی می توان گفت که شیب نزولی نمودار 

بستری شدگان بیماری در بیمارستان ها و مراکز درمانی متوقف شده است.

چالش های
 اقتصادی پیش رو

یک سال  حدود  از  اقتصادی  فعالان  به ویژه  و  مردم   
گذشته، به سیزدهمین انتخابات ریاست جمهوری ایران 

چشم دوخته و چشم انداز اقتصادی و سیاسی و روابط خارجی کشور را به این انتخابات 
گره زده اند. 

انتخابات و درچنین شرایط سخت و دشوار، بی تردید  از اعلام نتیجه  اکنون پس 
مشکلات و موانع اقتصادی و اجتماعی مانند تورم ساختاری، رشد منفی اقتصادی، اُفت 
سرمایه های مالی، فساد خصوصی سازی شرکت ها و موسسه های دولتی، ناکارآمدی 
اقتصادی، طولانی شدن  و فساد  رانت   بازار سرمایه، گسترش  بانکی و سقوط  نظام 
تحریم ها، کُندی واکسیناسیون، تشدید بیکاری و رشد فاجعه بار نقدینگی و پیش بینی 
عبور از ۴ هزار و ۵۰۰ هزار میلیارد تومان تا پایان امسال و ...، از جمله ابَرچالش هایی 
است که حل آن بدون تدوین برنامه های کوتاه و میان مدت، تصمیم هایی سخت، اجماع 

نخبگان و جلب اعتماد و مشارکت مردم ناممکن است.
مهار تورم ساختاری، باید نقطه آغاز و نخستین گام دولت جدید باشد. اقتصاد کشور 
همزمان از تورم بالا و رکود )رکود تورمی( رنج می برد. استمرار این وضعیت علاوه بر 
تشدید بحران های اجتماعی، موجب افزایش بیکاری و قیمت ها شده که بیماری تورم 

آن را بازتاب می دهد.
تجربه کشورهای موفق برای علاج این بیماری، نه قیمت گذاری دستوری و استفاده از 
لنگر نرخ ارز، نه پول پاشی به بهانه حمایت از تولید و اقشار ضعیف جامعه که نتیجه ای 
جز افزایش نقدینگی و پایه پولی ندارد و نه فروش نفت و آوردن منابع حاصله به بودجه 
عمومی که سبب سرکوب نرخ ارز یا افزایش نقدینگی در کشور می شود، بلکه بهره برداری 

از سیاست هدف گذاری تورم و استقلال بانک مرکزی است.
طبق گزارش مرکز آمار، نرخ تورم سالانه خردادماه ١٤٠٠ برای خانوارهای کشور به ٤٣ 
درصد رسیده که نسبت به ماه پیش، ٢ واحد درصد افزایش داشته است. این رقم حتی 

بیشتر از پیش بینی صندوق بین المللی پول است.
پس از مهار تورم، هموار ساختن زمینه رشد اقتصادی پایدار، اساسی ترین اولویت 
امروزِ اقتصاد نحیف کشور است که نه یک شبه با بخشنامه و به خط کردنِ تیم اقتصادی 
حل می شود و نه می توان به بهانه حمایت از تولید، بانک ها را مجبور به ارائه اعتبار به 
بنگاه های تولیدی کرد؛ بلکه دولت باید قوانین دست وپاگیر و مجوزهای زاید را لغو یا 
تعدیل و تا حد امکان با تسهیل فضای کسب وکار، راه برای ورود به بازار رقابتی برای آحاد 

اقتصادی جامعه باز کند.
چند سالی است که رشد اقتصادی کشور ناپایدار و در محدوده منفی در جا می زند، 
گرچه این نرخ به گواه بانک مرکزی در ۹ ماهه سال ۹۹ مثبت شده، اما با نگاهی به 
آمار بیکاری کشور در دهه ۹۰ به آسانی می توان روند رشد اقتصادی ایران را ارزیابی کرد.
براساس آخرین آمار بانک جهانی، ایران در طول یک دهه گذشته جزو کشورهای با 
رتبه بالای بیکاری بود. در همه سال های ۹۰، میانگین بیکاری جهانی حدود ۵.۵ درصد 
اما در ایران حدود دو برابر این میانگین بوده است. آماری که خود محل تشکیک است 
زیرا به طور مثال در سال گذشته در حالی نرخ بیکاری ایران تک رقمی اعلام شد که کرونا 

حدود یک و نیم میلیون شغل را از بین برده است.
بررسی ها نشان می دهد در دوره کاهش نرخ بیکاری، ۱۰ درصد جمعیت فعال از بازار 
کار خارج و غیرفعال شدند که اگر این تعداد در بازار کار باقی می ماندند و به جمعیت 

بیکار اضافه می شدند، نرخ بیکاری به بیش از ۱۸ درصد می رسید.
تقویت سرمایه های مالی از طریق افزایش امنیت سرمایه گذاری و حفظ سرمایه در 
داخل کشور بسیار حیاتی است. آمارها نشان  می دهد در ۱۰ سال گذشته بیش از ۱۰۰ 
میلیارد دلار سرمایه یعنی معادل صندوق ثروت یک کشور از ایران خارج شده و در سال 
گذشته حجم سرمایه کشور روند کاهشی گرفت و به نوعی استهلاک از سرمایه گذاری 

بیشتر شد.
اصلاح نظام بانکی و بازار سرمایه و نظارت بر شیوه فعالیت شرکت های کارگزاری بورس 
و ساماندهی آنها نیز از اهم اولویت هاست.طبق پیشنهاد اتاق بازرگانی ایران، سازمان 
بورس و اوراق بهادار باید در مدت یک سال، زمینه را برای رتبه بندی، کاهش فرایند انتشار 
اوراق تأمین مالی و هزینه های انتشار شرکت ها فراهم کند. همچنین با رفع انحصار برای 
اعطای مجوز فعالیت در بخش های مختلف اعم از کارگزاری، سبدگردانی و شرکت های 

مشاوره سرمایه گذاری می توان به تعمیق بورس کمک کرد.
امکان افزایش عرضه اولیه سهام برای شرکت های جدید باید توسط سازمان بورس از 
طریق تسهیل شرایط پذیرش شرکت ها در بازار سهام فراهم شود؛ سازوکارهای نظارتی 
شفاف بر بازار بورس فعال و تقویت شود تا با جریمه های مالی سنگین، هم سفته بازی 
و سوداگری در این بازار کنترل شود و هم بانک مرکزی، سازمان بورس و اوراق بهادار 
بتوانند با آیین نامه و دستورالعمل  از مسیر بازار سرمایه و شبکه بانکی، منابع داخلی و 

خارجی موردنیاز برای  تأمین مالی مشترک پروژه های بزرگ را فراهم کنند.
در راستای تحقق واقعی سیاست های اصل ۴۴ قانون اساسی برای خصوصی سازی، 
علاوه بر بازنگری الگوهای موجود، در شیوه واگذاری  شرکت ها و موسسه های ولتی نیز 
باید تجدیدنظر شود. آزادسازی اقتصاد، پیش نیاز شفافیت در فرایند خصوصی سازی 
موانع  و  قوانین  تعدد  با  اما  کرد،  خصوصی  را  تولیدی  بنگاه های  نمی توان  است؛ 

دست وپاگیر و قیمت گذاری دستوری مانع فعالیت آزادانه بنگاه ها شد.
تحریم  اقتصادی که از ده ها سال پیش تاکنون در ساختار اقتصادی و سیاسی ایران 
رسوب کرده و محدودیت های زیادی برای فعالان اقتصادی و سرمایه گذاری مشترک 
توافق نامه های  و  پیمان ها  نیز  و  برجام  احیای  و  مذاکره  طریق  از  باید  کرده،  ایجاد 
اقتصادی دو یا چندجانبه منطقه ای برطرف شود. برخی کارشناسان اقتصادی هزینه 

دورزدن تحریم در ۱۶ سال اخیر را ۴۰۰ میلیارد دلار برآورد کردند.
هزینه های  و  ابتلا  موارد  تعداد  کاهش  بر  علاوه  واکسیناسیون  روند  در  تسریع 
بهداشتی و اجتماعی، موجب احیای کسب و کارها، افزایش اشتغال و تسریع بازگشت 
فعالیت های اقتصادی به روال عادی می شود. واکسیناسیون، بهترین مسیر برای توقف 
کامل همه گیری ویروس مرگبار کروناست. طبق برآورد صندوق بین المللی پول، برای 
واکسیناسیون حدود ۷۰ درصد از جمعیت کره  زمین تا آوریل)فروردین-اردیبهشت( 
فقط ۵۰ میلیارد دلار پول لازم بود. حال آنکه سود اقتصادی تجمعی تا سال ۲۰۲۵ 
از نظر افزایش تولید جهانی ۹ تریلیون دلار خواهد بود. بنابراین، هزینه ای که برای 
واکسیناسیون مردم جهان مورد نیاز است، در مقابل زندگی های زیادی که می تواند 

نجات یابد، ارزش زیادی ندارد.
به عبارت دیگر، هزینه  مورد نیاز برای واکسیناسیون بیشتر جمعیت جهان فقط ۰.۱۳ 
درصد از تولید ناخالص داخلی گروه جی هفت)G۷( است. ایران از نظر تعداد مبتلایان، 
بدون توجه به میزان جمعیت، در رده ۱۴ جدول جهانی ابتلا به کرونا قرار دارد و در میان 

کشورهای منطقه پس از ترکیه، درگیرترین کشور با شیوع کرونا به شمار می رود.
علاوه بر این موارد، این نکات نیز می تواند در دستور کار هشتمین رئیس جمهوری 
و دولت جدید قرار داشته باشد:اصلاح نظام اداری با کوچک سازی و چابک سازی 
و حذف دستگاه ها و قوانین موازی و مازاد،طرح شفاف سازی مالیات ها و جلوگیری 
از فرارهای مالیاتی و اجرای کامل طرح پلکانی مالیات بر درآمد به ویژه در بخش های 
و  یارانه های نقدی  غیرتولیدی و مشاغل غیرمؤثر اقتصادی ،هدف مندی و تجمیع 
غیرنقدی و یارانه های پیدا و پنهان ارزی،اصلاح قیمت حامل های انرژی با کاهش  یا 
لغو یارانه ها به ویژه یارانه بنزین،بازتوزیع منابع مالیاتی مبتنی بر درآمد افراد و نه مالیات 
بر بنگاه و ارزش افزوده ،تقویت و گسترش چتر حمایتی تامین اجتماعی برای کمک به 
اقشار ضعیف جامعه که از یک دهه اخیر با بالارفتن نرخ تورم، شیوع کرونا و تعطیلی های 
گسترده بسیار کم درآمد، ضعیف و آسیب پذیر شده اند،کاهش و صرفه جویی هزینه های 
جاری دولت ،اصلاح سیاست های ارزی و یکسان سازی نرخ ارز با حذف ارزهای چند 
نرخی ؛عدم استقراض دولت از بانک ها با هدف تامین کسری بودجه ،منع بانک ها در 
خریدوفروش ملک و بنگاه داری و افزایش کفایت سرمایه بانک ها و خودداری دولت از 
تحمیل تسهیلات تکلیفی به بانک ها،ترمیم صندوق های بازنشستگی که در آستانه 
مشارکت  با  سرمایه گذاری  صندوق های  تقویت  و  توسعه  و  دارند  قرار  ورشکستگی 
تولیدکنندگان و فعالان اقتصادی ،توسعه و گسترش بیمه بیکاری،مبارزه بی امان با 
رانت  اقتصادی و ریشه کنی فساد با هدف بهبود و رونق کسب وکارهای مولد و سرکوب 
فعالیت های سوداگرانه،ایجاد پنجره واحد در اخذ مجوز ،تسهیل امور موافقت اصولی 
،رعایت تعارض و تضاد منافع در انتصاب مدیران دولتی و اجرای قانون منع مداخله 
کارکنان دولت در امور اقتصادی خصوصی و تشدید مجازات متخلفان،حمایت همه جانبه 
از سرمایه گذاران و فعالان راستین اقتصادی که با رعایت قوانین و مقررات، کارآفرینی، 
تولید و ایجاد اشتغال می کنند،تشکیل ستادهای ملی، استانی و شهرستانی با مشارکت 
بالاترین مقامات دستگاه های ذیربط برای استمهال بدهی های واحدهای تولیدی به 
سازمان امور مالیاتی، تامین اجتماعی، بانک ها و کاهش جرایم دیرکرد تولیدکنندگان 
خوش حساب،جهت دهی و هدایت تسهیلات بانکی به بخش تولید و الویت اعطای 
تسهیلات بانکی با نرخ سود و کارمزد پایین برای تامین نقدینگی واحدهای تولیدی 
کوچک و متوسط ،کنترل و محدودیت واردات بی رویه کالاهای مشابه تولید داخل،الزام 
تولیدکننده به رعایت استاندارد کیفی کالا که هم موجب حفظ حقوق مصرف کننده 
ارتقا می دهد، مهار  را  با محصول خارجی  تولید داخلی  رقابت  توان  و هم  می شود 
نوسان های شدید بازار ارز که بیشتر ناشی از فشار تحریم و منفی شدن تراز تجاری و 

تاحدی شرطی شدن جامعه به تنش های بین المللی و هژمونی اقتصاد سیاسی است
* استاد دانشگاه

اخبار

 

به  عمل  نتیجه  اینکه  بیان  با  جمهوری  رییس   
معظم  مقام  مدنظر  مقاومتی  اقتصاد  سیاست های 
رهبری را در سفرهای استانی شاهد بودیم، گفت: 
کارشناسی دقیق با نگاه آمایش سرزمینی و پرهیز 
سفرهای  مهم  ویژگی  های  غیرعملی  وعده  های  از 

استانی در دولت تدبیرو امید بود. 
در  روحانی  حسن  والمسلمین  الاسلام  حجت 
دویست و سی و ششمین جلسه ستاد هماهنگی 
و  برنامه  سازمان  گزارش  از  پس  و  دولت  اقتصادی 
بودجه درباره »تحقق وعده های مقام معظم رهبری 
و ریاست جمهوری در سفرهای استانی« با اشاره به 
اینکه دولت تدبیر و امید از ابتدا رویکرد جدیدی به 
سفرهای استانی داشت، گفت: از ویژگی  های مهم 
این سفرها در این دولت، انجام کارشناسی دقیق با 
نگاه آمایش سرزمینی و پرهیز از وعده های غیرعملی 

بوده است.

اقدامات دولت  تاکید کرد:  رییس دولت دوازدهم 
در سفرهای استانی مبتنی بر مطالعات توسعه محور، 
مصوبات  از  جدی  پرهیز  و  مصوبات  تعداد  کاهش 

غیرکارشناسی  شده و آنی بوده است، 
ایجاد  مهم،  تصمیم  این  حاصل  داد:  ادامه  وی 
میزان  چشمگیر  افزایش  و  طرح ها  در  هماهنگی 
تحقق وعده ها بوده است. حاصل این رویکرد علاوه 
طرح های  در  کشور  منابع  تضییع  از  جلوگیری  بر 
نیمه تمام این بود که اعتماد مردم استان ها به تحقق 

وعده های دولت افزایش پیدا کرد.
رییس جمهوری اظهار داشت: از دیگر تلاش های 
دولت که با اهتمام و جدیت انجام گرفت به سرانجام 
رساندن دستورات مقام معظم رهبری در سفرهای 
بارزترین  از  یکی  که  است  بوده  ایشان  استانی 
نمونه های این امر، طرح آب های مرزی و زیرکشت 
بردن صدها هزار هکتار زمین در استان های خوزستان 

و ایلام بوده است.
به  عمل  نتیجه  سال ها،  این  در  گفت:  روحانی   
معظم  مقام  مدنظر  مقاومتی  اقتصاد  سیاست های 
رهبری را در سفرهای استانی شاهد بودیم که کشور 
فشارها  از  حجم  این  برابر  در  تنهایی  به  توانست 
مقاومت کند و اگر چه فشار و سختی زیادی نیز به 
مردم وارد شده است، اما در بدترین شرایط توانستیم 
حجم صادرات کشور را بالای ۴۰ میلیارد دلار حفظ 
کنیم و ضربه اساسی آمریکا به درآمد ارزی کشور از 

صادرات نفت را به طور نسبی خنثی کنیم.
اکثر  اینکه  به  اشاره  با  امید  و  تدبیر  دولت  رییس 
مصوبات در استان ها عملیاتی و محقق شده است 
که این مساله تأثیر زیادی بر ارتقای سرمایه اجتماعی 
داشته و دارد، خاطرنشان کرد: در ۳ سال گذشته با 
فعالیت های عمرانی کشور در  وجود همه فشارها، 
استان ها متوقف نشد و از سویی سرمایه زیرساختی 
کشور در حوزه های مختلف ریل، آزادراه و سد جهش 
پیدا کرد و از سوی دیگر دسترسی مردم به مسکن، 
گاز، اینترنت و بیمارستان با رشد بی سابقه ای افزایش 

یافت.
روحانی با تاکید بر اینکه ارزش این دستاوردها زمانی 
روشن تر می شود که بخش عمده ای از این خدمات 
جنگ  دوره  در  تحریم ها  سخت ترین  آتش  زیر  در 
اقتصادی انجام شده است، پژوهشگران و تلاشگران 
رسانه ای را به بازگو کردن واقعیت های جنگ اقتصادی 

و پیروزی بر آمریکا در این جنگ دعوت کرد.
براساس این گزارش،  گزارش سازمان برنامه و بودجه 
در باره تحقق وعده های مقم معظم رهبری و ریاست 
سرفصل های  در  استانی  سفرهای  در  جمهوری 
مختلف ارائه شد، اقدامات انجام گرفته در دو بخش 
معوق  وعده های  و  تمام  نیمه  طرح های  تکمیل 
مانده از دولت های گذشته و به بهره برداری رسیدن 

طرح های آغاز شده در این دولت، تشریح شد.

مذاکره کننده ارشد کشورمان درباره مذاکرات وین، گفت: یک سری مسائل باقی 
مانده که مذاکره درباره آنها به اندازه کافی صورت گرفته و زمان تصمیم گیری کشورها 

فرا رسیده است. 
سید عباس عراقچی با اشاره به نشست روز یکشنبه خود با اعضای کمیسیون امنیت 
ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی گفت: فرصت مجددی پیدا شد تا در 
کمیسیون امنیت ملی حضور پیدا کنم و درباره آخرین وضعیت مذاکرات وین، مباحث 

مطرح در تهران، نظرات و پیشنهادات با نمایندگان کمیسیون صحبت کنم.
جلسات با نمایندگان به پدید آمدن تفاهم و اجماع ملی کمک می کند

عراقچی در ادامه یادآور شد: تعامل بسیار خوبی امروز صورت گرفت البته این 
مراودات از قبل هم وجود داشت و با نمایندگان تبادل نظر داشتیم. امروز هم برخی از 
نمایندگان پیشنهادات خوبی مطرح کردند، بعضا سوالتی داشتند که پاسخ داده شد. 

این جلسات به پدید آمدن تفاهم و اجماع ملی کمک می کند.

وی در ادامه درباره نتایج مذاکرات وین، اظهار کرد: تاکنون ۶ دور مذاکرات با ۱+۴ 
انجام گرفته است و تقریبا به مراحل پایانی نزدیک شدیم، یک سری مسائل باقی مانده 
که مذاکره درباره آنها به اندازه کافی صورت گرفته است و زمان تصمیم گیری کشورها 

فرا رسیده است.
طرف های مقابل برای احیا مجدد برجام به جمع بندی برسند

عراقچی افزود: جمهوری اسلامی ایران قبلا تصمیمات سخت خود را گرفته است؛ 
زمانی که ایالات متحده آمریکا از برجام خارج شد و ایران تصمیم گرفت در برجام 
بماند، تصمیم بزرگ و سخت ایران بود که منجر به حفظ برجام تا الان شده است. در 
حال حاضر نوبت طرف های مقابل است و با توجه به مذاکراتی که داشتیم باید تصمیم 

بگیرند و در مورد احیا مجدد برجام به جمع بندی برسند تا توافق حاصل شود.
مذاکره کننده ارشد کشورمان در وین تاکید کرد: زمان تصمیم گیری برای همه 

طرف های برجام است و کشورهای مقابل باید تصمیمات سخت خود را بگیرند.

سید عباس عراقچی  :

ایران تصمیم سخت خود را گرفته است 

روحانی در جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت :

دولت از دادن وعده های غیرعملی در سفرهای استانی پرهیز کرد

امیر حسام احساقی*

 رئیس شورای ائتلاف نیروهای انقلاب با بیان اینکه در این انتخابات خدا و مردم 
حجت را بر ما تمام کرده اند گفت: گواهی می دهم وفاقی عمیق بین رئیسی و قالیباف 

وجود دارد. 
غلامعلی حدادعادل  درجلسه شورای ائتلاف نیروهای انقلاب با بیان اینکه این 
انتخابات نقشه سیاسی داخلی کشور را تغییر داد، گفت:  باید آرایش سیاسی داخل 
کشور بازتعریف شود و تصوراتی که ما از خرداد ۷۶ تا امروز داشتیم برای بانیان خود 

خرداد ۷۶ هم فروریخت و این روزها همه از اتفاق پیش آمده مبهوت هستند.
وی اشاره به اینکه حس می کنم روز دیگری فرا رسیده و باید معنای آن را درک کنیم که 
چه اتفاقی افتاده که با اینهمه تبلیغات و هنجارشکنی مردم امدند و حضور پیدا کردند و 
رای درستی هم دادند. نه تنها در داخل کشور یک زیر و رویی شد و تحول اساسی اتفاق 
افتاده، بلکه در خارج کشور هم این انتخابات اثر مثبت داشت و محاسبات را عوض 

کرد.
وی افزود: اتفاقی که با این انتخابات در ایران افتاد در مذاکرات هسته ای هم موثر 
خواهد بود و نمایندگان دولت جدید در مذاکرات با دست پرتری با طرف مقابل صحبت 

خواهند کرد و اینها همه سرفصل هایی هست که باید مطالعه شود.
حدادعادل با بیان اینکه مدتهاست حس کرده ایم که کشور نیازمند یک نهاد سیاسی 
گسترده است که بتواند در عرصه سیاسی در کنار سایر نهادها با وظیفه انقلابی اش 
عمل کند، گفت: کشور ما از نظر امنیتی و نظامی و خیلی از ابعاد دیگر نهادهای مستقر 
موفقی دارد ولی حس میکنم از حیث داشتن یک تشکیلات سیاسی گسترده مردمی، 

ضعیف هستیم و این احساس از حدود سال ۹۴ در برخی دلسوزان و فعلان عرصه 
سیاسی شدیدتر شد و بعد از انتخابات مجلس دهم با جمعی از همین بزرگان جلسات 
متعددی داشتیم که در نهایت به تاسیس جمنا منجر شد. جمنا هم در سال ۹۶ با رای 
اکثریت اعضای مجمع عمومی از آیت الله رئیسی حمایت کرد که گرچه ما نتوانستیم به 
دلایل گوناگون موفق به پیروزی شویم ولی بیش از ۱۶ میلیون رای آیت الله رئیسی ما 

را برای ادامه آن راه راغب کرد.
 رئیس شورای ائتلاف نیروهای انقلاب به نقش پررنگ برخی شخصیت ها در حصول 
پیروزی برای جران انقلابی کشور اشاره کرده و بیان داشت: در این ماه های بعد شروع 
مجلس از خیلی از نیروها در داخل مجلس و شورای ائتلاف اخلاص دیدیم و باید از 
برادرم دکتر قالیباف تشکر کنم که ایشان از ماه ها پیش که برای ریاست جمهوری بحث 
داشتیم، صریحا اعلام کرد که اگر آیت الله رئیسی به صحنه بیاید من نخواهم آمد و 
ایشان به این هم عمل کردند. اگر جز این بود انتظار همکاری مجلس و دولت به تصور 
نمی آمد و الان یک وفاق و صداقت عمیق و باطنی بین آقایان رئیس و قالیباف روسای 
دولت و مجلس هست که بنده گواهی می دهم که به هیچ وجه تاکتیکی و ظاهری 
نیست. حدادعادل با اشاره به تلاش برای وحدت در جریان نیروهای انقلابی تصریح 
کرد: ده ها جلسه برگزار کردیم و نامه نوشتیم و با بزرگانی در تهران و قم گفت وگو کردیم 
و واسطه هایی برانگیختیم ولی نشد. امیدوارم کاری که در این یک سال و چند ماه نشد 
از این به بعد بشود و حالا که نیروهای انقلاب اسلامی در مصدر کار در شوراهای شهر و 

ریاست جمهوری می شوند دیگر تفرقه نداشته باشیم.

حداد عادل: 

 وفاقی عمیق بین رئیسی و قالیباف وجود دارد

فرمانده کل سپاه گفت ملت ایران در هیچ حوزه ای 
متوقف نمی شود و این قول را به ملت ایران می دهم 
که ثمره تحمل سختی ها و مقاومت پیشرفت های 
مشاهده  امروز  را  آن  از  بخشی  که  است  بزرگی 

می کنیم.
سرلشکر پاسدار حسین سلامی در حاشیه آیین 
رونمایی از واکسن نوترکیب دانشگاه بقیه الله )عج( 
و آغاز فرآیند کارآزمایی بالینی واکسن »نورا« که صبح 
روزیکشنبه در دانشگاه علوم پزشکی بقیه الله )عج( 
برگزار شد، در جمع خبرنگاران اظهار کرد: از همان 
اولیه شیوع ویروس کرونا در کشور، سپاه  روزهای 
پاسداران انقلاب اسلامی که همیشه در مواقع خطر 
پیشتاز است و تلاش می کند در صفوف اول مقابله با 
مخاطرات بایستد و برای ملت ایران  چتری از آرامش، 
نیز مانندیک  این مسئله  ایجاد کند؛ در  را  امنیت 
برای  را  ابزارهای خود  و  امکانات  نبرد همه  میدان 

مقابله با کرونا به میدان آورد.
فرمانده کل سپاه افزود: موضوع ساخت واکسن 
حدودا از ۱۶ ماه پیش آغاز شد و یک تلاش جدی 

و عالمانه و بسیار موثری صورت گرفت تا اینکه امروز 
را  واکسن  این  رسیدیم.  بالینی  آزمایش  مرحله  به 
به ملت شریف و عزیز ایران  و حتی سایر ملت های 
مستضعفی که از امکان استفاده از واکسن برخوردار 

نیستند تقدیم می کنیم.
زمان آن رسیده واکسن کرونا به آمریکایی ها بدهیم

و  افتخار  را یک  واکسن  تولید   سرلشکر سلامی 
دستاورد بزرگ دانست و تأکید کرد: تولید واکسن 
این  یک پیروزی بزرگ است که خداوند متعال در 
شرایط برای ملت بزرگ ایران به وجود آورده است و 
براساس  ها  واکسن  از  وسیعی  طیف  خوشبختانه 
پلتفرم های مختلف در کشور ما تولید می شود و 
شاید به اندازه تنوع واکسن در جهان در کشور ما این 

تنوع وجود دارد.
وی گفت: اینکه جوانان دانشمند ما که درجه بلوغ 
علمی و فنی رسیده اند که در اثنای یک بیماری قادر 
هستند در یک رقابت زمانی با همه دنیای پیشرفته 
یک واکسن مدرن و پیشرفته را بسازند، یک دستاورد 

و افتخار بزرگ است.

پیشرفت،  برای  ما  داد:  ادامه  سپاه  کل  فرمانده 
اقتدار و اعتبار علمی و فنی ایران بزرگ، همه تلاش 
اعتماد  به  خوشبختانه  و  کرد  خواهیم  را  خودمان 
نفس بالایی رسیده ایم. ملت ما ملت بزرگی است و 

آرزوهای بزرگ را تعقیب می کند.
مقامات  اظهارات  به  اشاره  با  سلامی  سرلشکر 
آمریکایی برای رفع تحریم ها در حوزه تهیه ماسک 
زمانی  الان  داشت:  اظهار  ایران،  برای  واکسن  و 
رسیده است که ما به آمریکایی ها واکسن بدهیم و ما 
اعلام می کنیم که اگر کمبودی دارند ما حاضریم به 
آنها کمک کنیم.   قول می دهم هر آنچه آنها تحریم 
کرده اند که ما به آن دست نیابیم، مطمئن باشند که 
به آن دست پیدا خواهیم کرد اما حاضریم تمام این 

پیشرفت ها را به آنها بدهیم.
فرمانده کل سپاه تصریح کرد:  ملت ایران در هیچ 
حوزه ای متوقف نمی شود و این قول را به ملت ایران 
می دهم که ثمره تحمل سختی ها و مقاومت پیشرفت 
های بزرگی است که بخشی از آن را امروز مشاهده 

می کنیم.

فرمانده کل سپاه :

ملت ایران در هیچ حوزه ای متوقف نمی شود 

را  قدرت  آرام  انتقال  اسلامی،  موتلفه  حزب  دبیرکل   
نشان دهنده مردم سالاری دینی در کشور دانست و گفت: 
امروز در غرب عزا گرفته اند چون قرار است یک دولت 
انقلابی و جهادی روی کار بیاید  اسدالله بادامچیان در 
پایان نشست دبیران حزب با گرامیداشت یاد و خاطره 

یاران شهیدش، درباره نتایج  الله بهشتی و  شهید آیت 
انتخابات ریاست جمهوری و واکنش غرب به نتایج این 
انتخابات خاطرنشان کرد: امروز در غرب عزا گرفته اند 
کار  روی  و جهادی  انقلابی  دولت  قرار است یک  چون 
بیاید. بادامچیان یادآور شد: انتقال آرام قدرت در ایران 

با نتایج انتخابات اخیر نشان داد، در ایران مردمسالاری 
دینی حاکم است. وی تصریح کرد: غرب متوجه شد که 
یک ضلع رقابت در ایران سرمایه اجتماعی خود را از دست 
داده است اما مردم همچنان در صحنه حضور دارند و 
دولت خود را در چالش های پیش رو حمایت خواهند کرد.

دبیرکل حزب موتلفه اسلامی:

 غرب از سرکارآمدن دولت انقلابی عزا گرفته است
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دوش گرفتن؛ صبح یا شب؟! راهکارهای خانگی سم زدایی روده
پاک سازی و تمیز کردن روده بزرگ از زمان یونان باستان قدمت دارد اما در دهه های 
۱۹۲۰ و ۱۹۳۰ در آمریکا به خوبی شناخته شد. هدف از تمیز کردن روده بزرگ 
طراوت و شادابی بدن  است. روده بزرگ مسئولیت گرفتن آب، ویتامین، نمک و مواد 
مغذی از مواد غذایی قابل هضم را دارد که در روده کوچک هضم نشده اند. دفع مواد 
زاید جامد از دیگر وظایف روده بزرگ است. زمانی که عملکرد این عضو از بدن دچار 
اختلال شود، به جای از بین بردن سموم آن ها را جذب می کند. به این ترتیب ممکن 
است مشکلاتی مانند سردرد، نفخ، یبوست، پایین آمدن سطح انرژی، بیماری های 
مزمن، خستگی و افزایش وزن را برای فرد به همراه داشته باشد. بنابراین با سم زدایی 

روده بزرگ می توان تا حد زیادی سلامت این دستگاه مهم را حفظ کرد.
سم زدایی روده بزرگ 

در  اما  دارد  قدمت  باستان  یونان  زمان  از  بزرگ  روده  کردن  تمیز  و  پاک سازی 
دهه های ۱۹۲۰ و ۱۹۳۰ در آمریکا به خوبی شناخته شد. هدف از تمیز کردن روده 

بزرگ طراوت و شادابی بدن  است.
مصرف غذا های فیبری

در صورتی که شما به دنبال دارو های خانگی طبیعی برای تمیز کردن روده بزرگ 
هستید، نباید غذا های غنی از فیبر را نادیده بگیرید. فیبر در روند از بین بردن مواد 
زاید از روده  بزرگ تاثیر به سزایی دارد. همچنین فیبر نقش مهمی در تشکیل درست 
مدفوع ایفا می کند. هم فیبر محلول و هم فیبر نامحلول بخورید. فیبر محلول و 
نامحلول عملکرد های مختلف مهمی دارد. فیبر نامحلول نقش مهمی در ایجاد یک 
مدفوع نرم و حجیم که به راحتی می تواند از روده ها عبور کند، ایفا می کند. فیبر 
نامحلول می تواند مواد زاید را حذف و به شما کمک  کند از شر باکتری های روده 

خلاص شوید.
غذا های تخمیری

دستگاه گوارش به میزان فراوانی از باکتری های مفید که می تواند به هضم آسان تر 
غذا، جذب موثر مواد مغذی، مبارزه با باکتری های مضر و خلاص شدن از شر سموم 

کمک کند، نیاز دارد. حفظ تعادل باکتری ها بسیار مهم است.
مصرف غذا های تخمیر شده  غنی از فیبر توصیه می شود. برخی از غذا های 

تخمیر شده عبارت اند از: ماست یونانی و نوشیدنی های تخمیری مانند کفیر.
سبزیجات برگ دار سبز تیره

سبزیجات برگ دار تیره مانند اسفناج برای تمیز کردن روده بزرگ و حفظ سلامت 
دستگاه گوارش مفید است. از آن جایی که سبزیجات و میوه ها یک منبع عالی از 
کلروفیل هستند، می توانند روند روزانه  پاک سازی روده بزرگ و دستگاه گوارش را 

تسهیل کنند.
سیر

این ماده غذایی نه تنها ادویه ای خوش عطر و طعم است که اغلب به انواعی از 
غذا ها افزوده می شود بلکه یکی از درمان های خانگی عالی برای تمیز کردن روده هم 
هست. سیر حاوی خواص ضد باکتری، ضد ویروسی و ضد انگلی است؛ بنابراین 
افزودن آن به رژیم غذایی همیشگی تان می تواند به حذف انگل، عوامل بیماری زا و 

سموم از دستگاه گوارش و روده  بزرگ کمک کند.
روغن کنجد

این روغن اغلب در آشپزی استفاده می شود، اما برای سم زدایی روده بزرگ هم 
مفید است. استفاده از این روغن می تواند فشار خون را کاهش دهد، به کاهش وزن 

کمک کند و کلسترول را پایین بیاورد. 

برخی از مواد غذایی که مصرف می کنید هم مانند مکمل های غذایی می توانند 
برچسب »مفید برای سلامتی« بخورند، چون سرشار از مواد مغذی هستند که 

خاصیت ضدخستگی دارند.
تمام مدت احساس خستگی می کنید؟ خستگی اول صبح باعث می شود 
نتوانید از زیر پتو بیرون بیایید؟ پیش از اینکه سراغ مولتی ویتامین بروید بد نیست 
نگاهی به تغذیه تان بکنید. برخی از مواد غذایی که مصرف می کنید هم مانند 
بخورند، چون  برای سلامتی«  »مفید  برچسب  مکمل های غذایی می توانند 
سرشار از مواد مغذی هستند که خاصیت ضدخستگی دارند. بهتر است وقتی 
برای خرید می روید، این نوع مواد غذایی را نیز تهیه کنید که حاوی این املاح و 

ویتامین ها بوده و به شما انرژی بیشتری می دهند.
C منابع غذایی حاوی ویتامین

ویتامین C در کیوی و مرکباتی مانند لیمو، پرتقال و گریپ فروت و در سبزیجاتی 
مانند اسفناج، فلفل دلمه ای و کاهو برَه به وفور یافت می شود.

منابع غذایی غنی از پروتئین های کم چرب
تخم مرغ دارای پروتئین باکیفیتی است که می تواند بافت های بدن را حفظ 
کرده و به رشد آن ها کمک کند. لوتئین و زآگزانتین )کاروتنوئیدها( تخم مرغ به 
تقویت بینایی کمک کرده و فرایند پیری را کُند می نمایند. پروتئین در حبوبات 

نیز وجود دارد.

منابع غذایی حاوی آهن
آهن علاوه بر گوشت در سبزیجات برگ سبز تیره، نخودفرنگی، حبوبات، توفو، 

کینوآ، میوه های خشک و شکلات تلخ وجود دارد.
منابع غذایی حاوی سلنیوم

سلنیوم دارای خواص آنتی اکسیدانی بوده و ماده ای معدنی است که می تواند 
اثرات خواب آلودگی، خستگی و بی انرژی بودن را کاهش دهد. ضمناً سلنیوم از 
شما در برابر بیماری های قلبی و عروقی و اختلالات گوش و حلق و بینی محافظت 

می کند. لوبیا، مغزها و تخم مرغ، منابع خوبی از سلنیوم محسوب می شوند.
پروبیوتیک ها

خاصیت  که  هستند  اسیدلاکتیک  باکتری های  دارای  ماست ها  انواع 
پروبیوتیکی دارند و سیستم دفاعی طبیعی بدن را قوی می کنند؛ اما پروبیوتیک ها 
در انواع پنیرهای نرم و سخت و فرآورده های تخمیری شیر، کلم برگ و سبزیجات 

سبز نیز وجود دارند.
مواد غذایی زیر نیز می توانند به شما انرژی داده و از خستگی تان کم کنند:

زعفران
حتماً می دانید که زعفران خاصیت ضدافسردگی دارد اما آیا می دانستید که 
تقویت کننده ی سیستم ایمنی نیز هست؟ همچنین مصرف زعفران همراه با شیر 

می تواند خستگی تان را به خوبی کاهش دهد.

اسپیرولینا
این گونه جلبک آب های تازه خاصیت انرژی بخشی زیادی دارد. اسپیرولینا، 
مقاومت بدن در برابر عفونت ها را افزایش داده و استقامت بدنی را بیشتر می کند.

عسل
عسل طبیعی می تواند خستگی جسمی و ذهنی را کاهش دهد و تحملتان را 
در برابر استرس بیشتر کند. عسل، منبع عالی از املاحی مانند کلسیم، آهن، 

سیلیکون، فسفر و ... و ویتامین ها به خصوص ویتامین های گروه B است.
زنجبیل

زنجبیل سرشار از ویتامین ها و املاح است. برای شروع روزتان، فوراً یک لیوان 
آب همراه با کمی آب لیموترش تازه و یک سانتی متر زنجبیل پودر شده بنوشید.

شکلات تلخ
کاکائو حاوی پلی فنول هایی است که خاصیت آنتی باکتریایی دارند. ضمناً 
تائورین می کنند؛  تولید  و C می باشد که   A، B۶ کاکائو دارای ویتامین های
 ،D تائورین نقش ضدعفونی کنندگی در بدن دارد. کاکائو سرشار از ویتامین
منیزیم، زینک، منگنز، مس و سلنیوم نیز هست. برای اینکه از خاصیت انرژی 
بخشی کاکائو بهره ببرید، از شکلات تلخ حاوی حداقل ۷۰ کاکائو درصد استفاده 

کنید. در روز بیشتر از یکی دو تکه شکلات نخورید.
آجیل برزیلی

آجیل برزیلی یا گردوی برزیلی شهرت کمتری نسبت به بادام هندی دارد اما 
از جهت رفع خستگی بهترین است. گردوی برزیلی جزو مواد خوراکی است که 
بیشترین منیزیم را دارند )۳۶۶ میلی گرم در هر ده گرم( و تنها یک عدد گردوی 
برزیلی می تواند نیاز روزانه شما به سلنیوم را تأمین کند. همان طور که گفتیم، 

سلنیوم نقش مهمی در عملکرد سیستم ایمنی و غده تیروئید دارد.
کیوی

کیوی مطمئناً بهترین انتخاب از جهت ویتامین C است که با خستگی مبارزه 
می کند. دو عدد کیوی تازه برای میان وعده ی صبح، بسیار گزینه خوبی است.

موز
موز سرشار از دوپامین و سروتونین است که دو فرارسان عصبی دخیل در کاهش 

استرس بوده و برای عملکرد سیستم عصبی اهمیت دارند.
دانه چیا

این دانه های ریز منبع انرژی هستند. دانه چیا سرشار از ویتامین ها، املاح، 
پروتئین، آنتی اکسیدان و فیبر است. این دانه ها می توانند تا ده برابر اندازه ی خود 

حجیم شده و با توجه به آبی که جذب می کنند به شما احساس سیری بدهند.
جو دوسر

جو دو سر پخته شده به عنوان صبحانه موجب افزایش انرژی شما در طول روز 
شده و به تأمین فیبر مورد نیازتان کمک می کند. جو دو سر علاوه بر فیبر، منبع 
خوبی از مواد مغذی مانند منیزیم، پروتئین، فسفر و تیامین )ویتامین B۱( است.
بلغور جو دو سر با حفظ سطح طبیعی قند خون مانع خستگی فرد می شود. 
برای مزه دار کردن آن می توانید از کمی عسل، مقداری توت و یا کمی شیر 

استفاده کنید.
آب و نوشیدنی های سالم

به صورت کالری  اگرچه آب  برای عملکرد مطلوب بدن ضروری است.  آب 
به تأمین انرژی بدن کمکی نمی کند اما به تسهیل فرایندهای انرژی زا در بدن 
کمک می کند. در واقع یکی از دلایل خستگی، کم آبی بدن است. بنابراین هر 
وقت احساس بی حالی کردید، مخصوصاً در این روزهای گرم سال یک لیوان آب 

بنوشید.

چگونه با تغذیه بر کمبود انرژی  مان غلبه کنیم؟

مواد غذایی ضد خستگی را بشناسید
از بهبود سرماخوردگی تا سلامت مو و پوست؛

خواص پیاز برای خانم ها

شکستن  از  که  دارد  وجود  پیاز  در  ترکیبی  که  کرده اند  کشف  دانشمندان 
استخوان های بدن جلوگیری می کند. قطعا این خبری خوب برای زنانی است که 

در معرض خطر پوکی استخوان قرار دارند.
شاید با شنیدن کلمه پیاز یاد پوست گرفتن آن و اشک ریختن بیفتید اما پیاز به 
غیر از درآوردن اشک شما فواید بسیار دیگری هم دارد. در ادامه به بررسی این 

فواید خواهیم پرداخت.
جلوگیری از پوکی استخوان

شکستن  از  که  دارد  وجود  پیاز  در  ترکیبی  که  کرده اند  کشف  دانشمندان 
استخوان های بدن جلوگیری می کند. قطعا این خبری خوب برای زنانی است که 

در معرض خطر پوکی استخوان قرار دارند.
بهبود سرماخوردگی

اگر قبلًا سرما خورده اید یا می خواهید از آن جلوگیری کنید، به اندازه مساوی آب 
پیاز و عسل را مخلوط و چهار قاشق چای خوری در روز مصرف کنید. این ترکیب 

باعث از بین رفتن مخاط می شود و همچنین یک پیشگیری فوق العاده است.
سلامت مو و پوست

مو
مطالعاتی انجام شده است که نشان می دهد آب پیاز می تواند باعث رشد مجدد 
موها شود. دو بار در هفته آب پیاز را به مدت حداقل دو ماه به پوست سر بمالید تا 

شاهد رشد مجدد موهایتان باشید.
اگر دچار شوره سر یا خارش پوست سر هستید می توانید آب یک عدد پیاز را با 

مقدار مساوی روغن نارگیل مخلوط کنید و روی پوست سر و موها بمالید.
پوست

پیاز سرشار از ویتامین های A ، C و E است بنابراین خوردن آن و همچنین 
استفاده مستقیم روی پوست فواید بسیاری دارد. می توانید آب یک پیاز را بگیرید و 
از آن برای ماساژ صورت خود استفاده کنید. این کار باعث افزایش گردش خون و 
درخشش پوست شما خواهد شد.خواص ضد باکتری و ضد التهاب پیاز می تواند 
به درمان آکنه کمک کند. اگر صورت تان جوش دارد به اندازه مساوی آب پیاز 
و روغن زیتون خالص را مخلوط کنید و این ترکیب را روی صورت ماساژ دهید و 
بگذارید حدود ۲۰ دقیقه بماند. این کار را سه بار در هفته انجام دهید. برای برخی 

از افراد ، این روش خیلی بهتر از داروهای شیمیایی آکنه را درمان می کند.

راهکاری برای داشتن
 یک بعدازظهر پر انرژی

اختصاص دادن وقت به یک ناهار سیرکننده و متعادل می تواند به سازمان دهی 
خوراک روزانه ما کمک کند و باعث شود ما بهتر بتوانیم نشانه های واقعی گرسنگی 

را تشخیص دهیم.
یک وقفه کاری در وسط روز، حتی اگر فقط ۳۰ دقیقه باشد، برای صرف ناهار 
ضرورت دارد، زیرا می تواند از رخوت و خستگی در ساعات بعدازظهر پیشگیری و 
به شما کمک کند در تمام طول ساعات بعدازظهر انرژی لازم را داشته باشید.یکی 
از راه های تغذیه سالم آن است که افراد وعده صبحانه را از دست ندهند. اما شاید 
این سؤال برایتان پیش بیاید که آیا وعده ناهار آن هم در شرایطی که افراد در این 

ساعات معمولًا سرشان شلوغ است، برای سلامتی ضرورت دارد؟
ضرورت وعده ناهار

تغذیه  متخصص  فِرومن«،  دوکر  »تامارا   ،CNN از نقل  به  فرادید  گزارش  به 
می گوید: »اختصاص دادن وقت به یک ناهار سیرکننده و متعادل می تواند به 
سازمان دهی خوراک روزانه ما کمک کند و باعث شود ما بهتر بتوانیم نشانه های 
واقعی گرسنگی را تشخیص دهیم. بنابراین، می توانیم فقط وقتی واقعاً گرسنه 
هستیم غذا بخوریم و کمتر احتمال دارد که به ریزه خواری و هله هوله خواری روی 
بیاوریم.«کنار گذاشتنِ ناهار چیزی بیشتر از عذاب گرسنگی، افت قند خون 
و تحریک پذیری به همراه دارد. این کار باعث می شود که شما بیشترین حجم 
کالری روزانه خودتان را در ساعات عصرگاهی مصرف کنید و به دنبال آن سایز دور 
شکم تان افزایش می یابد و سلامتی تان به خطر می افتد. صرف ناهارِ دیروقت روی 

خواب شبانه اثر منفی دارد.
چطور برای ساعت ناهار وقت پیدا کنیم؟

یک ناهار خوب با یک سالاد خوب آغاز می شود اما یادتان باشد که نباید ناهار را 
پشت میز کارتان صرف کنید. وقت گذاشتن برای ناهار به معنای یک ناهار بزرگ و 
پر از مخلفات نیست. نکته کلیدی آن است که برای صرف ناهار به عنوان یکی از 

قرار های ملاقات برنامه ریزی کنید.
فرصت استراحت ذهن

از وقت ناهار به عنوان فرصتی برای تازه کردنِ ذهن تان استفاده کنید. وقتی 
پیدا  فرصت  برمی دارید  صفحه نمایش  روی  از  را  چشم تان  ناهار  صرف  موقع 
می کنید که به بافت و طعم غذای تان فکر کنید و از خوردن هر یک لقمه آن لذت 

ببرید.
ناهار  ساده و خوشمزه

یانگ می گوید: »یک راه ساده برای تهیه ناهار ترکیب سبزیجات، پروتئین های 
سالم و کربوهیدرات های غنی از فیبر است.

نیمی از بشقاب خود را با سبزیجات غیرنشاسته ای پر کنید. نیمه دوم را به دو 
بخش تقسیم کنید نیمی از آن را با پروتئین هایی مثل ماهی و مرغ کبابی و بقیه 
بشقاب را با کربوهیدرات هایی مانند انواع لوبیا یا کینوا پر کنید که به آرامی هضم 

می شوند.«
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اجتماعی

آیت الله حسینی بوشهری:
 آیت الله فاضل لنکرانی یک مرجع انقلابی بود

عالمی  فاضل لنکرانی  آیت الله  گفت:  قم  علمیه  حوزه  مدرسین  جامعه  رییس 
زمان شناس و یک مرجع تمام انقلابی بود که در رابطه با استقلال حوزه ها نظر جدی 

داشت و همیشه بر مستقل ماندن حوزه ها پافشاری می کرد.
آیت الله سیدهاشم حسینی بوشهری روز یکشنبه در »نخستین پیش همایش اندیشه 
های سیاسی، اجتماعی و انقلابی آیت الله فاضل لنکرانی«، در قم افزود: آیت الله فاضل 
لنکرانی از همان ابتدای مکتب در کنار امام راحل بود و وی همراه امام راحل بودن در 
نهضت اسلامی را به ماندن صرف در حوزه و پرداختن به امور علمی ترجیح داد و در این 

مسیر به استقبال تبعید و زندان رفت.
وی یادآور شد: آیت الله فاضل لنکرانی معتقد بود اگر نظر ولی فقیه در رابطه با جهان 

اسلام باشد برای تمام مسلمانان لازم الاجراست.
وی با بیان این که رسیدن به قله مرجعیت به آسانی بدست نمی آید و فرد باید به مرتبه 
علمی و آگاهی بالایی دست یابد افزود: تیزبینی از ویژگی های مهم مرجعیت در جهان 
تشیع است و در مقوله تیزبینی و آینده نگری مرحوم آیت الله فاضل لنکرانی از علمای 
سرآمد است. به گفته حسینی بوشهری، فلاسفه از تیزبینی و آینده نگری بعنوان کمال 
قوه فطریه تعبیر کرده اند نظیر آنچه خداوند متعال از آن به نام حکمت الهی یاد می کند.
وی اظهار داشت: آیت الله فاضل از شخصیت های بارز عصر حاضر است و شخصیت 

علمی، اخلاقی و آگاهی وی در ابعاد مختلف زبانزد است.
امام جمعه موقت قم اضافه کرد: آیت الله فاضل لنکرانی یک فقیه برجسته و دارای 
نبوغ فوق العاده بود و شایستگی او از همان ابتدای ورود به عرصه فقاهت و معرفت نمایان 

بوده است.
وی اظهار کرد: آیت الله فاضل لنکرانی مشاور امین و اعظم آیت الله بروجردی بود و در 

بسیاری از تصمیم گیری های امور مرجعیت در کنار مرجع تقلید شیعیان بوده است.
حسینی بوشهری افزود: آیت الله فاضل لنکرانی در سن ۱۹ سالگی در پای درس زعیم 
حوزه های علمیه وقت آیت الله بروجردی به درجه اجتهاد می رسد؛ پدیده ای که امروز 

کمتر در حوزه های علمیه به چشم می خورد.
رییس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم ابراز کرد: آیت الله فاضل لنکرانی از همان آغاز 
تحصیل در حوزه علمیه به تدریس پرداخت و در سطوح بالای حوزه سنگین ترین و پرمایه 

ترین درس خارج از اخلاق، درس کفایه وی بود.
وی در پایان اظهار داشت: غذای حلال، لقمه سالم و سفره پاک شخصیت واقعی 
انسان را می سازد و مشکل اصلی جامعه ایرانی فقدان اخلاق و معنویت است و 
پرخاشگری ها، ناراحتی ها و غیره که در اجتماع مشاهده می شود اثر فقدان معنویت 

است که برکت را از زندگی عمومی مردم و همچنین علم حوزویان از بین برده است.

 آیت الله احمد مبلغی:

آیت الله فاضل لنکرانی بیشترین آشنایی را با 
اندیشه های امام راحل داشت

 عضو مجلس خبرگان رهبری با اشاره به تاثیرات علمی، اجتماعی و انقلابی آیت الله 
محمد فاضل لنکرانی از مراجع فقید تقلید از اندیشه های امام راحل گفت: آن مرحوم 

بیشترین آشنایی را با اندیشه های بنیانگذار جمهوری اسلامی در ابعاد مختلف داشت.
آیت الله احمد مبلغی روز یکشنبه در نخستین پیش همایش اندیشه های سیاسی، 
اجتماعی و انقلابی آیت الله فاضل لنکرانی، افزود: آیت الله فاضل لنکرانی از حیث 

اصولی نزدیک ترین فرد به امام راحل بود.
وی بیان کرد: مکتب فقهی امام راحل مبتنی بر واقعیت بر روی زمین و متن جامعه بود 
و  بنیانگذار جمهوری اسلامی درحوزه های مختلف بر اصل واقعگرایی و توجه به متن 

جامعه نظر داشت.
رییس شورای دین پژوهان کشور گفت: نگاه امام راحل به مسائلی مانند، زهد، عرفان، 
سیاست، فقه و غیره مبتنی بر واقع گرایی است و در مقام نظر حوادث روز و تحولات 

دنیای معاصر را مورد توجه قرار می داد.
عضو مجلس خبرگان رهبری اضافه کرد: ابتکارات امام راحل ناظر به جامعه و اجتماع 
بود و همیشه دو عنصر زمان و مکان برای نزدیک شدن به واقعیت ها مورد توجه وی بود  
و از همین رو کمتر کردن فاصله ها با متن جامعه و فهم عمیق از آنچه در جهان می  گذرد 

رویکرد اصلی در تصمیم گیری های امام راحل در ابعاد مختلف بود.
زمان شناسی ویژگی بارز امام راحل بود

عضو شورای عالی انقلاب فرهنگی نیز در ادامه بیان کرد: در عملکرد فقه در زندگی 
اجتماعی، هویت فقه، هویت فقیه و نیازهای جامعه نقش های جداگانه ای دارد و هر کدام 
به نوبه تاثیر مجزایی دارند. حجت الاسلام حمید پارسانیا افزود: بسیاری از آن اموری که 
در رابطه با مشروطه گذشت وابسته به نیازهای جامعه آن روز بود و همین مساله سبب 
بروز اختلاف و قصور بین فقها شد چرا که جهان اسلام برای اولین بار با اموری از این 

دست مواجه می شد.
 به گفته وی، آنچه که در دوران انقلاب اسلامی توسط امام راحل رخ داد توجه به 
ظرفیت ها و نیازهای روز بود که برگرفته از تجربه دوران مشروط بود و امام راحل نیازها 
و تهدیدهای پیش روی انقلاب را بدرستی فهم کرده بود که به عنصر زمان آگاهی وی 

باز می گشت.
عضو هیات امنای دانش فرهنگیان بیان کرد: امام راحل پس از سالها تبعید و دوری 
از قم، زمانی که بار دیگر به این شهر بازگشت تنها در قامت یک فقیه نبود بلکه  ایشان 
در جایگاه ولی بود و این امکان فرصت جدیدی برای عملیاتی شدن مفاهیم کتب فقه 

شیعی در اصل ولایت فقیه بوجود آورد.
وی در بخش دیگری از سخنان خود گفت: آیت الله فاضل لنکرانی در استقرار نظام 

اسلام و روشنگری در سه عنصر معرفت، فقاهت و اجتماعی بسیار کوشیده است.
عضو شورای عالی انقلاب فرهنگی افزود: شخصیت آن مرحوم  استمرار و دسترسی به 

فقه و فقاهت را متن اجتماع تسهیل کرد.

وزیر آموزش و پرورش :

دانش آموزان مهر به مدرسه می روند
وزیر آموزش و پرورش گفت: سال تحصیلی سختی را پشت سر گذاشته ایم و داریم 
آماده می شویم که وارد یک سال تحصیلی کاملًا متفاوتی شویم. دانش آموزان را بعد از 

ماه ها دوری از مدرسه می خواهیم دوباره مهرماه به مدرسه بیاوریم.
محسن حاجی میرزایی وزیر آموزش و پرورش در مراسم افتتاحیه فعالیت های تابستانی 
دانش آموزان که به صورت مجازی برگزار شد، گفت: در پرتو یادگیری، تمایزها آشکار 
می شود یادگیری فراگیرترین رفتار انسان ها در زندگی است . کیفیت یادگیری کیفیت 

زندگی را تشکیل می دهد و در زمان رویدادهای زندگی، عنصر مشترک یادگیری است.
وی گفت: سال تحصیلی سختی را پشت سر گذاشته ایم و داریم آماده می شویم که 
وارد یک سال تحصیلی کاملًا متفاوتی شویم. دانش آموزان را بعد از ماه ها دوری از مدرسه 

می خواهیم دوباره مهرماه به مدرسه بیاوریم.
وی افزود: شاید یکی از کارکردهای برنامه های اوقات فراغت امسال، سازگار کردن 

بچه ها با اقتضائات جدید و استقبال از شرایط نو در سال تحصیلی آینده است.
وزیر آموزش و پرورش ادامه داد: ما امسال امید داریم از طریق سازماندهی اوقات 
فراغت به این دوره با ارزش و به نیازهای اساسی مربوط به آن پاسخ دهیم. شعار »هر 
دانش آموز، یک نقش اجتماعی و یک مهارت« کمک موثری به تحقق اهداف تربیتی 
ماست. ساحت های مختلف تربیتی ما در اوقات فراغت مجال می یابد در پیوند با 
مسجد، تشکل های اجتماعی و سیاسی زمینه های رشد متوازن تر نسل نو را به فراهم 

کند.
حاجی میرزایی تاکید کرد: ما مصمم هستیم که در قالب ۳۰ هزار پایگاه تابستانی، 

فرصت گسترده تری برای این جمعیت انبوه دانش آموزی انبوه در اختیار بگذاریم.
وی با بیان اینکه شبکه شاد، محصول دوره کروناست گفت: شاد، در کنار همه تلخی 
های کرونا یک مزیت و امتیاز ویژه است و مجالی را فراهم کرده که ده ها هزار گروه و کانال 

با موضوعات مختلف فعالیت کنند.
حاجی میرزایی بیان کرد: امیدوارم این سه میلیون جمعیت تحت پوشش برنامه های 
اوقات فراغت، به کل جمعیت دانش آموزی تعمیم یابد. در فضای مجازی که توانمندی 
هایمان افزیش یافته است محدودیت های آن دوره حضوری را نداریم و یک دانش آموز 
می تواند از یک استان در برنامه دیگری در استان دیگر شرکت کند. باید این پیوندها را 

توسعه داده و کمک کنیم تا تابستان پرثمری داشته باشیم.

معاون سازمان ثبت اسناد کشورخبرداد:درسه ماه اول امسال

ثبت بیش از ۵۴ هزار سند در دفاتر اسناد 
رسمی استان قم

معاون امور اسناد سازمان ثبت اسناد و املاک کشور گفت: توسعه سند رسمی 
در کشور بسیار اهمیت داشته و ضرورتی اجتناب ناپذیر است که امنیت قضایی و 

بهداشت حقوقی مردم را به دنبال دارد. 
مهدی اقبال شنبه شب در مراسم افتتاح ساختمان کانون سردفتران و دفتریاران 
استان قم افزود:  حدود ۷۰ درصد از پرونده های حقوقی در دستگاه قضائی، مربوط 
به پرونده های ملکی و عمده آن نیز به دلیل معامله با اسناد عادی است، بنابراین 

توسعه اسناد رسمی باید بسیار جدی گرفته شود.
وی با بیان اینکه در سه ماهه گذشته بیش از ۵۴ هزار سند در دفاتر اسناد رسمی 
استان قم به ثبت رسیده است، اظهار داشت: در این میان ۳۵ هزار سند مربوط به 
وکالت بوده و این یک هشدار جدی است و مردم باید به انتقال قطعی اسناد به صورت 

رسمی در دفاتر توجه کنند.
ثبت رسمی  »الزام  تصویب طرح  بر ضرورت  اسناد کشور  ثبت  معاون سازمان 
معاملات اموال غیرمنقول« در مجلس شورای اسلامی و شورای نگهبان تأکید کرد و 
گفت: این طرح آثار مثبت و مؤثر بسیاری برای مردم و نقش مهمی در امنیت قضایی 
به همراه دارد. وی با بیان اینکه در سطح کشور نیز از ۱۸ میلیون ثبت سند رسمی، 
نیمی از آن سند وکالت بوده است، مشکلات حقوقی مردم در انتقال املاک با اسناد 
عادی را مورد توجه قرار داد و گفت: نباید تحت تأثیر جوسازی برخی افراد در مخالفت 

با این طرح قرار بگیریم.
اقبال موضوع ثبت معاملات خودرو در دفاتر اسناد رسمی را نیز مورد توجه قرار داد 
و گفت: نباید با تفسیر غلط قانون، جلوی این امر گرفته شود و به مردم بگوییم انتقال 
برگ سبز خودرو برای معاملات کافی است، زیرا این موضوع تبعات و گرفتاری های 

حقوقی بسیاری برای مردم در آینده به دنبال دارد.
وی هزینه دریافت شده بابت معاملات ملک و خودرو در دفاتر اسناد رسمی را در 
برابر مسؤولیت مدنی و حقوقی سردفترداران بسیار ناچیز دانست و گفت: بنگاه 
داران باید به موضوع دلالی خود پرداخته و ثبت اسناد را به سازمان ثبت و دفاتر 
اسناد رسمی واگذار کنند. ساختمان کانون سردفترداران و دفتریاران قم در زمینی 
به مساحت ۶۴۰ مترمربع و با زیربنای ۳ هزار و ۲۰۰ مترمربع در ۶ طبقه و با اعتباری 

بالغ بر ۱۳ میلیارد تومان احداث شده است.

رئیس کمیسیون قضایی و حقوقی مجلس :

باید ثبت اموال غیرمنقول به صورت 
رسمی الزام شود 

رئیس کمیسیون قضایی و حقوقی مجلس شورای اسلامی گفت: باید الزام ثبت 
اموال غیرمنقول به صورت رسمی در کشور انجام شود تا مردم دست به گریبان 
مشکلات متعدد نشوند اما گاهی به دلیل وجود اسناد عادی پرونده های بسیاری در 

دستگاه قضایی ایجاد می شود 
حجت الاسلام موسی غضنفرآبادی  شنبه شب در آیین افتتاح ساختمان جدید 
کانون سردفتران استان قم، با اشاره به طرحی که مجلس شورای اسلامی در راستای 
»توسعه اسناد رسمی« در دستور کار قرار داده است، اظهار کرد: اجرای این طرح 
از شاهکارهای مجلس شورای اسلامی به شمار می رود که گلوگاه های فساد را به 
سختی فشار می دهد و از فسادهایی مانند زمین خواری و کوه خواری و ...جلوگیری 
می شود. وی با تبین دلایل فسادهایی که با موضوع کوه خواری، زمین خواری و...
صورت می گیرد، گفت: تمام این فسادها ناشی از عدم ثبت رسمی املاک است اما 
در این طرح کارشناسی های لازم انجام شده است که جای نگرانی باقی نمی گذارد.
رئیس کمیسیون قضایی و حقوقی مجلس شورای اسلامی اضافه کرد: در طرح 
جدید هرکسی که می خواهد معاملات نقل و انتقال انجام دهد می تواند به دفاتر 
املاک مراجعه کند و پیش نویس معامله را انجام دهد و یا اینکه می تواند به صورت 

مستقیم در دفاتر ثبت اسناد رسمی عملیات نقل و انتقال را انجام دهد.
وی با بیان اینکه ممکن است فقهای شورای نگهبان اجازه تصویب این طرح را 
ندهند و آن را غیرشرعی عنوان کنند، گفت: عدم ثبت سند رسمی نظم جامعه را 
برهم می زند و در برنامه های حکومتی باید نظم جامعه مورد توجه قرار بگیرد و آن را 
خلاف شرع ندانست. غضنفر آبادی اضافه کرد: باید الزام ثبت اموال غیرمنقول به 
صورت رسمی در کشور انجام شود تا مردم دست به گریبان مشکلات متعدد نشوند 
اما گاهی به دلیل وجود اسناد عادی پرونده های بسیاری در دستگاه قضایی ایجاد 

می شود و نباید تصویب این طرح را خلاف شرع دانست.
وی اضافه کرد: در این طرح جامع دیده شده است که فقط اسناد رسمی دارای 
اعتبار باشد و مالکان اسناد عادی فرصت دارند تا در مدت زمان یکسال مشخصات 

سند خود را در سامانه ثبت کنند و تا ۵ سال فرصت دارند این اسناد را رسمی کنند.
 

رئیس کل دادگستری استان قم مطرح کرد:

تشکیل ۱۰ پرونده قضایی با تنظیم
 هر سند عادی 

رئیس کل دادگستری استان قم با بیان اینکه با صدور هرسند عادی بیش از ۱۰ 
پرونده در دستگاه قضایی باز می شود، گفت: افرادی که براثر گردش اسناد عادی 
دچار مشکل می شوند باید مدت زمان ۱۰ ساله ای را برای بازگشت به آنچه که از 

ابتدا بوده، صرف کنند. 
حجت الاسلام علی مظفری  شنبه شب در آیین افتتاح ساختمان جدید کانون 
سردفتران و دفتریاران استان قم، ضمن تبریک هفته قوه قضائیه اظهار کرد: باید 
مشکلات ناشی از معاملات با اسناد عادی در جامعه به گوش مسوولان و فقهای 

شورای نگهبان برسد تا از وجود این خطر به صورت جدی آگاه شوند.
وی با اشاره به اینکه به ازای هر معامله با سند عادی در دستگاه قضایی بیش از 
اسناد عادی دچار  براثر گردش  افرادی که  پرونده تشکیل می شود، گفت:   ۱۰
مشکل می شوند باید مدت زمان ۱۰ ساله ای را برای بازگشت به آنچه که از ابتدا 
بوده، صرف کنند تا به حق خود برسند.رئیس کل دادگستری استان قم با بیان اینکه 
شمار معاملات بالا رفته است و این مسئله خدمات بسیاری را می طلبد، عنوان کرد: 
پیچیده بودن تشریفات موجب فراری شدن مردم از ثبت اسناد شده است و در مقابل 
آن مردم به آسانی در دفاتر املاک معامله می کنند که باید به این موضوع به صورت 
جدی توجه شود.وی با عنوان اینکه بیش از ۴۰ سال از پیروزی انقلاب اسلامی می 
گذرد، تصریح کرد: مناطقی اطراف قم وجود دارد که هنوز با سند مشاعی تبادل 
انجام می شود و در این راستا لازم است سازمان ثبت اسناد واملاک اسناد وکالتی 

برای نقل و انتقال را محدود به زمان کوتاه و مشخص کنند.

با حمایت کمیته امداد استان قم صورت گرفت:

بهره مندی 33۵ مددجوی قمی
 از بیمه بازنشستگی 

معاون حمایت و سلامت خانواده کمیته امداد استان قم  گفت :در سه ماهه نخست 
امسال، بالغ بر ۸ میلیارد و ۲۱۳ میلیون تومان حق بیمه ۱۲۵۹ زن سرپرست خانوار 

توسط کمیته امداد قم به حساب بیمه تأمین اجتماعی استان واریز شد.
محمدابراهیم نعیمی، با اشاره به اینکه هزینه بیمه تأمین اجتماعی مددجویان 
تحت حمایت این نهاد در قم بالغ بر ۸۲۱ میلیون تومان بوده است گفت: این رقم 
تأمین اجتماعی ۱۲۵۹ زن سرپرست خانوار برای سه ماهه  به عنوان سرانه بیمه 
نخست امسال به حساب تأمین اجتماعی استان واریزشده است.وی همچنین اظهار 
داشت: حدود ۱۴ میلیون و ۶۰۰ هزار ریال حق بیمه ۱۷ مجری طرح خودکفایی 
و اشتغال نیز در این مدت پرداخت شد.معاون حمایت و سلامت خانواده کمیته 
امداد استان قم با اشاره به اینکه تعدادی از مددجویان، طی سال های گذشته 
حق بیمه تأمین اجتماعی خود را با کمک این نهاد پرداخت می کردند گفت: اگر 
این افراد بخواهند ۱۰ سال سابقه بیمه خود را تکمیل کنند و از مزایای یک سوم حق 
بازنشستگی خود استفاده کنند، ۵۰ میلیون ریال وام و ۲۵ میلیون ریال بلاعوض به 

آن ها اعطا می شود.

 ـزهره سعیدی:  گروه خانواده 

برخی تصور می کنند که تعارضات زناشویی هیچگاه 
حل شدنی نیست چرا که ناشی از انتخاب اشتباه در 
ازدواج هستند. افراد با کاراکترهای شخصیتی مختلف 
دربرابر مشکلات و اختلافات زناشویی واکنش های 
متفاوتی نشان میدهند، برخی از زوج ها یا افراد می 
توانند به راحتی مشکلات را مدیریت کنند اما برخی 
دیگر تا به یک مانع بر می خورند، تصمیم به جدایی 
می گیرند و تصورشان این است که رابطه به بن بست 
رسیده و قابل ترمیم نیست، در حالیکه اختلافات در 
زندگی هر زوجی کم و بیش وجود دارد مهم این است 
که چطور افراد می توانند موانع را برای دستیابی به 
اشتراکات بیشتر و زندگی آرام تر از بین ببرند. اینکه 
چطور هر فردی می تواند دربرابر همسرش واکنش 
نشان دهد، انتقاد کند و انتقاد بشنود و چگونه ارتباط 
مسائلی  همه  کند،  ترمیم  و  حفظ  را  خود  عاطفی 
هستند که در مدیریت تعارضات زناشویی قابل بحث 
می باشند. در زوج درمانی ها گفته می شود که عمده 
مشکلات زوجین با هم بر سر مسائل ارتباطی است 
چرا که افراد زمانی که بتوانند درست و صحیح با هم 
ارتباط برقرار کنند، قادر خواهند بود مشکلاتشان را هم 
کمتر کنند. نکته مهم دیگر این است که بدانید هیچ 
رابطه ای بدون اختلاف و تفاوت نیست چرا که هیچ 
دو نفری کاملا شبیه هم نیستند و مشخص هم نیست 
که اگر شما فردی کاملا شبیه خود را پیدا می کردید، 
می توانستید با او زندگی خوبی داشته باشید پس این 
تفکرات قالبی رادور بریزید و بدانید که مهارت افزایی 
زمان بر است و اگر می خواهید به این مهم دست پیدا 

کنید به این نکات توجه کنید:
 ـآرام بخشی 1-تمرین خود 

با  و مشکلی که  و بحث  از جر  شما در یک لحظه 
همسرتان پیدا کردید، احساس میکنید که یک طوفان 
در حال وقوع است و تعارض شدید در حال رخ دادن 
این زمان خود آگاه شده و  می شود، بهتر است در 
تصمیم بگیرید که یک مهلتی به خودتان بدهید. بروید 
قدم بزنید، دوش بگیرید، کتاب بخوانید، خلاصه هر 
کاری که می خواهید انجام دهید مثل اینکه چند نفس 
عمیق بکشید و آرام شوید و سپس با چارچوب ذهنی 

بهتر شروع به صحبت کنید.

شاید الان به نظرتان این روش خنده دار بیاید که 
برانداز  آستانه یک درگیری خانمان  در  وقتی  چطور 
با همسرتان هستید، می توانید بروید دوش بگیرید 
یا کتاب بخوانید! اتفاقا بهترین وقت زمانی است که 
جرقه های یک بحث زده شده ، بهتر است به همسرتان 
بگویید که به زمان احتیاج دارید تا در یک فرصت بهتر 
صحبت کنید و بحث را کاملا متوقف کنید بدون اینکه 
مدام با هم درگیر شوید به اتاق خودتان بروید یا به حیاط 
رفته و قدم بزنید ، سپس در زمانی که عصبانیتتان 
فروکش کرد به صحبت بپردازید. این تمرین سخت اما 

شدنی است، امتحانش کنید.
2-شروع آرام گفت وگو

حال زمان آن رسیده که صحبت کنید ، دقت کنید 
که مکالماتتان معمولا به نقطه ای منتهی می شوند 
که از آن شروع شده اند، در نتیجه با لحنی آرام بحث 
خود را آغاز کنید به جای داد و فریاد بنشینید ، آرام 
بگیرید و بعد شروع به صحبت کنید. در  حین صحبت 
انتقاد و سرزنش نکنید چرا که زبانه های دعوا را شعله 
ور می کند و طرف مقابلتان جری می شود که او هم 
تهدید کند و سرزنش را شروع کند بنابراین از جملات 
»من نظرم این است که...«، »من اعتقاد دارم که...« 
استفاده کنید و واقعه را توصیف کنید ، در اینجا مهم 

این است که مودبانه صحبت خود را انجام دهید.
به طور مثال به همسرتان بگویید: دیشب وقتی که 
می خواستم درباره فیلم صحبت کنم و تو مشغول تلفن 
کردن بودی، واقعا احساس بدی به من دست داد« 
می توانید چیزی شبیه این را هم بگویید: »به نظر می 
رسد که باید می دانستم تو می خواهی درباره آن فیلم 
صحبت کنی« یا »آیا به نظر می رسه که من با دیگران 

بیشتر صحبت می کنم تا با تو؟«
اینجا جوابگو است مثلا  توجه مثبت مشروط هم 
اینکه: من تو را خیلی دوست دارم، اما وقتی که فلان 

کار را می کنی، ناراحت می شوم.
3-تعمیر رابطه و تشنج زدایی از تعارض

برای کمک به تشنج زدایی و تعمیر رابطه و تعارضات 
بهتر است از عباراتی مثل »بزار دوباره تلاش کنم« یا 
»متأسفم« استفاده کنید. اگر اشتباهی مرتکب شده 
اید به جای اینکه از زیر بار آن خود را خلاص کنید بهتر 
است ابراز تاسف خود را نشان دهید مطمئن باشید که 
در این صورت اختلاف کوچکتر شده و همسرتان دید 

بهتری پیدا میکند و به این می اندیشد که شما می 
خواهید مشکل را حل کنید.

سوال  توانید  می  مشکل  رفع  برای  شرایط  این  در 
چه  پدر  یا  مادر  عنوان  به  من  »درباره  مثلا  بپرسید 
احساسی داری«، »درباره جایی که زندگی میکنیم چه 
حسی داری«، »دوست داری چی رو تغییر بدهیم«، 
»آیا فکرمیکنی من به تو توجه نمیکنم، یا »فکرمیکنی 

من زیاد پشت تلفن وقت میگذرونم«.
٤-گوش دادن به احساسات و آرزوهای اساسی 

شریک زندگی تان
و  نیازها  زناشویی  زندگی  در  طرفین  از  یک  هر 
خواسته هایی دارند که وقتی آنها را درخطر می بینند 
دچار اختلاف می شوند، شما باید از دو جهت به این 
به گفت وگوهایتان  از یک طرف  مقوله توجه کنید. 
وضوح بیشتری بدهید و احساسات و خواسته های 
خود را شفاف و  دقیق بیان کنید و از سوی دیگر هم 
یک شنونده خوب باشید و سعی کنید خواسته های 
اساسی شریک عاطفی تان را کشف کنید. پس هیچ 
یک از طرفین نباید فقط گوش یا فقط دهان باشند هر 
دو هم می بایست حرف بزنند و هم خوب بشنوند تا 
مشکلات کمتر بشود. بهتر است در پیش آمد  کردن 
یک اختلاف به نیازها و خواسته های طرف مقابلتان 
گوش داده و سعی کنید اگر منطقی هستند آن را تایید 

کنید.
5- نسبت به همسرتان نفوذپذیر باشید

برخی افراد در مذاکره ها فقط مصالح خود را در نظر 
می گیرند و توجهی هب خواسته ها و نظرات طرف 
مقابل ندارند اینها وقتی وارد رابطه عاطفی هم می 
شوند این روش را پیاده می کنند و انگار چون یک رباط 
هستند که چیزی در آنها رسوخ نمی کند بهتر است 
نظرات و ایده های همسرتان را مهم تلقی کنید و به 
آنها احترام بگذارید. حتی اگر در جایی نوع اختلاف 
تربیتی با بچه ها هم پیدا کردید در مقابل بچه ها با او 
هم نظر باشید  و بعد در این رابطه در خلوت صحبت 

کنید.
6-مذاکره و مصالحه

 مصالحه یک هنر است.  در مصالحه هر دو طرف 
بایستی احساس احترام، درک و حمایت بکنند. هر 
طرف چیزی به دست می آورد و چیزی از دست می 
دهد، در نتیجه هر دو برنده اند. بنابراین بهتر است 
هر  اینکه  نه  باشید  آن  رفع  بدنبال  اختلافی  هر  در 
کسی بیاید میخ خود را بکوبد یا به عبارتی گربه خود 
را برقصاند و برود و انتهای آن هم با منطق یا بی منطق 
چیزی بشود که خودش می خواهد! این دیگر اسمش 
مصالحه نیست بلکه یک زور و اجباری است که طرف 
مقابل به هر دلیلی آن را با فشار پذیرفته و صلحی در 
کار نیست. بنابراین بهتر است که در هر اختلاف حق 

به جانب بوده و نتایجش را در نظر بگیرید.
ودر نهایت برای بهترین زمان بحث و صحبت با همسر 
خوب است که زمان و مکان مناسبی انتخاب کنید ، 
شکایت هایتان را به زمان حال محدود کنید نه اینکه 
به گذشته یا اینده بروید، خواست هایتان را صریح و 
واضح بگویید و در نهایت توهین و خشم در رفع مشکل 
نداشته باشید تا اگر انتقادی هم دارید به زبان مثبت 

باشد.

به زبان آوردن کدام جمله ها تشنج زدایی می کند؟

6 مهارت برای مدیریت تعارضات در زندگی مشترک 

از: فاطمه دهقان نیری

به روایت مسافر اتوبوس حامل خبرنگاران، پیچ زندگی در جاده ارومیه پیچید اما ارابه 
مرگ نپیچید و با سقوط در دره، دو مسافری را پیاده کرد که چشم هایی پرامید منتظرشان 

بودند تا شادانه آنان را بدرقه بخت کنند.
پرواز تهران به ارومیه ساعت هشت صبح روز چهارشنبه دوم تیر ماه در فرودگاه ارومیه 
به زمین می نشیند و ۲۰ خبرنگار و عکاس محیط زیست از رسانه های مختلف با شوقی 
وصف ناشدنی پس از دو سال بی سفری به دلیل شیوع کرونا، به همراه میزبانانی از ستاد 

احیای دریاچه ارومیه سوار بر اتوبوس شدند.
با تکمیل شدن مسافران،  اتوبوس به سمت مسیر پیرانشهر جهت بازدید از تونل کانی 
سیب که قرار است آب پشت سد را به دریاچه ارومیه هدایت کند شروع به حرکت می کند. 
صبحانه سرپایی در اختیار همگان قرار می گیرد تا نیرو و توانی برای حرکت در تونل داشته 

باشند و پس از بازدید و فراغت، با ناهار مفصل در شهر نقده خستگی را از تن بدر کنند.
کیمیا عبدالله پور خبرنگار باسابقه و توانای حوزه محیط زیست گروه خبری جامعه 
خبرگزاری جمهوری اسلامی )ایرنا( یکی از مسافران اتوبوسی است که به گفته وی، فارغ 
از عجله بچه ها برای رسیدن به تونل، لاک پشتی حرکت می کرد و گوش شنوایی برای 
اندکی سرعت نداشت. عبدالله پور در گفت وگویی عنوان می کند که سرعت اتوبوس 
۳۰ کیلومتر در ساعت هم نبود آنقدر آرام می رفت که در نهایت با تاخیر به تونل رسیدیم 
به همین دلیل به سرعت لباس های ایمنی را پوشیدیم و سوار بر لوکوموتیو راهی دالانی 
تاریک و نمدار شدیم. وی افزود: وسط های تونل پیاده شدیم و ادامه مسیر را پیاده 
طی کردیم؛ مسیری گل آلود که کفش و لباس ها را خیس و کثیف کرده بود. با وجود 
ناهمواری زمین و گل آلودی که هر لحظه ممکن بود زمین بخوریم متفق القول به دلیل 
اینکه می دانستیم مهشاد کریمی سه روز دیگر مراسم عروسی دارد و قرار است به خانه 
بخت برود مواظب بودیم تا لیز نخورد یا زخمی نشود که مبادا روز عروسی اش اذیت شود.
خبرنگار محیط زیست ایرنا ادامه داد: با هر مشقتی بازدید انجام شد و پس از تعویض 
لباس ها، نزدیک ساعت چهار عصر به امید خوردن ناهار و استراحت، به سمت اتوبوس 
بازگشتیم. سرخوش از اینکه همه در صحت و سلامت بازدید را انجام دادیم تصمیم 
گرفتیم برای عروس آینده گروه جشن مختصری بگیریم، پس با خواندن یکصدای ترانه و 

کف زدن و هلهله، با مهشاد خندیدیم.
عبدالله پور ادامه داد: اتوبوس با گذشتن از دشت، در جاده کوهستانی سرازیر شد، 
اتوبوسی که تا آن لحظه عروس کشان حرکت می کرد ناگهان سرعتش چند برابر شد و 
پیچ ها را یکی پس از دیگری به سرعت طی می کرد. آنقدر صدای حرکت اتوبوس زیاد 

بود که فقط ردیف اول صندلی در پشت راننده، متوجه این جمله از راننده شدیم که »ترمز 
نداریم ، کمربندها را ببندید«. اما کمربندی وجود نداشت.

وی افزود: همه در شوک بودیم و لحظه وحشتناکی بود که اتوبوس به سمت دره هدایت 
شد و با گاردریل برخورد کرد. آقای حاجی مرادی میزبان ما در ستاد احیای دریاچه ارومیه 
فریاد می زد که بزن به کوه و راننده فرمان را به سمت کوه چرخاند اما دیگر فایده نداشت و 

تعادل اتوبوس به هم خورده بود و شد هر آنچه نباید می شد.
عبدالله پور گفت: صدای جیغ و فریاد مسافرها با صدای کشیده شدن اتوبوس واژگون 
شده به زمین مخلوط شده بود، اتوبوسی که به سرعت مسیر دره را در پیش گرفته بود و 
با افتادن در چاله ای بزرگ ایستاد. شیشه های خرد شده و ناله و گریه فضا را پر کرده بود.
وی ادامه داد: نه چیزی می شنیدم و نه می دیدم فقط صدای ضعیفی آمد و یکنفر 
من را از لای صندلی بیرون کشید. بلند که شدم نگاهی به اطراف انداختم که با وضعیت 

دلخراش مهشاد که دو صندلی عقب تر از من نشسته بود روبرو شدم.
خبرنگار محیط زیست ایرنا گفت: آنقدر جیغ زدم و بر سر و صورت کوبیدم که با آبی که 
به صورتم پاشیده شد به خود آمدم و شروع به گریه کردم. خدایا همین چند لحظه پیش 
برای عروس آینده ای که شب قبل از سفر به اتفاق همسرش، کارت عروسی را نوشته بود 

هلهله می کشیدیم و دست می زدیم اما حالا جسم سرد او کنار ما قرار داشت.
عبدالله پور افزود: با آمدن آمبولانس و آتش نشانی، رسیدگی به وضع همه شروع شد 
و افراد مصدوم یکی یکی به مراکز درمانی منتقل می شدند. خودروهای راهی هم با هر 
وسیله ای که در ماشین داشتند اعم از آب و پتو و غیره به کمک و امداد مسافران آمدند. 
صحرای محشری بر پا شده بود و آنجا تازه متوجه شدیم که ریحانه هم به دلیل ضربه 
شدید در جا فوت کرده است. دیگر کتف خونین و پای ضربه دیده خودم را فراموش کرده 
بودم و تلاش می کردم به بقیه کمک کنم. کمک کنم تا بلکه صحنه های دلخراش داخل 
اتوبوس را فراموش کنم اما پس از دریافت خدمات اولیه در مراکز درمانی، وارد هتل شدیم 

اما لحظه ای نتوانستیم آن صحنه ها را فراموش کنیم.
روز جمعه ۴ تیر ماه پرواز ارومیه به تهران بر زمین نشست اما شرایط دیگر آن شرایط رفتن 
نبود، تعداد مسافران همان تعداد بود اما دو نفر دیگر جانی بر بدن نداشتند. استقبال 
کنندگان دیگر لباس رنگی و شاد بر تن نداشتند و همگان گریان و نالان به دنبال پاره تن 

خود می گشتند، صحنه هایی که از دلخراشی کم از صحنه واژگونی نبود.
بازدید به آخرین بازدید تبدیل شده و خاطره بدی از سفر برای مسافران باقی مانده اما 
ایکاش مسوولان ذیربط عمق فاجعه را دریابند و اندکی به تظلم خواهی مادر و پدری 

که با شوق فرزند خود را بدرقه کرده اند و حال جنازه او را تحویل می گیرند توجه کنند.
امید که در صحنه روزگار، همه بازیگر میدان باشیم...

روایتی از لحظه های حادثه مرگبار جاده ارومیه؛

به وقت بخت و به کام مرگ
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عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس :

مالیات بر عایدی سرمایه شامل بسیاری از 
اقشار مردم نخواهد شد

عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس گفت:معافیت ها در مالیات بر عایدی 
سرمایه به قدری زیاد در نظر گرفته شده که می توان گفت اغلب اقشار جامعه 

حتی به آن نزدیک نمی شوند چه برسد به این که مشمول شوند.
جعفر قادری در خصوص مالیات بر عایدی سرمایه گفت: کشورهای جهان 
با وضع قوانین مالیاتی همچون قانون مالیات بر عایدی سرمایه مانع از ورود 
سرمایه به بخش های غیر مولد می شوند و با چنین قوانینی ضمن رونق بخشی 
به تولید داخلی، دست دلالان و سوداگران از بازارهای موازی تولید را کوتاه 

می کنند.
نماینده مجلس یازدهم ضمن اشاره به مؤثر بودن این ابزار قانونی به منظور 
کنترل بازارهای غیر مولد اظهار داشت: یکی از پسندیده ترین روش ها برای 
توزیع و باز توزیع ثروت در کشور همین ابزار مالیات بر عایدی سرمایه است که در 

کشور ما به آن توجه جدی نشده است.
دوش  روی  بر  کشور،  در  مالیاتی  اصلی  بار  حاضر  حال  در  گفت:  قادری 
تولیدکنندگان است؛ این در حالی است که بیشترین مالیات را باید افرادی 

بدهند که به ثروت های بی زحمت و بادآورده دست یافته اند.
عضو کمیسیون برنامه و بودجه در پاسخ به این پرسش که آیا اجرای این مالیات 
باعث تهدید سرمایه ها یا کاهش سرمایه گذاری می شود، گفت: هدف این 
مالیات، هدایت سرمایه های راکد و غیر مولد به سمت تولید و مصرف حقیقی 
است؛ لذا سرمایه های مولد نه تنها تهدید نمی شوند، بلکه تشویق و تقویت 

می گردند.
نماینده مردم شیراز افزود: در حال حاضر اگر از هر تولیدکننده ای بپرسید؛ 
عدم ثبات در قیمت ها را یکی از چالش های حوزه های تولیدی عنوان می کنند؛ 
در حالی که مالیات بر عایدی سرمایه با کمک به بخش حقیقی اقتصاد و کاهش 
نوسانات قیمتی، موجب ایجاد ثبات می گردد که مهم ترین عامل جذب سرمایه 

و سرمایه گذاری در اقتصاد است.
از  تأمین مالی  و بودجه خاطرنشان کرد: دشواری  برنامه  عضو کمیسیون 
تأثیر قرار داده است و مالیات  بانک ها مانع دیگری است که تولید را تحت 
و  فعالیت های مولد  به سمت  با هدایت سرمایه گذاری ها  بر عایدی سرمایه 
تسهیل تأمین مالی تولیدکنندگان از بانک ها، به رفع مشکل کمبود نقدینگی 

تولیدکنندگان کمک می کند.
مقابل  در  اما  بالاست  ما  کشور  در  نقدینگی  رشد  اینکه  بیان  با  قادری 
تولیدکنندگان از کمبود نقدینگی رنج می برند گفت: باید نقدینگی موجود را به 
سمت فعالیت های مولد هدایت کنیم که دو اقدام لازم است. اول آنکه جذابیت 
فعالیت های غیر مولد کاهش یابد اعم از کاهش سود و یا پر ریسک کردن این 

بازارها و دوم اینکه موانع تولید از مقابل آن برداشته شود.
 

۱۶ میلیارد دلار از ذخائر صندوق توسعه 
ملی آزاد شد

از ابتدای تاسیس صندوق توسعه ملی، حدود ۱۶ میلیارد دلار از منابع ارزی که 
در حساب های صندوق بلوکه و مسدود شده بود، آزاد شده است.

به گزارش ایسنا، در جریان اعطای تسهیلات از محل منابع صندوق توسعه 
ملی برای طرح های اقتصادی، در مراحل اولیه توسط صندوق اعلام وصول می 
شود، یعنی اسناد اعتباری طرح ارزی که مورد تائید بانک عامل قرار گرفته به 
صندوق ارائه و در صورت انطباق و قواعد و مقررات از سوی صندوق مورد پذیرش 

اولیه قرار گرفته و به عبارتی اعلام وصول می شود.
بعد از اعلام وصول، بانک عامل می تواند قرارداد مشارکت برای اجرای طرح 
را با متقاضی منعقد و با ارسال مدارک مربوطه نسبت به دریافت مسدودی برای 
طرح که به مفهوم تخصیص تسهیلات ارزی از محل منابع صندوق است، اقدام 

کند که بعد از آن فرایند گشایش اعتبار و پرداخت قطعی صورت می گیرد.
اما تازه ترین گزارش صندوق توسعه ملی نشان می دهد که بخشی از منابع 
مسدود شده صندوق یعنی حدود ۱۶ میلیارد دلار آزاد شده است. این در حالی 
است که با ابطال مسدودی طرح های غیر فعال و کاهش مسدودی طرح هایی 
که به دلایل مختلف امکان بهره گیری از کل منابع درخواستی را نداشته اند 

اکنون امکان بهره برداری این منابع توسط سایر متقاضیان فراهم شده است.
بر این اساس، حدود ۷۷ درصد از کل منابع ارزی آزاد شده مربوط به طرح 
هایی است که از زمان تاسیس تا پایان سال ۱۳۹۵ برای آنها مسدودی صادر 

شده ولی به دلایل مختلف امکان استفاده از این منابع را نداشته اند.
 از مبلغ ۱۶ میلیارد دلار آزاد شده، بیش از ۷.۲ میلیارد دلار آن در سالهای 
۱۳۹۸ و ۱۳۹۹ رفع مسدودی شده و به چرخه  تامین مالی طرح های متقاضی 

تسهیلات از صندوق توسعه ملی بازگشته است.
خروج منابع مسدود شده می تواند در کنار ایجاد شفافیت در میزان تعهدات 
ارزی صندوق توسعه ملی به متقاضیان، امکان تامین منابع طرح های جدید 

واجد شرایط را فراهم آورده و مانع از بلاتکلیفی منابع ارزی شود.
گفتنی است که صندوق توسعه ملی در اواخر سال ۱۳۹۰ تاسیس شده و 
منابع آن بر اساس سهم تعیین شده در قوانین برنامه توسعه هر سال از محل 
فروش نفت و فرآورده های آن تامین و بر اساس محل مصرف تعیین شده در 
اساسنامه در قالب تسهیلات ارزی و ریالی به تامین مالی طرح های اقتصادی 
و سرمایه گذاری می پردازد، هر چند طی سال های اخیر با توجه به کاهش 
درآمدهای نفتی و ریزش منابع دولت از این محل، سهم صندوق در برخی سالها 

به صورت کامل پرداخت نشده و  فقط ۲۰ درصد اختصاص پیدا کرده است.

معاون وزیر راه و شهرسازی:

در بخش مسکن زمینه برای دولت آینده 
فراهم است

اجاره داری  آیین نامه  امیدواریم  اینکه  بیان  با  شهرسازی  و  راه  وزیر  معاون 
حرفه ای را تا قبل از پایان دولت دوازدهم به سرانجام برسانیم گفت: با اقداماتی 
که در حوزه اقدام ملی مسکن و تامین زمین تا پنج سال آینده انجام شده بستر 

برای دولت آینده در بخش مسکن فراهم شده است.
محمود محمودزاده در گفت و گویی اظهار کرد: در حوزه مسکن اتفاقات 
بزرگی رقم خورده و با اقدامات وزارت راه و شهرسازی، بستر فعالیت برای دولت 

جدید فراهم تر از گذشته است.
وی افزود: در برنامه اقدام ملی مسکن، تامین زمین، برنامه ریزی و نیازسنجی 
در کل کشور انجام شده است. در تمامی شهرها برای پنج سال آینده نیازسنجی 
صورت گرفته و برنامه تامین زمین تا سال ۱۴۰۴ را به تمام استانها ابلاغ کرده ایم. 
در حال حاضر هم بیش از ۵۳۰ هزار واحد اقدام ملی به مرحله اجرا رسیده 
است. معاون وزیر راه و شهرسازی گفت: زیرساختهای دیگر از جمله قانون 
جهش تولید مسکن که مراحل آخر را در مجلس و شورای نگبهان می گذارند نیز 

کمک بزرگی است برای تولید انبوه مسکن خواهد بود.
محمودزاده، بستر دیگر تولید مسکن را قانون ساماندهی دانست و افزود: در 
کمیسیون های دولت اصلاحاتی در آیین نامه قانون ساماندهی و حمایت از تولید 
و عرضه مسکن انجام و مصوبات آن اخذ شده است که این موضوع نیز بحث 

ساخت و ساز را تقویت خواهد کرد.
وی تاکید کرد: یکی دیگر از مصوبات که مراحل تصویب در دولت را می گذراند 
این  دولت  تخصصی  کمیسیونهای  در  است.  حرفه ای  اجاره داری  آیین نامه 
آیین نامه در جریان قرار دارد و بحثهای کارشناسی آن صورت گرفته است. هم 

اکنون در مرحله تصمیم گیری نهایی در کمیسیونها است تا به دولت برود.
محمودزاده گفت: ما پیگیر موضوع اجاره داری حرفه ای هستیم و امیدواریم 
تا قبل از پایان دولت به تصویب برسد. ولی باید ببینیم در کمیسیونهای مربوطه 
چقدر کار است و کدام موضوع در اولویت قرار دارد. با این حال تلاش می کنیم 

زودتر به سرانجام برسد.

یک کارشناس بازار سرمایه با اشاره به عوامل تاثیرگذار در بازگشت شاخص بورس 
به مدار صعودی گفت: در صورت تداوم روند مثبت معاملات بازار و سبزپوشی 
شاخص بورس تا پایان هفته جاری، می توان پیش بینی کرد که روند صعودی بازار 

ادامه دار باشد و دیگر خطری معاملات بورس را تهدید نکند.
معاملات بورس که از مدت ها قبل بر مدار نزولی قرار گرفته بود و زمینه نگرانی 
و تردید سهامداران برای حضور در این بازار را فراهم کرده بود، پس از مشخص 
شدن کاندیداهای ریاست جمهوری تا حدودی بهبود پیدا کرد و توانست روزهای 

امیدوارکننده ای را در این بازار ایجاد کند.
در روزهای پایانی خردادماه و با مشخص شدن نتیجه انتخابات ریاست جمهوری 
ایران، معاملات بورس رنگ دیگری به خود گرفت و پر قدرت تر از نخستین روزهای 

خرداد ماه به روند صعودی ادامه داد.
تابستان،  از فصل  ماه  به نخستین  ورود  و  ماه  پایان خرداد  به  توجه  با  اکنون 
سبزپوشی شاخص بورس تداوم دارد و این امر منجر به نگرانی سهامدارانی شده 

است که روزهای پرنوسانی را در بازار سال گذشته تجربه کردند.
در  تاثیرگذار  به عوامل  بازار سرمایه  کارشناس  پیوند، »عرفان هودی«  این  در 
بازگشت رشد به معاملات بورس اشاره کرد و افزود: پایان برگزاری انتخابات و نتیجه 

آن بی تاثیر بر روند بازار و سبزپوشی شاخص بورس نبوده است.
وی اظهار داشت: به طور معمول بازارهای مالی تحت تاثیر هر گونه شوکی با تکانه 
هایی مثبت یا منفی همراه می شوند، به عنوان مثال امضای برجام از نظر برخی 

جوانب با تاثیر مختلف در صنایع همراه می شود.
هودی با بیان اینکه ورود رییس جمهوری منتخب برای سکانداری تا چهار سال 
آینده نمی تواند در روند بازار بی تاثیر باشد، ادامه داد: حجت الاسلام و المسلمین 
رییسی در کنفرانس مطبوعاتی خود بازارهای مالی و بازار سرمایه را مورد مقایسه 
قرار داد و به پرداخت مالیات در بازارهایی مانند طلا، سکه و خودرو اشاره کرد که 
این موضوع باعث اقبال سرمایه گذاران به بازار سرمایه، ورود نقدینگی به این بازار و 
سبزپوشی شاخص بورس شد. این کارشناس بازار سرمایه به دیگر عامل تاثیرگذار در 
بازگشت رشد به معاملات بورس اشاره کرد و گفت: افت شدید ارزهای دیجیتال در 
بازارهای جهانی در سبزپوشی معاملات بورس بی تاثیر نبوده است، سرمایه هایی 
که از دی ماه از بورس خارج و وارد رمزارزها شده بود، اکنون دوباره درحال ورود به 
بورس هستند و نمی توان نقش ورود این منابع مالی به بورس را در تغییر مسیر 

معاملات بازار بی تاثیر دانست.
وی اظهار داشت: همچنین افت عمده نمادها در بازار سرمایه بی تاثیر در روند 
صعودی شاخص بورس نبوده است، به جز ١٥٠ نمادی که روز گذشته در صف 
فروش قفل بودند باقی نمادها به صورت مثبت در حال معامله بودند یا روند منفی 

آنها نقدشونده بود.
هودی به اصلاح ٨٠ درصدی برخی از نمادها در بازار تاکید کرد و گفت: این 
موضوع سبب شد تا جریان نقدینگی به سمت نمادهای بزرگ بازار پیش برود، زمانی 
که جریان نقدینگی به سمت نمادهای بزرگ ورود می کند شاخص بورس تحت تاثیر 

قرار می گیرد و تداوم روند صعودی آن نشان دهنده افزایش اعتماد سرمایه گذاران و 
ورود دوباره سرمایه مردم به این بازار است.

به گفته این کارشناس بازار سرمایه، این پنج عامل جزو عوامل تاثیرگذار بر روند 
صعودی بازار بودند و توانستند روزهای امیدوار کننده ای را در معاملات این بازار رقم 

بزنند.
پیش بینی روند بازار، وابسته به تداوم روند صعودی شاخص بورس 

وی در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه روند صعودی شاخص بورس در بازار می 
تواند ادامه دار باشد یا خیر، گفت: این مهم در صورت تداوم روند مثبت معاملات 

بازار و سبزپوشی شاخص بورس تا پایان هفته جاری، قابل پیش بینی است.
هودی با بیان اینکه  اکنون نزدیک به ۱۶۰ نماد در بازار در صف فروش قرار دارند 
که رقم بالایی نیست و به نظر نمی رسد که بیشتر از ٣٠٠ میلیارد تومان باشند، 
افزود: بهترین راه برای بهبود وضعیت بازار، کمک صندوق های توسعه و تثبیت بازار 

سرمایه به این نمادها است که در این صورت نقدشوندگی به بازار برمی گردد.
این کارشناس بازار سرمایه اظهار داشت: اگر صف فروش سهام کوچک بازار با 
سیاست های درست جمع آوری شوند، در این زمان می توان پیش بینی کرد که روند 
بازار تا ٢ یا سه ماه آینده مثبت خواهد بود و سهامداران تا زمان انتصاب وزیر اقتصاد 
جدید و مشخص شدن موضع گیری ها نسبت به بازار سرمایه می توانند نسبت به 

معاملات این بازار امیدوار باشند.
بورس بهترین محل برای سرمایه گذاری به شرط وجود نگاه بلندمدت

وی خاطرنشان کرد: همیشه پیشنهاد کارشناسان به سهامداران، سرمایه گذاری با 
دید بلندمدت در بورس بوده است، بارها اعلام شده است که در صورت وجود نگاه 

بلندمدت به بورس این بازار بهترین محل  برای سرمایه گذاری خواهد بود.
هودی تاکید کرد: سهامداری که در بازار سرمایه سرمایه گذاری نکند باید به 
سمت بازارهای موازی پیش برود که در آخر ملزم به پرداخت مالیات خواهد بود، 
این موضوع باعث شده است تا سهامداران به طور حتم  سرمایه های خود را وارد 

بورس کنند.
وی بیان داشت: سهامداران باید با دید بلندمدت در سهام شرکت های بزرگ اقدام 
به سرمایه گذاری در بورس کنند، اما در صورتی که به دنبال سرمایه بدون ریسک در 

بورس هستند بهتر است از طریق صندوق های سرمایه گذاری وارد این بازار شوند.
بورس شامل مالیات نمی شود

این کارشناس بازار سرمایه اظهار داشت: در بورس به هر میزان که سهامدار 
سرمایه خود را وارد این بازار کند و سود از این بازار به دست آورد، مبلغ مورد نظر به 

هیچ عنوان شامل مالیات نخواهد شد.
وی با بیان اینکه براساس صحبت های انجام شده قرار بر ورود معادل ریالی ۱۵۰ 
میلیون دلار به صندوق تثبیت  بازار سرمایه است که هنوز این اتفاق رخ نداده است، 
افزود: در صورت این اتفاق سهامدارن با اعتمادی دوباره به این بازار وارد ورود می 

کنند و زمینه صعود بیشتر شاخص بورس در بازار را فراهم خواهند کرد.

یک کارشناس بازار سرمایه مطرح کرد؛

۵ عامل مؤثر در بازگشت بورس به مدار صعود

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های 
تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.

۱-رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۰۰۷۸ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۳۹۶ مربوط به ابوالقاسم 
آرزومندی فرزند علی اصغر درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت۷۲مترمربع پلاک شماره 
فرعی از ۲۳۳۴اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از فتحعلی 

جعفری فتح صفحه ۳۴۹ دفتر ۵۴۶)م الف۱۰۱۷۸(
۲-رأی شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۴۷۵۹ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۶۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۶۰۴ مربوط به حسین 
دارابی فرزند محمدحسن درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۸۴مترمربع پلاک شماره 
۱/۱۶/ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از محمدبادی ثبت دفتر 

۲۵۳ صفحه ۵۲۳)م الف۱۰۱۷۹(
۳-رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۱۹۹۵ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۴۰۰ مربوط به حسین 
جعفری فرزند عین اله درقسمتی از دو دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۳۰/۹۰ 
مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۲۱۳ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع 

الواسطه از علی دوست یوسفی یوسفیان صفحه ۱۰۶ دفتر ۲۲۷)م الف۱۰۱۸۰(
 -۴رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۱۹۹۱ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۳۱۶ مربوط به فتحعلی 
محمودی دیبا فرزند ترابعلی درقسمتی از دو دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۱۳۰/۹۰مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۲۱۳ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و 

خریداری مع الواسطه از علی دوست یوسفی یوسفیان صفحه ۱۰۶ دفتر ۲۲۷)م الف۱۰۱۸۱(
۵-رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۱۹۹۴ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۳۹۹ مربوط به جواد 
محمودی دیبا فرزند فتحعلی درقسمتی از دو دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۱۳۰/۹۰مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۲۱۳ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و 

خریداری مع الواسطه از علی دوست یوسفی یوسفیان صفحه ۱۰۶ دفتر ۲۲۷)م الف۱۰۱۸۲(
۶-رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۰۰۲۴ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۴۶۵ مربوط به سیدعباس 
رضا سجادی فرزند سیدمحمود درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۳۲مترمربع پلاک 
شماره فرعی از ۱۸۳۴اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه ۳۰۷ 

دفتر ۵۴۹)م الف۱۰۱۸۵(
۷-رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۰۰۸۲ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۵۸۹ مربوط به حسین 
برات فرزند غلامعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۷۹/۶۶مترمربع پلاک شماره 
فرعی از ۱۸۶۵/۵۱اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه ۵۷۴ دفتر 

۱۶۹)م الف۱۰۱۸۶(
۸-رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳۱۹۲ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۹۳۷ مربوط به مجتبی 
شیری یکتا فرزند ملکعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۸۵/۴۰مترمربع پلاک 
شماره فرعی از ۲۲۱۷اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از ربابه 

حسینعلی زاده ثبت دفاتر الکترونیکی ۶۵۸۰)م الف۱۰۱۸۹(
۹- رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۲۸۸۶ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۳۴۲ مربوط به حسین 
نبی لو فرزند نعمت اله درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۴۷/۴۵مترمربع پلاک 
شماره فرعی از ۱۹۵۶/۴۵۲اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره 

۱۱۸۰۷۱ مورخ ۷۴/۱۰/۵ دفترخانه ۱۸ قم)م الف۱۰۱۹۰(
۱۰-رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۲۴۸۲ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۳۶۱ مربوط به معصومه 
نبی لو فرزند رحمت اله درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶۴/۵۰مترمربع پلاک 
شماره فرعی از ۱۷۵۳اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از 

معصومه فاطمی قمی)م الف۱۰۲۲۵(

۱۱-رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۲۲۶۱ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۵۲۴ مربوط به حلیمه 
خواتون حاجی رحیمی فرزند ابراهیم درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶۰مترمربع 
پلاک شماره فرعی از ۲۴۹۷اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از 

طاهره عسگری نیستانک صفحه ۱۱۲ دفتر ۴۰۱)م الف۱۰۲۲۶(
به  مربوط   ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۸۵۷ کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۱۱۴۷ شماره  ۱۲-رأی 
محمدرضا محمدی فرزند صالح درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۸۸/۱۶ مترمربع پلاک شماره ۱۹۴۵/۱/۱۳۹اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و 

خریداری مع الواسطه از معصومه میره ثبت در دفتر ۱۶۹ صفحه ۲۷۶)م الف۱۰۲۲۷(
به  مربوط   ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۸۵۶ کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۱۱۴۶ شماره  ۱۳-رأی 
منوچهر محمدی فرزند اسداله درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۸۸/۱۶مترمربع پلاک شماره ۱۹۴۵/۱/۱۳۹اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و 

خریداری مع الواسطه از معصومه میره ثبت در دفتر ۱۶۹ صفحه ۲۷۶)م الف۱۰۲۲۸(
۱۴-رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳۰۲۹ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۹۵۹ مربوط به فیض اله 
ونکی فراهانی فرزند محمد درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۲۸مترمربع پلاک شماره 
فرعی از ۱۸۶۴/۲۲/۷۵اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از ورثه 

میرزا هدایت عبداللهی)م الف۱۰۲۸۴(
نیر  به  پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۳۷۸ مربوط  به  ۱۵-رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۱۹۴۲ مربوط 
بیات فرزند علی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶۰مترمربع پلاک شماره فرعی از 
۲۲۶۶/۴۲اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از مرتضی جعفری 

منش صفحه ۲۹۶ دفتر ۲۰۴)م الف۱۰۲۸۶(
۱۶-رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۲۱۰۵ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۵۲۵ مربوط به رقیه 
حمیدی همراه فرزند حمزه درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۵۰مترمربع پلاک 
شماره فرعی از ۲۳۰۲/۲اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از رقیه 

محمدی همراه ثبت دفاتر الکترونیکی ۸۸۰۶)م الف۱۰۲۸۶(
۱۷-رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۲۳۰۲ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۷۷۲ مربوط به علی 
اصغر ایمانی فرزند فیض اله درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۱۲۰مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۱۷۲اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری 

مع الواسطه از محمدحسین صادقی صفحه ۱۱۹ دفتر ۵۳۳ و یوسف امام یاری صفحه ۵۶۳ دفتر ۵۳۹)م الف۱۰۲۸۷(
به  مربوط   ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۷۷۱ کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۲۲۹۷ شماره  ۱۸-رأی 
محمد ایمانی فرزند فیض اله درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۱۲۰مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۱۷۲اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری 

مع الواسطه از محمدحسین صادقی صفحه ۱۱۹ دفتر ۵۳۳ و یوسف امام یاری صفحه ۵۶۳ دفتر ۵۳۹)م الف۱۰۲۸۸(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد 
با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی 
داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم 
و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی 
تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر 

به دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و اقتصاد سرآمد(
تاریخ انتشار نوبت اول:۱4۰۰/۰۳/۲۲ 
تاریخ انتشارنوبت دوم:۱4۰۰/۰4/۰7
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

 هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی 
طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.

۱- رای شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۴۹۹۲ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۷۵۲ مربوط به حسن 
خانی راد فرزند کوچکعلی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۴۹/۵۰ مترمربع پلاک شماره ۱۰۹۸۰ اصلی واقع 
در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره ۱۳۴۹۹۴ مورخ ۱۳۹۴/۰۸/۲۷ دفترخانه ۷ قم)م الف 

)۱۰۱۷۷
۲- رای شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۵۱۲۹ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۴۶۷ مربوط به جواد یزدی 
زادگان فرزند حسین در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۳۲۹/۴۷مترمربع پلاک شماره ۹۴۸۸ اصلی واقع در قم 

بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۲۷۷ صفحه ۳۰۳)م الف ۱۰۱۸۳(
اکبر  به  مربوط   ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۹۱۸ کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۰۳۷۵ شماره  ۳-رای 
فریادپور فرزند امیر در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۶۴مترمربع پلاک شماره ۴۰۹۶/۳۷ اصلی واقع در قم بخش 
یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۳۷۸ صفحه ۵۴۴ به موجب سند قطعی ۵۷۲۱ مورخ 

۱۳۹۹/۰۷/۱۴ دفترخانه ۷۸ قم)م الف ۱۰۱۸۴(
۴-رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۰۶۷۱ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۴۷۴ مربوط به حسین 
فرجی نیا فرزند علی محمد در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۹۷/۶۲مترمربع پلاک شماره ۱۰۲۵۱/۵۹۷اصلی 
واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم به موجب سند قطعی ۷۳۹۳ مورخ ۸۷/۰۶/۲۴ دفترخانه ۳۱ قم)م الف 

)۱۰۱۸۷
۵-رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۰۸۶۶ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۷۹۸ مربوط به صبیح 

کاوری فرزند رمضان در ششدانگ به مساحت ۶۵/۳۸مترمربع پلاک شماره ۱۰۳۹۱/۲۱اصلی واقع در قم بخش یک 
حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مشاعی صادره در دفتر ۳۶۸ صفحه ۷۴ و به موجب سند قطعی شماره ۱۳۷۳۲ مورخ 

۱۳۹۹/۱۱/۱۹ دفترخانه ۱۰۲ قم)م الف ۱۰۱۸۸(
۶-رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۰۳۵۲ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۷۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۹۲۷ مربوط به رمضانعلی 
حسنی فرزند علی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۲۰مترمربع پلاک شماره باقیمانده ۳ فرعی از ۱۱۱۳۴ اصلی 
واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی در دفتر ۲۹۳ صفحه ۱۱۹ و به موجب سند قطعی 
۴۲۹۵۸ مورخ ۱۳۶۸/۰۹/۱۱ نسبت به ۶۰ سهم و به موجب حصر وراثت دادنامه شماره ۹۹۰۹۹۷۲۵۲۳۲۰۲۰۱۶ شعبه 
۳۲ حقوقی شورای حل اختلاف قم و مبایعه نامه عادی طی وارده ۱/۱۸۲۵۱ مورخ ۹۹/۰۹/۱۹ نسبت به ۶۰ سهم)م الف 

)۱۰۱۹۱
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با 
توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته 
باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ 
و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به 

این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و اقتصاد سرآمد(
نوبت اول:۱4۰۰/۰۳/۲۲
نوبت دوم: ۱4۰۰/۰4/۰7
داود فهیمی نیک- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی



دوشنبه هفتم تیرماه 1400-    سال بیست  وچهارم -   شماره 65298
ورزشی

 گزارش از :مجید روان ستان

به  کودکان  رسیدن  راه های  از  یکی  فوتبال  مدارس  و  رسید  راه  از  تابستان 
رویاهای شان است. با گذر زمان بر تعداد این مدارس افزوده می شود و انتخاب یک 

گزینه مناسب برای خانواده ها دشوار خواهد شد.
با توجه به جایگاه و اهمیتی که مدارس فوتبال دارند، بسیاری می خواهند بدانند 
آیا فدراسیون فوتبال در مورد وضعیت مدارس فوتبال کاری انجام داده یا به حال 

خود رها شده است؟
که  فعالیتی  هر  و  است  شده  تبدیل  تجاری  صنعت  یک  به  فوتبال  امروزه 
زیرمجموعه آن باشد، باعث کسب درآمد می شود. شروع کار مدارس فوتبال، با 
تبدیل شدن فوتبال به یک صنعت تجاری رابطه مستقیمی دارد. در هر استانی یا 
حتی شهر کوچک شاهد مدارس فوتبال متعددی هستیم. مدارس فوتبال اصولًا 
در تابستان بیشترین، نفرات را جذب می کنند البته در طول سال تحصیلی نیز به 
فعالیت خود ادامه می دهند. مدارس فوتبال با پرورش بازیکنانی که بیشتر در رده 

نوجوانان هستند، آن ها را به تیم های مختلف لیگ معرفی می کنند.
درآمد مدارس فوتبال

مدارس فوتبال توانسته اند به یکی از کسب و کارهای ورزشی در چند سال اخیر 
تبدیل شوند. بسیاری از بازیکنان معروف نیز، با تاسیس مدرسه فوتبالی با نام خود 

بازیکنان بیشتری را جذب خود می کنند و منبع درآمدی برای آن ها می شود.
هزینه مدارس فوتبال، بستگی به کیفیت و روش آموزش آن ها دارد که در هر 
استان متفاوت است. با گسترش روزافزون مدارس فوتسال و فوتبال در کشور این 
فعالیت به یک کسب و کار در حوزه ورزشی تبدیل شده است. مدارس فوتسال و 

فوتبال نیز مانند هر کسب وکار دیگری نیاز به مدیریت دارند.
بانک اطلاعات مدارس فوتبال کشور

مصطفی زارعی معاون آموزشی و تحصیلات تکمیلی دانشکده علوم ورزشی و 

تندرستی، از سال ۱۳۸۸ تا ۱۳۹۸ به مدت ۱۰ سال در فدراسیون فوتبال در 
آکادمی ملی فوتبال، پروژه آکادمی ها را به همراه محمدحسین علیزاده، دکتر 
هادی صمدی و رضا گل محمدی راه اندازی کردند. در آن زمان یک سامانه ای با 
عنوان بانک اطلاعات مدارس فوتبال کشور به آدرس footballschool.ir طراحی 
کرده که در آن نام مدارس دارای مجوز را قرار داده بودند تا خانواده ها بتوانند با 

خیالی آسوده فرزند خود را در مدارس دارای مجوز ثبت نام کنند.
مدارس فوتبال غیرمجاز

۲ سالی می شود که این سامانه دیگر وجود خارجی ندارد. اکنون این پرسش  
مطرح است؛ آیا سیستمی برای نظارت بر مدارس فوتبال وجود دارد؟

بحث مدارس فوتبال غیرمجاز را نباید نادیده گرفت. مدارسی که مجوز ندارند به 
وفور دیده می شود و این مساله یکی از معضلات اصلی است؛ طرف هیچ مجوزی 
ندارد و اصلًا مربی فوتبال نیست اما با اجاره یک زمین، مدرسه فوتبال زده و هیچ 
برخوردی هم با افراد نمی شود. آیا فدراسیون فوتبال برنامه ای برای برخورد با این 

مدارس غیرمجاز دارد؟
بدست آوردن جایگاه »گراس روتس«

جایگاه بحث »گراس روتس« فوتبال، برای ما در AFC بحثی است که هنوز 
مشخص نیست و اکنون باید فدراسیون فوتبال به دنبال این جایگاه باشد چون 
پیش از این، جایگاه در اختیار مصطفی زارعی بود اما با رفتن او، این جایگاه را از 
دست دادیم. برنامه »گراس روتس« در کشورهای مختلف، زمینه آموزش و رشد 
فوتبال میان کودکان را فراهم می سازد؛ از جمله برگزاری تورنمنت یک روزه برای 

نوجوانان زیر ۱۳ سال.
از دیگر کارکردهای مدارس فوتبال، بحث تفریح و مسائل سرگرمی بچه هاست 
و از طرفی نباید کارکرد استعدادیابی مدارس فوتبال هم نادیده گرفته شود. آیا 
فدراسیون فوتبال برای استعدادیابی در مدارس فوتبال و مباحث این گونه برنامه ای 

دارد؟

ماجدی: برای مدارس فوتبال و حتی آکادمی ها برنامه داریم
میرشاد ماجدی رئیس کمیته آموزش فدراسیون فوتبال در رابطه با پرسش های 
مطرح شده به ایرناپلاس گفت: »به تازگی نفرات مورد نیاز کمیته جوانان را انتخاب 
کردیم تا بحث »گراس روتس«، آکادمی ها و مدارس فوتبال را از ابتدا بررسی و روی 

آن تجدیدنظر کنیم که چه کاری انجام دهیم.
قوانین مدارس فوتبال پیش از این از طریق آکادمی فوتبال توسط دکتر زارعی 
به همه استان ها داده شده بود که استان ها کم و زیاد، کامل و یا ناقص آن را انجام 
باید  با استادان فن  نیازمند یک تجدیدنظر جدی است که  اکنون  می دادند. 

بنشینیم و در رابطه با آن تصمیم بگیریم.
ما برای مدارس فوتبال قوانین و آیین نامه ها و حتی آکادمی ها برنامه داریم. 
در واقع باید بگویم ما دو آکادمی داریم که یکی زیر نظر سازمان لیگ که شامل 
تیم های حاضر در رقابت های لیگ برتر و لیگ یک هستند که در اختیار آقای 
سهیل مهدی و همکارانشان است. دیگری هم مجوز آن در اختیار رئیسان هیأت 

فوتبال است که آن نیز زیر نظر و تائیدیه دبیرکل فدراسیون فوتبال است.
این که چرا آکادمی به این صورت داده شود و تعریف ما از آکادمی چیست؟ ذهن 

من را مشغول کرده است.
اگر سال گذشته انجام نشد به دلیل ویروس کرونا بود و بسیاری از مسابقه های 
بین المللی هم تعطیل شد؛ چه رسد به مدارس فوتبال؛ اکنون که دوباره به شرایط 
خوب می رسیم و ما این مساله را جدی گرفته ایم و به اتفاق همکاران خود در پی آن 
هستیم. قصد داریم برای نخستین بار دستورالعمل کلی بحث استعدادیابی کشور 
را ارائه کنیم؛ دستورالعملی جامع که همه استان و مناطق و تیم ملی از آن پیروی 

کنند.«
جباری: تلاش می کنیم برنامه ریزی خود را عملیاتی کنیم

غلامرضا جباری رئیس دپارتمان جوانان فدراسیون فوتبال نیز به ایرناپلاس 
گفت: »در حال حاضر تلاش می کنیم برنامه ریزی خود را عملیاتی کنیم. در این 
صورت دیدگاه های متفاوتی مطرح شده؛ مشکل ما اکنون این است که متولی کار 
را به فرد دیگری می دهند در صورتی که ما با آن شرکت به توافق رسیده ایم تا آن کار 

را اجرا کند اما آن شرکت ها کار را به یکی دیگر می سپارد.
اگر قرار باشد ما هر کاری را برعهده بگیریم و به جای اجرای آن به دیگری واگذار 
کنیم، کاری پیش نمی رود. بررسی می کنیم که دادن مدارس فوتبال به بخش 

خصوصی با وجود هیات های فوتبال شهرستان ها منطقی است یا نه؟
معتقدم که هیأت فوتبال برای همین کار تشکیل شده، قرار نیست هیأت فوتبال 

شهرستان باشیم اما یک فرد دیگر این کار را انجام دهد!
امیدواریم در این مدت به یک جمع بندی برسیم که یا به بخش خصوصی 
داده می شود، آن هم با شرایطی که از قبل بوده و برخی شرایط جدید و یا این که 

هیات های فوتبال در شهرستان ها مسئول این کار می شوند.
اگر این کار توسط هیأت فوتبال شهرستان مدیریت  شود بسیار بهتر است چون 
خانواده ها خیالشان راحت می شود. و از طرفی یک جای مطمئن، فنی، اداری 
و اخلاقی است. پدر و مادرها خیالشان راحت می شود که بچه های شان به این 
مدارس می روند و اگر از لحاظ فنی و اخلاقی بی نتیجه باشد حداقل لطمه ای به 

آن ها وارد نمی شود.
براین اساس، همه کارها طبق سامانه  انجام می شود. در گذشته آقای دکتر 
زارعی و دوستانش مدارس فوتبال را در یک چارچوب خاصی بردند و یک سازمان 
خوبی به آن داده شده بود و خانواده ها با ورود به این سامانه می دیدند که کدام 
مدرسه برای فرزندان شان مفید است و با خیال راحت ثبت نام می کردند اما اکنون 
مردم نمی دانند کجا بروند؟ نمی دانند چه کسی راست می گوید و به چه شخصی 

مراجعه کنند.
ما برای این موضوع طرح داریم و بزودی خواهید دید که این کار را عملیاتی 
خواهیم کرد. می خواهیم کاری انجام دهیم که پیش از این، نشده و اگر هم شده 

ما آن را تکمیل کنیم. در واقع کار بهتری از گذشته انجام بدهیم«.

تبدیل فوتبال به یک صنعت تجاری؛

آیا سیستمی برای نظارت بر مدارس فوتبال وجود دارد؟ برای دومین بار؛

سرخپوشان قهرمان لیگ برتر فوتبال قم شد

تیم فوتبال سرخپوشان عنوان قهرمانی فصل ۱۴۰۰ – ۱۳۹۹ مسابقات لیگ برتر فوتبال 
باشگاه های استان قم را بالاتر از دیگر رقبا به دست آورد.

برپایه این گزارش ، پرونده رقابت های فصل ۱۴۰۰ – ۱۳۹۹ لیگ برتر فوتبال باشگاه های 
تیم  و  تیم های هما و سرخپوشان بسته شد  بین  برگزاری آخرین مسابقه  با  استان قم 
سرخپوشان با پیروزی در این دیدار رتبه نخست و عنوان قهرمانی لیگ برتر را به خود 

اختصاص داد.
در شرایطی که امسال ۱۰ تیم آغازگر لیگ برتر فوتبال باشگاه های قم بودند، پس از مرحله 
مقدماتی، چهار تیم برتر به مرحله پایانی صعود کردند و این مرحله نیز به شکل دوره ای 
به انجام رسید تا اینکه سرخپوشان با هفت امتیاز قهرمان شد، هما با چهار امتیاز مقام 

نایب قهرمانی را کسب کرد و تیم های عقاب و مهام پلیمر رده های بعدی را کسب کردند.
آخرین بازی که در حقیقت فینال این فصل از مسابقات لیگ برتر فوتبال باشگاه های قم 
بود، در حضور تماشاگران علاقمند به این رشته پرمخاطب به قضاوت تیم داوری سوپرجام 
فوتبال ایران متشکل از علی صفایی، حسن ظهیری و محمدعلی پورمتقی در ورزشگاه 

شهید جعفر حیدریان قم به انجام رسید و با برتری یک بر صفر سرخپوشان پایان یافت.
دو تیم تا قبل از این دیدار در امتیاز ۴ برابر بودند ولی تیم سرخپوشان با توجه به تفاضل 
گل بهتر شرایط مساعدتری برای کسب مقام قهرمانی داشت، این موضوع تیم هما را ناگزیر 
به تلاش بیشتر برای کسب پیروزی و سه امتیاز بازی کرد، به همین دلیل هما حمله می کرد 

و سرخپوشان ضد حمله می زد.
اگر چه هر دو تیم چندین بار فرصت باز کردن دروازه تیم مقابل را داشتند و همایی ها شاید 
حسرت موقعیت صد در صد گلزنی نیمه دوم را بخورند اما سرانجام این شیوه بازی به نفع 
سرخپوشان نتیجه را رقم زد، در شرایطی که داور مسابقه ۶ دقیقه زمان تلف شده محاسبه 
کرده بود، تیم سرخپوشان در آخرین ثانیه به گل برتری دست یافت و بدون نیاز به تفاضل گل 
با ۷ امتیاز به مقام قهرمانی لیگ برتر فوتبال باشگاه های استان قم دست یافت و بدین ترتیب 

سهمیه حضور در لیگ آزادگان را کسب کرد.
لازم به ذکر است تیم سرخ پوشان  که متشکل از تعدادی از جوانان  با استعداد منطقه 
محروم  شاد قلی خان است که با سرمربی گری علی اصغری  و سرپرستی محمد نویسی  

توانست برای دومین  بار قهرمان لیگ برتر فوتبال قم شود.
اصغری  خلیل  کادر،سرپرست  اسامی  از:  متشکل  تیم  این  بازیکنان 
ومحمدنویسی،مدیرعامل محمدحسینی،سرمربی علی اصغری،مربیان محسن یزدی 
وحسین اکبرزاده ویوسف عطایی،بازیکنان )ناصرمحبی،حمیدنایکلی،مجتبی مبینی،میثم 
محمدی مفید،حجت مغانلو،مهدی عباسیان،حسین اصغری،پرویزمحمدپور،مسعودا
سدی،رضااسدی، حسن عطایی،محسن نصرت زاده،علی اصغربزیردستان،سیناصولت
جعفری،رضاامامی،مهدی  جان،محمدزندی،حسین  جان  ی،پوریارضایی،محمدعلی 
احمدخانی،محمدخالویی،محمدرضاحسینی،امیرحسین  احمدی،قاسم 

شهبازی،مرتضی قلی زاده،عباس محمدی،علیرضاسلگی،حسین عرب
علی اصغری سرمربی تیم فوتبال سرخپوشان قم درحاشیه باز آخر در گفت و گو با 
خبرنگار ما باتقدیر و تشکرازهیت فوتبال قم که باتمام موانع ومشکلاتی که برسر برگزاری این 
مسابقات به سبب شرایط کرونایی  داشت  این مسابقات رابرگزار کرد گفت :از تمام بازیکنان 
و کادر مربیان و سرپرست تیم  که نهایت تلاش خود را درمسیر رسیدن به این موفقیت  به کار 

گرفتند تشکر و قدردانی می نمایم.
وی افزود:مدیریت ورزشگاه شهید حیدریان نیز  با فراهم کردن شرایط کمک شایانی به 

برگزاری مناسب  این مسابقات داشت که از این عزیزان  کمال تشکر و سپاس را دارم.

آگهی مزایده اموال غیر منقول )اسناد رهنی(
آگهی مزایده ششدانگ پلاک ثبتی ۲۵۴۹/۶ اصلی )شش فرعی از دو هزار و پانصد و چهل و نه 

اصلی( واقع در بخش دو ثبت قم موضوع پرونده اجرایی کلاسه ۱۳۹۹۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۳۲۶۹:
بموجب پرونده اجرائی شماره ۹۹۰۳۵۰۰، له: بانک سپه )انصار(، برعلیه: شرکت سلامت راه سبز 
پویش ایرانیان )وام گیرنده( و آقایان حسین فلاح و ابوالفضل فلاح مستند سند رهنی شماره ۲۴۱۵۰ 
تنظیمی دفتر اسناد رسمی شماره ۳۶ قم، ششدانگ پلاک ثبتی ۲۵۴۹/۶ اصلی )شش فرعی از دو هزار 
و پانصد و چهل و نه اصلی( واقع در بخش دو ثبت قم به نشانی قم – بلوار شهید نواب صفوی بعد از مسجد 

ولیعصر بین کوچه ۷ و ۹ متعلق به آقایان حسین فلاح و ابوالفضل فلاح از طریق مزایده بفروش میرسد:
حدود و مشخصات ششدانگ پلاک به شماره ۶ فرعی از ۲۵۴۹ اصلی مفروز و مجزا شده از فرعی از 
اصلی مذکور قطعه واقع در بخش ۰۲ ناحیه ۰۰ حوزه ثبت ملک اداره دو قم استان قم به مساحت ۳۳۷/۵ 

مترمربع. 
به حدود:

شمالا: درب و دیوار بطول )۱۲/۵۶( دوازده متر و پنجاه و شش سانتیمتر به ۴۵ متری به عرض چهل 
و پنج متر

شرقا: دیوار بدیوار بطول )۲۸/۴۰( بیست و هشت متر و چهل سانتیمتر به دو هزار و پانصد و چهل و نه 
اصلی

جنوبا: دیواریست بطول )۱۲/۹۰( دوازده متر و نود سانتیمتر به باقیمانده دو هزار و پانصد و چهل ونه 
اصلی

غربا: دیواریست بطول )۲۵/۴۰( بیست و پنج متر و چهل سانتیمتر به دو هزار و پانصد و چهل و نه اصلی
مشخصات منضمات ملک:

۱-مالکیت حسین / فلاح فرزند محمدرضا شماره شناسنامه ۱۱۰۲ تاریخ تولد ۱۳۵۳/۰۶/۱۱ صادره 
از قم دارای شماره ملی ۰۳۸۴۵۷۳۴۴۴  با جز سهم ۳ از کل سهم ۶ بعنوان مالک سه دانگ مشاع از 
شش دانگ عرصه و اعیان عرصه و اعیان، موضوع سند مالکیت اصلی بشماره چاپی ۰۵۴۲۲۰ سری ه 
سال ۹۳ با شماره دفتر الکترونیکی الکترونیک ۱۳۹۴۲۰۳۳۰۰۰۲۰۰۵۱۹۲O که در صفحه ۳۸۶ دفتر 

املاک جلد ۵۶۶ ذیل شماره ۹۹۹۷۳ ثبت گردیده است.
۲-مالکیت ابوالفضل/فلاح فرزند محمدرضا شماره شناسنامه ۷۰۸ تاریخ تولد ۱۳۶۳/۰۵/۱۲ صادره از 
قم دارای شماره ملی ۰۳۸۴۳۱۲۰۰۴ با جز سهم ۳ از کل سهم ۶ بعنوان مالک سه دانگ مشاع از شش 
دانگ عرصه و اعیان عرصه و اعیان، موضوع سند مالکیت اصلی بشماره چاپی ۰۵۴۲۱۹ سری ه سال ۹۳ 
با شماره دفتر الکترونیکی الکترونیک ۱۳۹۴۲۰۳۳۰۰۰۲۰۰۵۱۹۳O که در صفحه ۱۶۰ دفتر املاک 

جلد ۳۱۵ ذیل شماره ۵۵۲۱۲ ثبت گردیده است.
محدودیت:

 ۱۳۹۹/۰۷/۲۴ مورخ   ۱۳۹۹۰۰۲۰۰۱۱۱۷۳۱۰ شماره  دستور  بموجب  دائم  بازداشت  مورد  چهار 
صادره از شعبه دوم اجرای احکام مدنی دادگستری شهرستان قم / قدیم به میزان سه دانگ مشاع از 
شش دانگ عرصه و اعیان به مبلغ ۵۰۰۰۰۰۰۰۰۰ به نفع شعبه دوم اجرای احکام مدنی دادگستری 

شهرستان قم/ قدیم بازداشت می باشد.
بموجب دستور شماره ۱۳۹۹۰۰۲۰۰۱۳۳۸۰۲۷ مورخ ۱۳۹۹/۱۱/۰۱ صادره از شعبه دوم اجرای 
احکام مدنی دادگستری شهرستان قم / قدیم به مبلغ ۱۵۰۰۰۰۰۰۰۰۰ به نفع شعبه دوم اجرای احکام 

مدنی دادگستری شهرستان قم/ قدیم بازداشت می باشد.
بموجب دستور شماره ۱۳۹۹۰۰۲۰۰۱۴۰۶۲۷۰ مورخ ۱۳۹۹/۱۱/۲۸ صادره از شعبه دوم اجرای 
احکام مدنی دادگستری شهرستان قم/قدیم به مبلغ ۵۰۰۰۰۰۰۰۰۰ به نفع شعبه دوم اجرای احکام 

مدنی دادگستری شهرستان قم / قدیم بازداشت می باشد.
بموجب دستور شماره ۱۳۹۹۰۰۲۰۰۱۴۴۸۵۳۳ مورخ ۱۳۹۹/۱۲/۱۳ صادره از اجرای احکام شعبه 
۹ دادگاه عمومی حقوقی شهرستان قم به مبلغ ۱۰۰۰۰۰۰۰۰۰۰۰ به نفع اجرای احکام شعبه ۹ دادگاه 

عمومی حقوقی شهرستان قم بازداشت می باشد.
محدودیت دفتر املاک: رهنی شماره ۲۴۱۵۰ مورخ ۱۳۹۸/۰۷/۱۸ دفترخانه اسناد رسمی شماره ۳۶ 

شهر قم استان قم که بنفع بانک انصار به مبلغ ۴۰/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال به مدت ۱۲ ماه ثبت شده.
دو مورد بازداشت دائم بموجب دستور شماره ۱۳۹۹۰۰۲۰۰۱۳۹۱۰۶۶ مورخ ۱۳۹۹/۱۱/۲۱ صادره 
از شعبه اول اجرای احکام مدنی دادگستری شهرستان قم/قدیم به نفع شعبه اول اجرای احکام مدنی 

دادگستری شهرستان قم/قدیم بازداشت می باشد.
بموجب دستور شماره ۱۳۹۹۱۶۸۰۱۵۵۹۹۱۲۹ مورخ ۱۳۹۹/۱۱/۲۹ صادره از شعبه اول اجرای 

احکام مدنی مجتمع قضایی عدالت تهران به مبلغ ۲۱۰۰۰۰۰۰۰۰۰ به نفع شعبه اول اجرای احکام 
مدنی مجتمع قضایی عدالت تهران بازداشت می باشد.

محدودیت دفتر املاک: رهنی شماره ۲۴۱۵۰ مورخ ۱۳۹۸/۰۷/۱۸ دفترخانه اسناد رسمی شماره ۳۶ 
شهر قم استان قم که بنفع بانک انصار به مبلغ ۴۰/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال به مدت ۱۲ ماه ثبت شده.

)مجموعا دارای شش مورد بازداشت می باشد(
بیمه: ندارد

حقوق ارتفاقی: ندارد
مشخصات فنی و ظاهری ملک مورد مزایده:

ملک دارای گواهی پایان ساختمان به شماره ۳۰۸۰۵-۸۰ مورخه ۱۳۹۴/۳/۵ از شهرداری منطقه سه 
قم می باشد که مطابق آن دارای ۲۱۸/۷ مترمربع بنای احداثی در طبقه همکف با کاربری تجاری است 
ملک بصورت یک طبقه همکف که در قسمت جلویی نمایشگاه مجهز به درب شیشه ای سکوریت و کرکره 
برقی و کف سرامیک دیواره ها قسمتی سنگ انتیک سقف تیرچه بلوک با ارتفاع ۴/۴۰ که زیر آن با کناف 
پوشانده شده است قسمت پشت ملک دارای سقف شیروانی شامل آبدار خانه انباری و سرویس بهداشتی 
حیاط دارای کف سنگ گرانیت دیوارها سیمان سفید و راهرو و پارکینگ است ملک دارای کولر آبی و 

کاری و آبگرمکن و انشعاب آب و گاز هر کدام یک کنتور و برق تک فاز دو کنتور می باشد.
ارزیابی:

کارشناس رسمی دادگستری با توجه به موارد و مشخصات فوق الذکر و در نظر گرفتن عوامل موثر در 
قیمت به شرح ذیل ارزیابی نموده است

جمعاً  ریال...........  مترمربع ۲۰۰/۰۰۰/۰۰۰  هر  ارزش  مترمربع  مساحت ۳۳۷/۵۰  به  ۱-عرصه 
۶۷/۵۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال

جمعاً  ریال.........................   ۲۵/۰۰۰/۰۰۰ مترمربع  هر  ارزش  مترمربع   ۲۱۸/۷ ۲-اعیانی 
۵/۴۶۷/۵۰۰/۰۰۰ ریال

۳-حقوق تجاری ............................................. جمعاً ۳۲/۸۰۵/۰۰۰/۰۰۰ ریال
۴-حیاط سازی و انشعابات و سایر موارد ............................ جمعاً ۴۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال

کل ملک به مبلغ ۱۰۶/۱۷۲/۵۰۰/۰۰۰ ریال )یکصد و شش میلیارد و یکصد و هفتاد و دو میلیون و 
پانصد هزار ریال( ارزیابی شده است.

مزایده ملک مذکور از ساعت ۹ صبح الی ۱۲ ظهر روز سه شنبه مورخ۱۴۰۰/۴/۲۲ در اداره اجرای 
اسناد رسمی قم واقع در خیابان ساحلی )لواسانی( نبش کوچه ۷- طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک 

بخش یک قم- اداره اجرای اسناد رسمی قم انجام می شود.
مزایده از مبلغ پایه ۱۰۶/۱۷۲/۵۰۰/۰۰۰ ریال )یکصد و شش میلیارد و یکصد و هفتاد و دو میلیون و پانصد 
هزار ریال( شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی فروخته خواهد شد. شرکت در مزایده منوط به پرداخت ده 
 IR ۹۸۰۱۰۰۰۰۴۰۷۶۰۱۳۲۰۷۸۹۵۶۹۳ درصد از مبلغ کارشناسی به حساب سپرده ثبت به شماره شبا
با شناسه واریز ۹۶۵۱۰۸۵۷۶۱۰۰۰۰۰۰۰۲۱۷۱۳۲۳۵۱۲۰۰۶ می باشد و حضور خریدار یا نماینده 
قانونی او در جلسه مزایده الزامی است و برنده مزایده مکلف است مابه التفاوت مبلغ فروش را ظرف 
۵ روز ازتاریخ برگزاری مزایده به حساب صندوق ثبت به شماره حساب شبای مذکور تودیع نماید و در 
صورتی که ظرف مهلت مقرر، مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند، مبلغ مذکور قابل 
استرداد نمی باشد و به حساب خزانه واریز خواهد شد و در این صورت عملیات فروش از درجه اعتبار 
ساقط و مزایده تجدید می گردد. حق الحراج مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده خواهد بود. 
در ضمن بدهی های ملک اعم از مالیات و عوارض شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم 
قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده خواهد بود. در صورت وجود مبلغ مازاد بر 
طلب بستانکار، وفق ماده ۱۲۵ آئین نامه اجرای مفاد اسناد رسمی قابل پرداخت به خریدار خواهد بود 
و همچنین چنانچه بستانکار برنده مزایده شد وفق ماده ۱۲۵ آئین نامه اجرا اقدام میگردد . در صورت 
توافق بر واریز غیرنقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار براساس توافق کتبی اقدام خواهد شد و 
چنانچه روز مزایده مصادف با تعطیل رسمی غیرمترقبه گردد، مزایده روز اداری بعد از تعطیل در همان 
محل و ساعت انجام می شود و حقوق دولتی و حق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد. ضمنا 
تنظیم سند انتقال اجرائی منوط به مفاصا حساب دارائی و شهرداری و عنداللزوم مراجع ذیصلاح دیگر 

می باشد. )م الف ۱۴۱۳۴(
تاریخ انتشار آگهی: ۱4۰۰/۰4/۰7
قوه قضائیه-سازمان ثبت اسنادو املاک کشور-اداره اجرای اسناد رسمی قم

آگهی تحدید حدود اختصاصی

چون تحدید حدود ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به پلاک شماره ۱۸۴۳/۵۰ 
اصلی واقع در بخش دو ثبت قم )آدرس: خیابان جوادالائمه )ع( – پاسداران غربی، خیابان صبا 

سمت راست جنب حسینیه( که بنام آقای احمد علی محمدی فرزند قربانعلی میباشد در حال حاضر 
در جریان ثبت می باشد که به علت عدم حضور مالک و یا نماینده قانونی تحدید حدود بعمل نیامده از 
طرفی مطابق ماده ۱۵ قانون ثبت نیز نمیتوان عمل نمود لذا طبق تبصره ماده ۱۳ قانون تعیین تکلیف 
اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و بنا به تقاضای مالک مذکور به شماره وارده ۲/۲۷۳۸-
۱۴۰۰/۰۳/۳۱ تحدید حدود اختصاصی پلاک مذکور در روز سه شنبه مورخ ۱۴۰۰/۴/۲۹ ساعت 
۸/۳۰ الی ۱۲/۳۰ ظهر در محل وقوع ملک انجام می گردد بدینوسیله به اطلاع مالکین و مجاورین یا 
وکیل و یا نماینده قانونی می رساند که در روز و ساعت مقرر در آگهی در محل مذکور حضور بهم رسانند 
مهلت قانونی اعتراض از تاریخ تنظیم صورتمجلس تحدیدی بمدت یک ماه خواهد بود و اعتراضات 
مالکین و مجاورین طبق ماده ۲۰ قانون ثبت پذیرفته و رسیدگی خواهد شد. ضمناً طبق تبصره ماده 
واحده مصوب ۷۳/۲/۲۵ معترضین ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت می بایست 

گواهی تقدیم دادخواست بمرجع ذیصلاح قضائی را نیز به این اداره ارائه نمایند. )م الف ۱۴۱۲۶(
تاریخ انتشار آگهی:دوشنبه ۱4۰۰/۰4/7
عباس پور حسنی حجت آبادی-رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

---------------------------------------------------------
آگهی تحدید حدود اختصاصی

چون تحدید حدود ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به پلاک شماره ۲۰۶۲/۶ اصلی 
واقع در بخش دو ثبت قم اراضی جنب جاده شادقلی)بلوار شهدای شادقلی خان کوی ۳۱ روبروی مسجد 
باب الحوایج( که بنام آقای رضا عطائی فرزند اسماعیل میباشد در حال حاضر در جریان ثبت می باشد 
که به علت عدم حضور مالک بعمل نیامده از طرفی مطابق ماده ۱۵ قانون ثبت نیز نمیتوان عمل نمود 
لذا طبق تبصره ماده ۱۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و بنا به تقاضای 
مالک مذکور به شماره وارده ۲/۲۷۵۶-۱۴۰۰/۴/۱ تحدید حدود اختصاصی پلاک مذکور در روز سه 
شنبه مورخ ۱۴۰۰/۴/۲۹ ساعت ۸/۳۰ الی ۱۲/۳۰ ظهر در محل وقوع ملک انجام می گردد بدینوسیله 
به اطلاع مالکین و مجاورین یا وکیل و یا نماینده قانونی می رساند که در روز و ساعت مقرر در آگهی در 
محل مذکور حضور بهم رسانند مهلت قانونی اعتراض از تاریخ تنظیم صورتمجلس تحدیدی بمدت یک 
ماه خواهد بود و اعتراضات مالکین و مجاورین طبق ماده ۲۰ قانون ثبت پذیرفته و رسیدگی خواهد شد. 
ضمناً طبق تبصره ماده واحده مصوب ۷۳/۲/۲۵ معترضین ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به 
اداره ثبت می بایست گواهی تقدیم دادخواست بمرجع ذیصلاح قضائی را نیز به این اداره ارائه نمایند. 

)م الف ۱۴۱۲۵(
تاریخ انتشار آگهی: دوشنبه ۱4۰۰/۰4/7
عباس پور حسنی حجت آبادی-رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

---------------------------------------------------------
آگهی تحدید حدود اختصاصی

شماره  پلاک  به  شده  بنا  احداث  آن  در  که  زمین  قطعه  یک  ششدانگ  حدود  تحدید  چون 
۱۹۵۶/۲۶۸/۱۴۹۷ اصلی واقع در بخش دو ثبت قم )آدرس: نیروگاه خیابان شاهد )خیابان علیدوست، 
کوچه ۳۱ پلاک ۳۰( که بنام حسنعلی هفتانی فرزند حسینعلی میباشد در حال حاضر در جریان ثبت می 
باشد که به علت عدم رعایت ماده ۶۷ آئین نامه قانون ثبت )عدم رعایت فواصل آگهی و روز تحدید حدود( 
تحدید حدود بعمل نیامده از طرفی مطابق ماده ۱۵ قانون ثبت نیز نمیتوان عمل نمود لذا طبق تبصره ماده 
۱۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و بنا به تقاضای مالک مذکور به شماره 
وارده ۲/۲۷۶۱-۱۴۰۰/۴/۱ تحدید حدود اختصاصی پلاک مذکور در روز سه شنبه مورخ ۱۴۰۰/۴/۲۹ 
ساعت ۸/۳۰ الی ۱۲/۳۰ ظهر در محل وقوع ملک انجام می گردد بدینوسیله به اطلاع مالکین و مجاورین 
یا وکیل و یا نماینده قانونی می رساند که در روز و ساعت مقرر در آگهی در محل مذکور حضور بهم رسانند 
مهلت قانونی اعتراض از تاریخ تنظیم صورتمجلس تحدیدی بمدت یک ماه خواهد بود و اعتراضات مالکین 
و مجاورین طبق ماده ۲۰ قانون ثبت پذیرفته و رسیدگی خواهد شد. ضمناً طبق تبصره ماده واحده مصوب 
۷۳/۲/۲۵ معترضین ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت می بایست گواهی تقدیم 

دادخواست بمرجع ذیصلاح قضائی را نیز به این اداره ارائه نمایند. )م الف ۱۴۱۲۴(
تاریخ انتشار آگهی:دوشنبه ۱4۰۰/۰4/7
عباس پور حسنی حجت آبادی-رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم
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آن  دنبال  به  غربی ها  گفت:  منطقه  مسائل  کارشناس 
هستند تا با به رسمیت شناختن انصارالله اوضاع و احوال 
مذاکره را به نفع خود جهت دهی کنند که تاکنون موفق به 

این کار نشده اند.
رسمیت  به  دلایل  تشریح  در  صدالحسینی«  »سیدرضا 
شناختن انصارالله به عنوان طرف قانونی در یمن و مذاکرات 
این کشور در گفت وگو با ایلنا اظهار کرد: با توجه به تحولات 
با در نظر گرفتن ورود  و  میدانی و سیاسی اخیر در یمن 
نظامی ایالات متحده به این کشور، واشنگتن به دنبال آن 
بود تا با اعلام خبر خروج نام انصارالله از فهرست تروریستی، 
اوضاع را به نفع خود و ائتلاف سعودی رقم بزند. بر همین 
اساس شاهد بودیم که ایالات متحده در فاز اول و پس از آنکه 
نظامیان خود را در یمن مستقر کرد، نام جنبش انصارالله را 
از فهرست تروریستی خود خارج کرد تا بتواند از این طریق 
فضا را برای کشاندن انصارالله به پای میز مذاکره فراهم کند. 
این اتفاق به نوعی باعث شد تا یمن وارد دوران جدیدی از 
تحولات خود شود؛ چراکه این اقدام ایالات متحده به نوعی 

باعث شد تا انصارالله توسط غرب مورد نظر قرار بگیرد که 
نشان از نفوذ و قدرت این جریان در یمن و منطقه دارد.

وی ادامه داد: نکته اساسی این است که پیشدستی آمریکا 
و اقدامات این کشور برای سر و سامان دادن به پرونده یمن 
آن هم بر اساس منافع واشنگتن اساساً به جایی نرسید و تا 
همین امروز انصارالله هیچ اقدامی برای مذاکره با کشورهای 
غربی و حتی ائتلاف سعودی انجام نداد. واقعیت این است 
که ایالات متحده آمریکا به دلیل شکست های منطقه ای 
خود نتوانست پرونده های مدنظرش در منطقه را پیگیری 
یمن  پرونده ها  همین  از  یکی  برساند.  سرانجام  به  و  کند 
همین  به  نیست،  مشخص  آن  آینده  همچنان  که  است 
دلیل آمریکایی ها سعی می کنند از یک سو با حضور نظامی 
خود در یمن اعلام کنند که همچنان از ائتلاف سعودی 
دفاع می کنند و از سوی دیگر با خارج کردن نام انصارالله 
از فهرست تروریستی به دنبال آن هستند تا خود را مرکزیت 
حل و فصل این بحران به دنیا معرفی کنند. این در حالی 
است که طیف عظیمی از تحلیل ها و اخبار نشان می دهد 

که آمریکایی ها نتوانستند موفقیت کاملی در پرونده یمن 
کسب کند.

این تحلیلگر مسائل سیاسی تصریح کرد: از منظر دیگر 
باید توجه کرد که با توجه به وضعیت کنونی، آمریکایی ها با 
اتخاذ چنین مواضعی به نفع انصارالله و با حمایت از ائتلاف 
عربی در یمن و به خصوص جهت دهی اوضاع به سمت 
بحران مأرب، وارد میدان شدند که در اینجا نقش سازمان 
ملل چندان مثبت نبوده است. باید به این درک برسیم که 
مارتین گریفیث، فرستاده ویژه سازمان ملل در امور یمن 
که طی سال های گذشته سومین نماینده ملل متحد در 
پرونده یمن بوده است، نتوانسته خروجی خاصی را برای 
پرونده یمن به ثبت برساند. او اساساً از عربستان سعودی 
و ایالات متحده حمایت می کند و به همین دلیل انصارالله 
معتقد است که او نتوانسته طی این مدت هیچ اقدام قاطع و 
موثری به نفع مردم یمن انجام دهد. به همین دلیل مجموعه 
مولفه های موجود نشان می دهد که دست برتر با انصارالله 

است.

وی در پایان خاطرنشان کرد: این جنبش معقتد است 
که برای مذاکره اول باید رفع حصر فرودگاه صنعا توسط 
ائتلاف عربی اجرایی شود و پس از آن رفع تحریم ها علیه این 
کشور به حاشیه برود تا بتوان صلح عادلانه را برقرار کرد. به 
همین دلیل معتقدم که انصارالله علاوه بر آنکه صلح پایدار 
را خواهان است، در حال مبارزه در عرصه میدانی است تا 
بتواند با به دست آوردن دستاوردهای میدانی بیشتر در محور 
سیاسی و مذاکرات اقدام به چانه زنی بیشتر کند. به عبارتی 
دیگر دستاوردهای میدانی آ نها به صورت مستقیم به مسائل 
سیاسی و گفت وگوها مربوط است و این در حالی است که 
ائتلاف سعودی صرفاً در حال هزینه دادن در جنگ با مردم 
یمن است و تا به امروز هیچ دستاورد خاصی به دست نیاورده 
است. این در حالیست که روز گذشته بریتانیا هم در کنار 
آمریکا، انصارالله یمن را به رسمیت شناخته که نشان می دهد 
غربی ها به این نتیجه رسیدند که این جریان به عنوان ستون 
فقرات مذاکرات آینده و حل و فصل بحران یمن تاثیر مستقیم 

دارد. 

صدرالحسینی کارشناس مسائل منطقه تشریح کرد:

پشت پرده به رسمیت شناختن انصارالله توسط آمریکا و بریتانیا

یک فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: ظاهراً سیاست ایران 
در قبال برجام همان سیاستی است که فعلا وجود دارد و آقای 
روحانی آن را انجام می دهد. محمدهاشمی درباره وعده های 
انتخاباتی سید ابراهیم رئیسی که در جریان مبارزات انتخابات 
مطرح کرد، گفت: آقای رئیسی وعده های متعددی را هنگام 
انتخابات دادند، ایشان هم در مورد مسائل داخلی، اقتصادی، 
فرهنگی و اجتماعی مطالبی را مطرح کردند و هم نسبت به 
ایرانیان مقیم خارج از کشور صحبت هایی را گفتند که می توان 

این گونه برداشت کرد که اظهارات شان حوزه وسیعی را در بر 
می گیرد. این فعال سیاسی اصلاح طلب خاطرنشان کرد: ما 
درحال حاضر در مسائل بین المللی با مسئله برجام، ارتباط با 
آمریکا و کشورهای غربی، ارتباط با کشورهای منطقه از جمله  
عربستان، امارات، بحرین و کشورهای حوزه خلیج فارس رو به 
هستیم که آقای رئیسی  نسبت به  این مسائل خوش بین بودند 
که می توانند کاری انجام دهند و جزء برنامه هایشان است که 
روابط با همسایگان را بر مبنای احترام متقابل و منافع مشترک 

بر اساس اصل حکمت، عزت و مصلحت توسعه دهند و اگر هم 
در حال حاضر رابطه ای با کشوری نداریم، مانند عربستان ارتباط 
برقرار کنیم. وی با بیان اینکه آقای رئیسی در حوزه برجام  نسبت 
انجام  کاری  که می توانند  است  به حل مشکلات خوش بین 
دهند، گفت: آقای رئیسی در گفت وگوی اول شان در پاسخ به 
سوال خبرنگار روسیه مبنی بر این که اگر  برجام حل شود با 
آقای بایدن ملاقات می کنید؟ گفتند، خیر که آمریکایی ها هم 
واکنش نشان دادند و گفتند ما اصلًا بنایی نداریم که با آقای 

رئیسی دیداری داشته باشیم و یا در این سطوح چیزی بخواهیم. 
برجام  در  ما  کرده اند  آمریکایی ها مطرح  داد:  ادامه  هاشمی 
هستیم و آن چه را که می خواهیم، معاهده محکم تری نسبت به 
برجام در خصوص موشک های دوربرد، ارتباط ایران با کشورهای 
منطقه و یا نفوذ و گسترش منطقه ای ایران است که آقای رئیسی 
اول  علیک  سلام  معروف  قول  به  یا  و  اول  گفت وگوی  در  هم 
موضع شان را مشخص کردند که با این مسائلی که گفته شد، 
مشخص نیست توفیقی داشته باشند و به نتایج مطلوبی برسند.

محمد هاشمی:

تغییری در سیاست های برجامی ایجاد نشده است

کنشگر سیاسی اصولگرا با بررسی شرایط پیش روی رئیس جمهور منتخب به تحلیل 
آنچه باید در حوزه مسائل داخلی خارجی در دولت رئیسی محقق شود پرداخت و 
تاکید کرد که رئیسی برجام را حفظ می کند و باید کابینه ای قوی و کارشناسی داشته 

باشد.
احمد کریمی اصفهانی ، درباره پیش بینی خود از برخورد رئیسی با برجام در دولت 
آینده با بیان اینکه برجام یک قرارداد بین المللی است و از هر جهت در ایران پذیرفته 
شده است، اظهار داشت:  وقتی برجام امضا شده و طرفین تعهداتی را دارند، باید به 
آن پایبندی داشت. آقای رئیسی هم غیر از این انجام نمی دهد به دلیل اینکه قرارداد در 
اسلام مقدس شمرده شده است. حداقل این است که اگر مسلمان پیمان و قراردادی 

ببندد، آن را نمی شکند، حتما آقای رئیسی نیز رعایت خواهد کرد. 
وی افزود: اما دو موضوع همیشه در مسئله مذاکرات مورد مناقشه و درگیری بوده 
است؛ مسئله اول مسئله مذاکرات است. پیش از اینکه مذاکرات انجام شود و به 
جمع بندی و پایان برسد و پیش از امضا، مذاکره می تواند معنی داشته باشد اما وقتی 
که توافقنامه امضا شد، دیگر قرارداد می شود و نمی توان راجع به آن ایراد و ان قلت 
گرفت. لذا به طور طبیعی مذاکره دیگر قابل قبول نخواهد بود؛ البته ممکن است نظر 

آقای رئیسی متفاوت باشد. 

این فعال سیاسی اصولگرا با بیان اینکه باب مذاکره بسته است و قرارداد باید به 
طرف راستی آزمایی برود، گفت: از ابتدا بحثی وجود در برجام داشت که این قرارداد 
برای طرفین برد_برد باشد؛ برخی سهل انگاری ها و برخی نقطه نظرها آن را تبدیل 
به برد-باخت کرد. ما بخشی از کار را اجرا کردیم و پیش بردیم اما طرف های غربی به 
موازات ما جلو نیامدند و در رابطه با برجام پایبندی نداشتند تا به مشکل برخوردیم و 
در نهایت ایالات متحده به طور کلی زیر میز زد. اکنون ابتدا باید قبل از ایران، آمریکا 
پایبندی خودش را نشان دهد و راستی آزمایی شود.  این کنشگر سیاسی اصولگرا 
تاکید کرد: بعد از اینکه اروپا و آمریکا تعهدات خودشان را اجرایی کردند و راستی آزمایی 
شد آقای رئیسی می تواند آن را مورد توجه قرار دهد و موضع گیری اصولی خواهیم 
داشت. حتماً در رابطه با برجام، مسئله برد_برد باید ملاک عمل آقای رئیس قرار گیرد 
و اما ایران نسبت به اصل قرارداد کوتاه نخواهد آمد؛ چراکه خواست ملت بوده است. 
یکی از دلایلی که امروز تحولی در مسئله آرا در انتخابات به وجود آمده هم این موضوع 
بوده است. آقای رئیسی به مسئله به صورت برد-برد فکر می کند.  وی با بیان اینکه 
فضای مجازی مسئله روز دنیاست و بدون آن زندگی به پیش نخواهد رفت، درباره 
رویکرد دولت آینده نسبت به این مساله بیان داشت: ما باید نهایت سعی خودمان را 
بکنیم که چه در داخل و چه از نظر جهانی در یک وضعیت خوب قرار بگیریم. البته 

فضای مجازی در دنیا مقداری قابل کنترل است. مدیریت فضای مجازی تنها مربوط 
به ایران که از نظر فرهنگی ممکن است مشکلاتی داشته باشیم و باید کنترل شده 
باشد، نیست، بلکه در دنیا نیز کشورهایی که دین هم برای آن ها مطرح نیست، برای 
اینکه فضای جامعه آرام باشد، نمی توانند آن را آزاد بگذارد.  دبیرکل جامعه اصناف و 
بازار در گفت وگو با ایلنا با بیان اینکه فضای مجازی یکی از چیزهایی است که جامعه را 
از آرامش خودش بیرون می آورد، گفت: یکی از تکلیف ها این است که فضای مجازی 
باید حساب شده، مهار و کنترل شده باشد. البته این به معنای محدود کردن فضای 
مجازی نیست. اتفاقا باید هر چه می شود فضای مجازی را با سرعت توسعه بدهیم اما 

نباید بدون حساب کتاب باشد. 
وی درباره احتمال حضور برخی افراد تندرو در کابینه رئیسی با بیان اینکه کابینه 
آقای رئیس خیلی خوب می تواند معرف عملکردش در آینده باشد؛ خاطرنشان کرد: 
بعضی ها برای کسی که مسئول شده است، پیش بینی و فضاسازی می کنند، در حالی 
که باید فضا به شکلی آماده باشد تا فرد بتواند در فراغت تصمیم بگیرد؛ فضا را به سمتی 
می برند که فرد را وارد مسائل جنجالی و بگیر و ببند و شل و سفت و فضای رقابتی کنند. 
آقای رئیسی طبیعتاً باید یک کابینه کارشناسی شده، قوی و حساب شده داشته باشد 
که بتواند پاسخگوی بسیاری از مواردی که امروز جامعه به آن مبتلا شده است، باشد.

کریمی اصفهانی فعال سیاسی اصولگرا:

کابینه دولت سیزدهم باید قوی و حساب شده باشد 

معاون پیشین آسیا و اقیانوسیه وزیر امور خارجه، آمریکا و طالبان را پیروز اصلی 
مذاکرات قطر دانست و گفت: افغانستان در جریان مذاکرات قطر ذبح شد و 

چیزی نصیب دولت و بخش زیادی از مردم این کشور نشد.
ابراهیم رحیم پور درباره تحولات اخیر افغانستان و اینکه چه اتفاقی افتاده که 
طالبان تا این حد در افغانستان پیشروی کرده است، گفت: اتفاقی نیفتاده و 
این اتفاقات مربوط به الان نیست. در واقع این اتفاق از زمان ترامپ طراحی شد. 
رییس جمهوری سابق آمریکا از زمان روی کار آمدن و حتی قبل از آن به متحدان 
خود ژاپن، عربستان، کره و غیره گفته بود که امنیت شما را مفت تامین نمی کنم. 
امنیت خود را خودتان باید تامین کنید و اگر از ما کمک بخواهید باید پول آن را 

بدهید.
 این دیپلمات پیشین افزود: آمریکا از سال ۲۰۰۱ که با هدف مبارزه با تروریسم 
به افغانستان حمله کرد تاکنون که ۲۰ سال از آن زمان گذشته، هیچ اقدام مثبتی 
در منطقه نداشته است. فرمول آمریکا واضح است؛ همان هایی که بخاطر بمباران 
بار رساند، الان می گوید  این وضعیت فلاکت  به  افغانستان را ۲۰ سال  آنها، 
برمی گردد و کشور را دست همان ها می دهد. یعنی تروریست ها نه تنها کم نشدند 

بلکه چند برابر شده اند.
افغانستان در مذاکرات قطر ذبح شد

رحیم پور اظهار کرد: وقتی حوادث افغانستان را نگاه می کنید، وحشتناک 
بودن ترورها را می بینید؛ ترورهای قبلی بوی حیوانی نمی داد اما اکنون این ترورها 
فجیع تر شده است. در فعل و انفعالات و مذاکراتی که با آمریکایی ها در قطر و قبل 

از آن داشته اند، نهایتا افغانستان، ذبح شده است.
وی با بیان اینکه این نتیجه در مسیر مذاکرات هم پیش بینی می شد، گفت: در 
انتخابات افغانستان شاهد بودیم که ۱۵درصد واجدین شرایط رای دادند و رییس 

جمهوری با ۸ درصد آرا برنده شد. بعد هم مجبور شدند با عبدالله ائتلاف کنند. 
حالا با این ۱۵ درصد می خواهند  کشور را اداره کنند.

ابراهیم رحیم پور معاون پیشین  آسیا و اقیانوسیه وزارت امور خارجه اضافه کرد: 
همان زمان هم گفته بودم که برنده واقعی انتخابات افغانستان، طالبان است. بعد 
از ۲۰ سال شعارهایی که داده می شود مثال واضحی برای این موضوع است که 
وقتی در جهان سوم کشورها به وسیله قدرت ها به ویژه آمریکایی ها اداره می شود، 

مردم از چنین دولت هایی مایوس می شوند.
رحیم پور در گفت وگو با ایرنا خاطرنشان کرد: آمریکا هم مردم افغانستان را 
رها کرد و هم دولتی که خود حامی آنان بود را ترک کرد. افغانستان ثروتی ندارد 
که  آمریکا از آن پولی بگیرد از این رو می بینید که بعد از ۲۰ سال آمریکایی ها 

افغانستان را ترک می کنند و تنش ها و درگیری های داخلی بروز می کند.
طالبان ۱۰۰درصد افغانستان را دراختیار می گیرد

 این دیپلمات پیشین کشورمان ادامه داد: ۸۰ درصد خاک افغانستان در اختیار 
طالبان است و قاعدتا می تواند ۱۰۰ درصد را در اختیار بگیرد. حتی ظاهر شاه 
که مقتدرترین پادشاه افغانستان بود در زمان اقتدار خود بیش از ۵۰ درصد 
افغانستان را در اختیار نداشت. حالا هم به نظر می رسد این اتفاقات نتیجه »بده 

بستان« با آمریکا و دست هایی پشت پرده است.
این کارشناس مسائل بین الملل با بیان اینکه در نتیجه این اتفاقات، ایران، 
پاکستان، چین و روسیه با وضعیت جدیدی روبرو می شوند، یادآورشد: هر کدام 
از این کشورها که روابط خوبی با آمریکا ندارند، به نحوی با بحران جدیدی مواجه 

می شوند.
 وی خاطرنشان کرد: آمریکا حساب و کتاب هایش را کرده و برایش مهم نیست 
سرنوشت این ملت بعد از این همه بمباران  به کجا می رسد و ترک افغانستان در 

شرایطی که تروریسم،  مواد مخدر و فقر در این کشور تشدید شده،  نامردی است.
احتمال شکل گیری دولت ائتلافی بین طالبان و گروه های جهادی

معاون پیشین آسیا و اقیانوسیه وزارت امور خارجه در ادامه درخصوص نقش 
داعش در تحولات افغانستان گفت: طالبان و داعش یکی نیستند اما در عین 
حال داعش بخشی از کار را با حمایت نیروهای بیرون افغانستان ادامه خواهد 
داد. اگر دولتی در کابل بیاید که مقبولیت داخلی و بیرونی نداشته باشد، داعش 
می تواند با پول های خارجی ها تحرکاتی داشته باشد و بعید نیست این تحرکات در 

مناطق مرزی ما هم روی بدهد.
رحیم پور در پاسخ به این سوال که آیا گروه های جهادی در مقابله با طالبان وارد 
میدان می شوند یا نه، گفت: گروه های جهادی این ظرفیت را دارند شان نزول این 
گروه ها مقابله با نیروهای اجنبی بوده است. بعد از خروج شوروی هم نیروهای 
جهادی وهم طالبان مدتی قدرت را در اختیار داشتند و این دو رقبای یکدیگر 

بودند.
 وی اضافه کرد: اگر طالبان قدرت را بگیرد و با همان سبک قبلی اداره کند 
گروه های جهادی وارد عمل خواهند شد اما اگر طالبان توسط دوستان شان 
آموزش دیده باشند و نخواهند مانند قبل عمل کنند شاید دولت ائتلافی در 

منطقه شکل بگیرد که بخشی از آن نیروهای جهادی خواهند بود.
 این دیپلمات پیشین در پاسخ به سوالی درباره مذاکرات قطر گفت: از نظر 
آمریکایی ها اهداف کنفرانس قطر، همان چیزی است که الان به آن عمل شد و 
آمریکا به دنبال خروج با تفاهم، ازادی زندانیان خود و کاهش هزینه های نظامی و 
تلفات آتی بود و اینها همه حاصل می شود اما از نشست قطر برای دولت و بخش 
زیادی از مردم افغانستان نتیجه ای حاصل نمی شود. به نظر می رسد معادلاتی در 
قطر رخ داده است. طالبان نمی خواهد نشان بدهد که آمریکایی ها و خودشان، 

پیروز میدان بوده اند اما محاسبات و تحولات افغانستان این را نشان می دهد.
 حمایت های آمریکا نباشد ارتش افغانستان دوام نمی آورد

رحیم پور همچنین در پاسخ به سوالی درباره تجزیه افغانستان گفت: تجزیه 
افغانستان محتمل نیست. اگر چنین باشد باید بخش پشتون نشین که پاکستان 

به آن نگاه می کند، جدا شود که بعید است.
وی در پاسخ به سوال دیگری درباره احتمال سقوط کابل گفت: سفر اشرف 
غنی به واشنگتن با محوریت تعیین تکلیف دولت است نه خود افغانستان و از این 
جهت بعید می دانم از واشنگتن هم خیری در این زمینه حاصل شود. حکومتی 
منافع  براساس  آنها هم محاسبات شان  و  باشد  وابسته  به قدرت خارجی  که 
خودشان است لذا بعید می دانم چیزی ازاین سفرعاید شود البته امیدوارم نتیجه 

این سفر این باشد که کابل سقوط نکند.
رحیم پور درباره رویکرد ایران، روسیه چین و پاکستان به تحولات افغانستان 
گفت: آمریکا و بایدن در مواضع خود نسبت به این ۴ کشور موضع خوبی ندارند. 
پاکستان متحد قبلی آمریکا بود اما در وضعیت جدید گرایش آمریکا به هند است 
نه پاکستان و پاکستانی ها هم نباید از سناریویی که در افغانستان اجرا می شود 

خشنود باشند.
 معاون پیشین آسیا و اقیانوسیه وزارت امور خارجه اضافه کرد: البته روس ها 
مشکلی با گرایشات غربی دولت کابل ندارند اما این که بحران و طغیان نامعلوم 
جایگزین وضعیت فعلی شود در مورد آن قطعا نظر مساعد ندارند. در واقع روس 
ها موافق تغییر نیستند مگر اینکه دولت فعلی روس ها را هم حساب کند و در 

وضعیت جدید با آنها کار کند.
وی افزود: دولت جدید متاسفانه شانس زیادی ندارد و سرنوشتش نامعلوم است 
و صرفا به امید کمک های آمریکا دل بسته اند و اگر حمایت های مالی آمریکا ادامه 

نیابد، ارتش افغانستان دوام نمی آورد.

معاون پیشین وزیر امور خارجه:

منافع افغانستان در مذاکرات قطر قربانی شد
رویکردهای سیاسی و فشارعلیه تهران پاسخ نمی دهد؛ 

استفاده ابزاری از آژانس ممنوع

 مذاکرات برای احیای توافق هسته ای در وین در حالی وارد مرحله اتخاذ تصمیمات 
سیاسی سخت و دشوار شده که کشورهای غربی تلاش می کنند با استفاده ابزاری 
از نهاد فنی و تخصصی آژانس اهداف خود را پیگیری کنند.چنین رویکردی ممکن 

است بدون کمک به مذاکرات وین به وجهه و اعتبار آژانس آسیب بزند.
به گزارش خبرنگار ایرنا، دولت در راستای اجرای قانون اقدام راهبردی مجلس 
برای لغو تحریم ها دولت، ایران سال گذشته دسترسی بازرسان آژانس بین المللی 
انرژی اتمی به تاسیسات هسته ای را محدود و اجرای داوطلبانه پروتکل الحاقی را 
متوقف کرد. پس از آن و در جریانس فر رافائل گروسی مدیر کل آژانس بین المللی 
انرژی اتمی به تهران، ایران وآژانس به توافقی سه ماهه دست یافتند که براساس 
آن دوربین های نظارتی آژانس در تاسیسات هسته ای فعالیت کند اما دسترسی به 
ذخایر آن تنها در صورتی امکان پذیر باشد که تحریم های آمریکا علیه ایران لغو شود.

این توافق سه ماهه بهار امسال به مدت یک ماه دیگر تمدید شد اما  این مهلت 
روز ۳ تیر به پایان رسید. رافائل گروسی، مدیر کل آژانس بین المللی انرژی اتمی، در 
نامه ای روز ۲۷ خرداد از مقامات ایران خواسته است که این توافق نظارتی را تمدید 

کند.
گروسی روز ۴ تیرماه در بیانیه ای اعلام کرد که تهران هنوز به درخواست این 
سازمان در مورد تمدید پیمان موقت نظارت اتمی پاسخ نداده است. گروسی بر 
اهمیت حیاتی تداوم دریافت داده های لازم درباره برخی فعالیت های ایران ذیل 

توافق هسته ای تاکید کرد.
کاظم غریب آبادی، سفیر و نماینده دائم ایران نزد سازمان های بین المللی در وین 
در واکنش به اظهارات مدیر کل آژانس گفت: جمهوری اسلامی الزامی برای تمدید 

تفاهم با آژانس ندارد.
 غریب آبادی یادآورشد: هر چند تفاهم فنی مشترک سه ماهه میان آژانس و ایران 
صورت گرفت اما باید توجه داشت که مبنای این تفاهم، تسهیل مذاکرات سیاسی 
و کمک به موفقیت آن در جهت مختصات مد نظر ایران بود نه الزام ایران نسبت به 
اجرای خواست آژانس. به گفته این دیپلمات کشورمان،  بر اساس تصمیم سیاسی 

ایران، نقش آژانس صرفا در حد یک مجری است.
تاکنون جمهوری اسلامی با حضور فعال در مذاکرات وین و همچنین همکاری 
حداکثری با آژانس بین المللی انرژی اتمی نشان داده که نسبت به روند دیپلماسی 
و تلاش برای حل اختلافات حسن نیت و تعهد دارد. ایران به اذعان آژانس بیشترین 
و کامل ترین همکاری ها را برای حفظ توافق هسته ای و اجرای تعهدات فنی و هسته 
ای خود داشته است. تمدید توافق ایران و آژانس در میانه مذاکرات هسته ای انجام 
شد زمانی که همه طرفین از پیشرفت چشمگیر در مذاکرات خبر دادند، در واقع 
تمدید توافق ایران با آژانس نیز در راستای تسهیل مذاکرات سیاسی در وین انجام 

شد.
غریب آبادی با اشاره به این که بعد از گذشت سه ماه، ایران دیگر این تفاهم را با 
آژانس تمدید نکرد و صرفا در چارچوب تصمیمی سیاسی به مدت یک ماه دیگر به 
ثبت داده ها ادامه داد، گفت: ادامه یا عدم ادامه این فرآیند هیچ ارتباطی با تکالیف 
پادمانی ایران ندارد؛ چرا که ایران همچنان به اجرای تعهدات پادمانی خود ادامه 

می دهد.
تفاهم  مورد  در  گزارش  ارائه  برای  وظیفه ای  هیچ  آژانس  اینکه  بیان  با  وی 
منقضی شده مشترک و ثبت داده ها نداشته و ندارد، گفت: هر تصمیمی که ایران 
در این رابطه بگیرد، صرفا مبنای سیاسی خواهد داشت و آژانس نمی تواند آن را به 

عنوان حقی برای خود تلقی کند.
 این در حالی است که آنتونی بلینکن، وزیر خارجه آمریکا عدم تمدید توافق ایران و 
آژانس انرژی اتمی نگران کننده خوانده و مدعی شد در صورت تداوم نقض تعهدات 

برجامی ایران، بازگشت به برجام سخت می شود.
میخائیل اولیانوف، نماینده روسیه در مذاکرات وین در توئیتر نوشت: آژانس بین 
المللی انرژی اتمی هنوز پاسخ مثبت ایران را دریافت نکرده که توافقات موقت 
درخصوص راستی آزمایی ها همچنان ادامه داشته باشد. امیدوارم پاسخ مثبت 
هرچه زودتر اعلام شود تا از بروز موارد نامشخصی که عواقب منفی طولانی مدت و 

غیر موجه خواهد داشت، جلوگیری شود.
آمیز  موفقیت  انجام  احتمال  رسد  می  نظر  به  نوشت:  دیگر  توئیتی  در  وی 
گفت وگوهای وین درباره برجام در دور هفتم بالا است اما هیچ وقت از قبل در این 
باره اطمینان وجود ندارد. هدف مذاکره کنندگان انجام وظایف خود بدون تأخیر 

است. البته کیفیت سند نهایی در درجه اول اهمیت قرار دارد.
در این شرایط آنچه انتظار می رود این است که آژانس به عنوان یک نهاد بین 
المللی در مسیر اجرای وظایف فنی  قرار گرفته و ضمن حفظ بی طرفی ابزار سیاسی 

کشورها در فرایند مذاکرات نشود.
خبر دیگر مرتبط با مذاکرات هسته ای، دیدار وزیران خارجه  آمریکا و فرانسه و 
اظهارات این دو درباره توافق هسته ای است. آنتونی بلینکن و ژان ایو لودریان مدعی 
شدند که فرصت ایران برای بازگشت به اجرای تعهداتش مطابق برنامه جامع اقدام 

مشترک )برجام( بسیار محدود است.
لودریان نیز که کشورش از امضاکنندگان توافق نامه هسته ای در سال ۲۰۱۵ 

است، از تهران خواست تا گامی قاطع به نفع نجات برجام بردارد.
 وی گفت: ما انتظار داریم که مقامات ایرانی تصمیمات نهایی را بگیرند که بدون 

تردید دشوار است اما اجازه می دهد مذاکرات آغاز شده در وین به سرانجام برسد.
 این اظهارات البته با واکنش قاطع سعید خطیب زاده سخنگوی وزارت امور 
خارجه مواجه شد. خطیب زاده در این خصوص تاکید کرد: جمهوری اسلامی ایران 
هیچ وقت برجام را ترک نکرده که بخواهد به برجام برگردد. بلکه این آمریکاست که 
باید تصمیم خود را بگیرد و با لغو تحریم های غیرقانونی و اجرای موثر تعهدات قطعی 
خود به برجام بازگردد. آمریکا و اروپایی ها بهتر از همه می دانند که ایران تصمیم 
خود را زمانی گرفت که به رغم خروج یکجانبه آمریکا از برجام و وضع تحریم های 
غیر قانونی و ظالمانه علیه مردم ایران و به رغم بی عملی اروپا در توافق باقی ماند و 

برجام را زنده نگه داشت.
از سیزدهم فروردین ماه امسال مذاکرات برای احیای برجام آغاز شده و نمایندگان 
ایران و ۱+۴ و آمریکا ) به طور غیرمستقیم( در این مذاکرات حضور دارند. طی این 
مدت به گفته مذاکره کنندگان راه زیادی طی شده و کارگروه های سه گانه اقدامات 
لازم را انجام داده اند با این حال اینکه کار به مرحله تصمیم گیری سیاسی رسیده 
است. در عین حال در این مدت برخی اقدامات ایذایی برای تخریب روند مذاکرات 
رخ داده که البته طرفهای مذاکره کننده توانسته اند مانع از اثرگذاری این اقدامات 
ایذایی شوند در عین حال هر از گاهی مذاکره کنندگان غربی به فکر استفاده از 
ابزارهای سیاسی و فنی برای پیشبرد اهداف خود در مذاکرات می شوند. در این 
زمینه طرف های غربی تلاش کرده اند از آژانس به عنوان یک ابزار فشار در فرایند 

مذاکرات استفاده کنند.
این در حالی است که اتخاذ این مسیر و در پیش گرفتن رویکردهای سیاسی و 
فشار علیه تهران پاسخ نداده است.  تفاهم سه ماهه با آژانس و تمدید یک ماهه آن به 
منزله فرصت به دیپلماسی و نشان دهنده حسن نیت تهران است. ایران هم انتظار 
دارد آژانس در اجرای وظایف خود رویکرد صرفا فنی وکارشناسی را رعایت کرده و 
نگاه بی طرفانه ای به مسائل داشته باشد. هر گونه برخورد سیاسی با آژانس نه تنها به 
وجهه و جایگاه آن آسیب می زند هیچ تاثیر مثبتی بر فرایند مذاکرات نمی گذارد در 
این شرایط بهتر است شرکای برجام به تعهدات خود برگردند و در آن صورت خواهند 

دید که تهران به طور کامل تعهدات خود رااجرا خواهد کرد.
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من در برخی از زمین های کشاورزی ام کار می کنم تا 
آن که عرق از بدنم سرازیر می شود، در حالی که هستند 
کسانی که به جای من کار کنند و مرا از کار کردن بی نیاز 

کنند، ولی من کار می کنم تا خداوند ببیند که در جست و 
جوی روزی حلالم.
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 دادستان عمومی و انقلاب استان قم با بیان اینکه 
با مجرمین جرائم خشن بدون تخفیف های قانونی 
برخورد جدی می شود، گفت: مردم در زمینه کاهش 
کلاهبرداری اینترنتی با دستگاه قضا همکاری داشته 
باشند. حجت الاسلام حسن غریب در گفت و گویی 
مجرمین  با  قضائی  دستگاه  سیاست  اینکه  بیان  با 
جرایم خشن و مخل نظم، برخورد جدی و بدون در نظر 
گرفتن تخفیف های قانونی است، گفت: تصمیمات 
سال  در  خشن  جرایم  متهمین  با  ارتباط  در  جدی 
گذشته انجام شده است که در این راستا می توانیم به 

احکامی مانند اعدام و قطع عضو اشاره کنیم.
دادستان عمومی و انقلاب قم با اشاره به اینکه نه 
تنها تخفیف های قانونی شامل جرایم خشن نمی شود 
بلکه این افراد ممنوع التسهیلات هستند و تا جایی 
که قانون اجازه داده است مجازات های قطعی اجرا 

می شود. وی با تاکید بر اینکه کلاهبرداری اینترنتی 
رسانی  اطلاع  بارها  و  دارد  ساله  سابقه ۱۰  ایران  در 
شده است که هرنوع تماس مبنی بر »برنده شدن در 
یک قرعه کشی، مسابقه و … و ترغیب برای مراجعه به 
دستگاه خودپرداز برای دریافت جایزه« کلاهبرداری 
است اما همچنان مردم فریب می خورند و اموالشان به 
این صورت مورد دستبرد قرار می گیرد، ادامه داد: مردم 
در این زمینه با دستگاه قضائی همکاری جدی داشته 
باشند تا شاهد کاهش این نوع جرایم در استان باشیم.
غریب با بیان اینکه پرونده پروژه رضوان پس از صدور 
رأی به اجرای احکام رفته و در یکی از شعب اجرای 
احقاق  برای  احکام در حال رسیدگی است، گفت: 
انجام  بندی  اولویت  احکام،  اجرای  در  مردم  حقوق 
شده است و در نخستین مرحله مقرر شد که ساختمان 
راستا  این  در  و  شود  گذاشته  مزایده  به  »رضوان« 

کارشناسی انجام شده و اکنون در مرحله اطلاع رسانی 
و نشر آگهی است که پس از انجام مزایده به حساب 

مالباختگان نخستین وجوه واریزی انجام می شود.
وی با اشاره به اینکه در پرونده گوهر ناز متهم این 
جبران  و  اموال  استرداد  حبس،  به  محکوم  پرونده 
خسارت شده است که از سوی متهم این رأی مورد 
اعتراض قرار گرفته که برای رسیدگی به دیوان عالی 
بر  ناز  پرونده گوهر  افزود:  ارسال شده است،  کشور 
خبردار  و  شده  تشکیل  مجرمانه  اقدام  یک  اساس 
شدیم شخصی با وعده های دروغین پول مردم را گرفته 
و به آنان سود می داده است و زمانی که در این راستا 
بررسی های میدانی و دقیق انجام شد متوجه شدیم 
هیچ نوع فعالیت اقتصادی که بتواند سودی برای متهم 
و مردم داشته باشد از سوی وی انجام نمی گرفته است 

و از سرمایه مردم به آنها سود پرداخت می شده است.

دادستان قم خبرداد؛

برخورد جدی با مجرمین جرائم خشن، بدون تخفیف های قانونی

:سهمیه  گفت  قم  استان  برق  نیروی  توزیع  شرکت  فوریت های  مدیرمرکز 
مصرف برق روزانه استان از سوی وزارت نیرو کاهش یافته است و شهروندان 

قمی باید آماده افزایش خاموشی های احتمالی باشند.
سید محمد ارجمند زاده اظهارداشت: با توجه به تداوم گرای هوا و کاهش 
تولید، سبب کاهش میزان حد مجاز مصرف برق روزانه استان از سوی وزارت نیرو 
شد. وی افزود: پیش از این سهمیه مصرف برق روزانه قم ۷۰۰ مگاوات تعیین 
شده بود که با تصمیم وزارت نیرو این سهمیه به ۶۷۰ مگاوات کاهش یافته است. 
ارجمندزاده افزود: در صورتی که مصرف از سوی مشترکین مدیریت و صرفه 

جویی نشود، با خاموشی های بیشتری روبرو خواهیم شد.
وی ادامه داد :کاهش ۳۰ مگاواتی حدمجاز مصرف برق روزانه قم در حالی 
اتفاق می افتد سهمیه پیشین پاسخگوی نیاز شهورندان و مشترکین قمی نبوده 

و یک ماهی است خاموشی های برنامه ریزی شده در دستور کار قرار دارد.
رشد مصرف برق  در خرداد ماه ۱4 درصد بود 

وی دربخش دیگری از سخنان  با تأکید بر اینکه رشد مصرف برق در سال 
جاری تبدیل به یک معضل شده است و این رشد مصرف طبیعی نیست، تصریح 
کرد: متوسط رشد مصرف در استان قم بین پنج تا هفت درصد بوده که هرسال 
این افزایش مصرف، پیش بینی و اقدامات لازم انجام می شود؛ اما امسال رشد 
مصرف برق در خرداد ماه ۱۴ درصد بود. وی ادامه داد: بخشی از این امر مربوط 
به افزایش دما بوده که به گفته هواشناسی به طور متوسط حدود ۱٫۷ تا ۲ درجه 
افزایش دما نسبت به سال های گذشته را داشتیم و در خرداد ماه نیز شاهد دمای 
۴۴ درجه بودیم که در سال های اخیر بی سابقه بوده است؛ اما بخشی دیگر 
مربوط به رمز ارزها بوده که غیرقابل چشم پوشی بوده و در مدت اخیر نیز تعداد 

زیادی از این دستگاه ها شناسایی و ضبط شده است.
فاصله گرفتن از سوخت های فسیلی تنها راه برون رفت از مشکلات برق

وی مشکل دیگر را تولید برق دانست و گفت: امسال حداکثر سه هزار مگابایت 
نیروگاه برق آبی داریم که نسبت به سال گذشته حدود سه تا ۹ هزار مگابایت 
نیروگاه های برق آبی از مدار خارج شده اند و این کاهش تولید نیز ناشی از عدم 
تعمیرات به موقع نیروگاه ها است که به دلیل محدودیت های مصرف سوخت در 

زمستان سال گذشته، این تعمیرات دیر انجام شد.
بسیار  شرایط  خردادماه  در  که  شد  باعث  ذکرشده  موارد  کرد:  اظهار  وی 
نامطلوبی را در وضعیت برق داشته باشیم و با توجه به ادامه این روند، برای آینده 

نیز شرایط مطلوبی پیش بینی نمی شود.
مدیر امور دیسپاچینگ و فوریت های برق شرکت توزیع نیروی برق قم گفت: با 
شرایط موجود، راهی به جز فاصله گرفتن از سوخت ها فسیلی و حرکت به سمت 

استفاده از انرژی های تجدید پذیر را نداریم.
رشد راه اندازی سلول های خورشیدی مطلوب است 

وی در رابطه با استفاده از سلول های خورشیدی بیان کرد: قرارداد این امر برای 
متقاضیان و سرمایه گذاران وجود دارد و در برهه ای زمانی نیز رشد راه اندازی 
سلول های خورشیدی در قم مطلوب بود و سرمایه گذارهای زیادی نیز اعلام 
آمادگی کردند و مکان هایی نیز برای این امر شناسایی شد؛ اما شرایطی مانند 

تحریم و افزایش قیمت دلار سرعت این مسیر را کاهش داد.
وی با اشاره به اینکه نمونه پنل تولیدی در داخل نیز محدود است، بیان کرد: 
شرکت برق بر اساس مصوبات، نصب این پنل ها را در سایر ادارات دولتی نیز 
پیگیری کرد و در این امر نیز در سطح کشور وضعیت مطلوبی داشتیم؛ اما باز 

هم مورد رضایت نبود.
تعرفه مشترکین پرمصرف ۱۶ درصد افزایش یافته است 

از  بسیاری  برای  امر  این  اجرای  و  کردن  هزینه  اینکه  بابیان  زاده  ارجمند 
خانواده ها به ویژه خانواده های که پرمصرف تلقی می شوند عدد قابل توجهی 
نیست، بیان کرد: علاوه بر اینکه فرهنگ سازی باید صورت بگیرد، نیاز است که 
در مجموعه استان نیز این امر تسهیل شود؛ زیرا تنها راه حل برون رفت از مشکل 

است.
 وی با اشاره به اینکه تعرفه مشترکین پرمصرف ۱۶ درصد افزایش یافته است؛ 
اما متأسفانه مقدار این جرائم برای مشترکین پرمصرف بازدارنده نیست، ادامه 
داد: درحالی که با قطع برق، استفاده از بسیاری از خدمات دیگر مانند آب، تلفن 
و... نیز با مشکل مواجه می شود؛ اما به دلیل ارزان بودن برق تلاشی برای درست 

مصرف کردن صورت نمی گیرد.

مدیرمرکز فوریت های شرکت توزیع نیروی برق استان قم :

خاموشی ها افزایش می یابد

طرح:فیروزه مظفری

مجلس عزا و عروسی هم زیرزمینی شد!

افشاگری ذوالنوری درباره انتخابات کمیسیون امنیت ملی 
نماینده مردم قم در پاسخ به این سوال که پس دلیل رای نیاردن شما در این دوره از انتخابات کمیسیون 
امنیت ملی و سیاست خارجی چه بود، اظهار کرد: »طبع مجلس همین طور است، امسال به دوستان 
گفتم که مطلقا هیچ تلاش و صحبتی با نمایندگان برای انکه به من رای بدهند نخواهم کرد. استدلال 
من این بود که یک سال در کمیسیون کنار هم نشسته ایم و هر نماینده شناخت لازم را در مورد من پیدا 
کرده و نیازی به لابی، رایزنی و خواهش نیست لذا مطلقا به هیچ کس نگفتم به من رای بدهد، فقط بیان 
کردم که براساس وظیفه اعلام کاندیداتوری کرده ام .مجتبی ذوالنور ادامه داد: "طرف مقابل من آقای 
جلال زاده که رای آورد چند ماه است که به طور جد برای کسب ریاست کمیسیون کار می کند و نفر به نفر 
رایزنی کرده و به صورت چند نفری برای کسب ریاست کار کردند. اقای نیکزاد نایب رئیس مجلس شخصا با 
اعضای کمیسیون امنیت ملی تماس گرفته است و از انها درخواست کرده تا به اقای جلال زاده رای بدهند 
و چون ایشان ممکن است معاون اول رئیس جمهور جدید بشود حرف هایش برای برخی از آقایان اهمیت 
پیدا کرده است و جایگاه نیکزاد در نظر و رای نمایندگان، تاثیر گذاشته است."ذوالنور گفت: »فداحسین 
مالکی هم بنا داشت تا در این دوره کاندیدا ریاست کمیسیون شود اما آقای نیکزاد با او صحبت کرد و 
نهایتا فداحسین مالکی به نفع جلال زاده کناره گیری کرد. این اتفاقات در کمیسیون افتاد، من هم ناراضی 
نیستم، این حق اعضای کمیسیون است که بنا بر تشخیص خودشان به افراد رای بدهند، رئیس نشدنم 
سر سوزن در نوع کار من در کمیسیون تاثیر نخواهد داشت و هر کاری که از دست من بربیاید برای موفقیت 
اقای جلال زاده و اعضای جدید هیئت رئیسه دریغ نخواهم کرد و به عنوان یک عضو به صورت منظم در 

کمیسیون حضور پیدا خواهم کرد.

آخرین وضعیت شیوع کرونا دراستان قم
رییس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: طی بیست و چهار ساعت منتهی به ششم تیرماه جاری، ۲ تن 
بر اثر ابتلا به ویروس کرونا در استان جان خود را از دست دادند. به گزارش عصر یکشنبه روابط عمومی 
دانشگاه علوم پزشکی قم، محمد رضا قدیر در گفت و گویی بیان داشت: طی بیست و چهار ساعت 
گذشته، ۴۸ تَن مشکوک و یا با علائم قطعی ابتلا به کرونا توسط اورژانس مراکز درمانی قم مورد پذیرش قرار 
گرفتند.وی با اشاره به بستری شدن ۴۴ تَن از این افراد گفت: ۴۲ تَن که طی روزهای بستری شده بودند نیز 
به تشخیص پزشکان معالج ترخیص شدند.وی افزود: در مجموع ۲۰۹ تن در مراکز درمانی استان به دلیل 
ابتلا به کرونا تحت درمان قرار دارند که ۳۴ تن از آنان بدحال هستند.رییس دانشگاه علوم پزشکی قم اضافه 
کرد: از مجموع ۵۷۲ آزمایش کرونای انجام شده، نتیجه ۸۴ مورد مثبت شد.قدیر بیان کرد: از ابتدای 
اجرای طرح واکسیناسیون کرونا در قم ۶۱ هزار و ۳۱۸ دوز واکسن تزریق شده است.قم از روز بیست و نهم 

خردادماه از منطقه نارنجی وارد منطقه زرد کرونایی شد.

۳۰۰ شهر کشور در وضعیت تنش آبی 
معاون وزیر نیرو در امور آب و آبفا گفت: درحال حاضر ۳۰۰ شهر از یک هزار و ۴۰۰ شهر کشور در وضعیت 
تنش آبی )نقطه سر به سر( قرار گرفته اند.»قاسم تقی زاده خامسی« افزود: منظور از تنش آبی، قطعی آب 
نیست، ما وقتی از تنش آبی حرف می زنیم یعنی چنانچه مصرف در مقابل تامین آب افزایش پیدا کند، آب 
دچار افت فشار می شود.وی ظرفیت مخازن آب سدهای کشور را حدود ۵۰ میلیارد متر مکعب اعلام کرد و 
اظهار داشت: ظرفیت مخازن پشت سدهای کشور در مقایسه با سال گذشته ۲۸ درصد کاهش یافته است.
تقی زاده خامسی در ادامه از مصرف کنندگان آب در بخش خانگی، رستوران ها و غیره دعوت کرد برای گذر 

از تنش آبی طی تابستان امسال در مصرف آب صرفه جویی کنند.

خداحافظی مهران غفوریان با کمدی ها 
مهران غفوریان در جدیدترین گفت وگوی خود درباره موضوع مهمی یعنی تصمیمش برای تغییر مسیر 
حرفه ای و تحول در کارنامه حرفه ای اش صحبت کرده است. او همزمان با کاهش وزن شدیدی که داشته 
آگاهانه تصمیم گرفته از بازی در کمدی های تجاری دوری کند و از این پس با پذیرش پیشنهاد های غیرکمدی 
خودش را به چالش بکشد. مهران غفوریان پس از سال ها بازی در آثار کمدی، فعلا تصمیم دارد در نقش های 

جدید و آثار غیرکمدی دیده شود، تصمیمی که احتمالا برای بسیاری از طرفداران او خوشایند نیست.

مدیرکل تشخیص و وصول درآمد شهرداری قم خبرداد:

آغاز حذف صدور قبوض کاغذی عوارض 
مدیرکل تشخیص و وصول درآمد شهرداری قم از آغاز حذف صدور قبوض 
کاغذی در شهرداری خبر داد و گفت: ازاین پس جزییات قبوض عوارض 

به صورت پیامکی به شهروندان ارسال می شود.
به اجرای طرح حذف قبوض کاغذی عوارض  اشاره  با  محمد وحیدنیا 
اظهار داشت: اجرای طرح حذف صدور قبوض کاغذی عوارض نوسازی و 
عمران شهری توسط اداره کل درآمد شهرداری قم و با همکاری سازمان فاوا 
و اتوماسیون معاونت شهرسازی و معماری شهرداری آغازشده است و در این 
فرآیند قبوض نوسازی و عمران شهری همانند قبوض آب، برق و … به صورت 

پیامکی به اطلاع مالکان محترم می رسد.
وی با بیان اینکه این فرآیند به صورت پایلوت از منطقه دو شهرداری قم 
آغازشده و پیامک در تاریخ یکم تیرماه ۱۴۰۰ به تمام مالکان این منطقه 
لینک  به  توجه  با  است، گفت: همشهریان محترم می توانند  ارسال شده 
پرداختی که در این پیام وجود دارد نسبت به پرداخت عوارض عمران شهری 
خود اقدام کنند.  مدیرکل تشخیص و وصول درآمد شهرداری قم با اشاره به 
اینکه  در صورت مغایرت اطلاعات، مالکان می توانند به منطقه مراجعه و یا 
عدد ۹ را به سرشماره ۳۰۰۰۶۹۴۹ ارسال کنند، خاطرنشان کرد: پرداخت 

این عوارض از طریق سامانه قم یار به نشانی qom.ir  نیز امکان پذیر است.
را  شهری  عمران  عوارض  کاغذی  قبوض  حذف  طرح  مزایای  وحیدنیا 
الکترونیک  توسعه شهر  آن،  توزیع  و  صرفه جویی در هزینه صدور قبوض 
و کمک به محیط زیست اعلام کرد و افزود: شهروندان محترم با پرداخت 
عوارض عمران شهری سال جاری تا پایان شهریورماه، علاوه بر ۱۰ درصد 
جایزه خوش حسابی از تخفیف ۳۰ درصدی هزینه مدیریت خدمات پسماند 

سال ۱۴۰۰ نیز بهره مند می شوند.
 

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم:

رانندگان  در اولویت واکسیناسیون 
قرار گیرند

 معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم، رانندگان حمل ونقل عمومی را از 
اقشار با ریسک بالای ابتلا به کرونا دانست و گفت: واکسیناسیون این عزیزان 

علیه بیماری کرونا در اولویت قرار گیرد.
عباس ذاکریان با بیان اینکه بازدیدهای مشترک شهرداری و مرکز بهداشت 
قم در موضوع رعایت شیوه نامه های بهداشتی ادامه دارد اظهار داشت: برخی 
از این بازدیدها در هفته های اخیر مربوط به سالن مرکزی پایانه مسافربری و 

همچنین برخی پایانه های مسافربری درون شهری بوده است.
وی در ادامه به درصد رعایت شیوه نامه های بهداشتی در زیرمجموعه های 
مدیریت شهری توجه داد و اذعان کرد: بازه این عدد در کشور و در استان قم 

بین ۵۰ تا ۶۰ درصد در نوسان است.
معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم ابراز کرد: آمار بیانگر آن است که 
اتوبوس رانی و تاکسیرانی قم به ترتیب ۵۰ هزار و ۱۵۰ هزار مسافر را در طول 
روز جابه جا می کنند. وی ضمن تقدیر و تشکر از زحمات شبانه روزی پرسنل 
بهداشت و درمان استان افزود: یک تحقیق پژوهشی درباره ریسک چرخش 
ویروس کرونا و احتمال خطر در بین اقشار مختلف نشان می دهد، راهبران 
از اقشار پُرخطر در  حمل ونقل عمومی با حدود ۲۷ درصد ریسک، یکی 
این موضوع هستند و ازاین رو تقاضا داریم تا واکسیناسیون این عزیزان علیه 

بیماری کرونا در اولویت قرار گیرد. 
ذاکریان با اشاره به اینکه واکسیناسیون این افراد بر اساس تقاضاهای قبلی 
مدیریت شهری از دانشگاه علوم پزشکی استان همچنان آغاز نشده است 
به تعداد فراوان مسافرت های درون شهری  با توجه  به هرحال  اضافه کرد: 
با وسایل نقلیه عمومی، به نظر می رسد که اولویت واکسیناسیون راهبران 
حمل ونقل عمومی ضد کرونا یکی از ضرورت های انکارناپذیر است و باید 

موردتوجه ویژه باشد.
 

مدیر منطقه هشت شهرداری قم خبرداد:

اجرای عملیات عمرانی روکش آسفالت 
بلوار غدیر

مدیر منطقه هشت شهرداری قم از اجرای عملیات عمرانی روکش آسفالت 
مسیر رفت بلوار غدیر حدفاصل ابتدای پل شهید حججی تا ورودی بوستان 

غدیر خبرداد.
محمد رمضانی اجرای آسفالت بلوار غدیر را مورد توجه قرار داد و با بیان 
اینکه این مسیر نیازمند تجدید روکش آسفالت بود اظهار داشت: بیش از 

۳۷۰۰تن آسفالت در این مسیر اجراشده است.
وی با اشاره به اینکه این پروژه در راستای تسهیل در عبور و مرور و بهسازی 
مسیر صورت گرفته است ابراز کرد: در سال گذشته بیش از ۱۰۰هزار مترمربع 
از معابر در سطح منطقه بهسازی و آسفالت شده است و اجرای این دست 

پروژه ها در سال جاری نیز با سرعت خوب ادامه خواهد داشت.
مدیر منطقه هشت شهرداری قم هزینه اجرای این پروژه را ۳۰میلیارد ریال 
عنوان کرد و یادآور شد: تا پایان سال پروژه های آسفالت و بهسازی معابر 

مختلف در دستور کار قرار خواهد گرفت.

به زودی افتتاح می شود ؛

بهره برداری ازتقاطع غیرهمسطح »سلام«
تقاطع غیرهمسطح ورودی قم از سمت جعفریه با عنوان"سلام" در ادامه 

طرح "قم در مسیر تحول" به زودی افتتاح می شود.
به گزارش شهرنیوز، پروژه بزرگ تقاطع غیرهمسطح ورودی قم از سمت 
جعفریه با حضور مسئولانی استانی و مدیران شهری در ادامه افتتاح هفتگی 

پروژه های شهری  در طرح”قم در مسیر تحول” به بهره برداری می رسد.
برای اجرای این پروژه که در تقاطع بلوار حضرت معصومه)س( و کمربندی 

امام علی )ع( قرار گرفته ۱۴۵ میلیارد ریال اعتبار هزینه شده است.
این پروژه تأثیرگذار عمرانی از مردادماه ۹۸ آغاز و تیرماه ۱۴۰۰ در فضایی به 
مساحت ۸۰۰ مترمربع احداث تابلیه، یک هزار و ۸۰۰ مترمربع دیوار سازی 

و همچنین ۳۷ هزار و ۵۰۰ مترمربع خاکریز و خاک برداری اجراشده است.
از اهداف کلان این پروژه می توان به روان سازی ترافیک در تقاطع بلوار 
حضرت معصومه)س( و کمربندی امام علی)ع(، اتصال و ایجاد دسترسی 
مناسب محورهای کمربندی امام علی)ع( و بلوار حضرت معصومه)س( با 

ایجاد رمپ لوپ و بهسازی مناسب تقاطع اشاره کرد.
ویژگی های بارز این پروژه نیز ایجاد اتصال مناسب دو محور شریانی بلوار 
حضرت معصومه)س( و کمربندی امام علی)ع(، احداث تابلیه زیرگذر در 
مسیر اصلی کمربندی امام علی)ع( بدون قطع جریان ترافیکی در کمربندی 

و همچنین ایجاد فضای سبز مناسب در داخل رمپ و لوپ هاست.
 

با مصوبه شورای عالی شهرسازی و معماری  :

جمکران برای بار دوم به شهر قم 
الحاق شد

روستای جمکران بر اساس مصوبه جدید شورای عالی شهرسازی و معماری 
ایران به شهر قم الحاق شد.

به  تازه ترین مصوبه خود که  ایران در  و معماری  شورای عالی شهرسازی 
استاندار قم ابلاغ شد، با الحاق روستای جمکران به شهر قم بر اساس طرح 

جامع آن شهر، موافقت کرد.
در  ایران  معماری  و  شهرسازی  شورای عالی  دبیر  صادق مالواجرد  فرزانه 
نامه ای به سرمست استاندار و رئیس شورای برنامه ریزی و توسعه استان قم، 

مصوبه شورا در خصوص الحاق روستای جمکران به قم را ابلاغ کرد.

استاندار قم با اشاره به آماده شدن زیرساخت های 
شهرک صنعتی الغدیر قم گفت: با توجه به موقعیت 
خاص جغرافیایی، این شهرک بهترین مکان برای 

جذب سرمایه گذاران سراسر کشور است.
بهرام سرمست روز یکشنبه در آیین بهره برداری 
از پروژه گازرسانی به شهرک صنعتی الغدیر قم با 
گفت:  استان  این  خاص  های  ظرفیت  به  اشاره 
قم نقطه مواصلاتی ۱۷ استان کشور است که به 
دلیل قرارگرفتن در شعاع ۱۲۰ کیلومتری تهران، 
توان جذب سرمایه گذار از سراسر کشور در صنایع 

مختلف را دارد.
ظرفیت  از  گیری  بهره  ضرورت  بر  تاکید  با  وی 
برای جذب سرمایه  استان  شهرک های صنعتی 
از  استان  صنعتی  های  شهرک  داد:  ادامه  گذار 

زیرساخت های مناسبی برخوردار هستند و این امر 
ظرفیت ویژه ای را برای قم فراهم کرده است.

استاندار قم با اشاره به وضعیت کم آبی این استان 
گفت: به دلیل اینکه قم در شریط کم آبی قرار دارد، 
در استقرار صنایع در شهرک های صنعتی، صنایع 

کم آب بر در اولویت قرار گرفته است.
سرمست، شهرک صنعتی الغدیر را دارای قابلیتی 
بسیار بالا برای جذب سرمایه گذار از خارج استان 
دانست و اظهار داشت: به دلیل موقعیت خاص این 
شهرک، توسعه زیرساخت های آن و با پیگیری های 
انجام شده، گازرسانی به این شهرک زودتر از زمان 

پیش بینی شده محقق شد.
وی ادامه داد: به دلیل اشباع صنعتی و همچنین 
محدودیت فعالیت صنایع تا چند کیلومتری اطراف 
تهران، قرار گرفتن شهرک صنعتی الغدیر در محور 
قم - تهران، ظرفیت ویژه ای برای استقرار صنایع 
و جذب سرمایه گذاران را فراهم کرده است و می 
تواند پاسخگوی نیاز سرمایه گذاران از سراسر کشور 
به ویژه تهران باشد. استاندار قم افزود: در شهرک 
های صنعتی شکوهیه و محمودآباد قم محدودیتی 
برای واگذاری زمین وجود دارد که در تلاش هستیم 
نیز  مشکل  این  ها،  زمین  این  به  زمین  الحاق  با 
برطرف و بستر لازم برای استقرار صنایع جدید در 

این شهرک ها فراهم شود.
حمایت قاطع از سرمایه گذاران استانی، 

خارج از استان 
های  شهرک  شرکت  بیشتر  حمایت  سرمست، 

صنعتی کشور از ظرفیت ها و مزیت های کم نظیر 
و  شد  خواستار  را  استان  صنعتی  های  شهرک 
گفت: انتظار این است که با توجه به ویژگی های 
حمایت  مورد  استان  این  قم،  جغرافیایی  خاص 
بیشتری قرار گیرد. وی ادامه داد: علاوه بر حمایت 
قاطع از سرمایه گذاران استان، حمایت از سرمایه 
گذاران خارج از استان به طور جدی در اولویت تمام 
مسئولان و دستگاه های اجرای و خدماتی قم قرار 
گرفته است تا با افزایش سرمایه گذاری، قابلیت ها و 

مزیت های صنعتی استان افزایش یابد.
و  مدیران  تمام  داشت:  اظهار  قم  استاندار 
همچنین دستگاه های اجرایی وخدماتی استان 
تولید کنندگان،  سرمایه  اند در کنار  مکلف شده 
گذاران و کار آفرینان باشند، چراکه کمک و حمایت 

از آنها حمایت از کار، کارآفرینی و اشتغال است.
وی ادامه داد: امروز زیرساخت گاز شهرک صنعتی 
از  زودتر  ماه  چند  جهادی  اقدامی  در  قم  الغدیر 
زیرساخت مورد  تا  اعلام شده، تکمیل شد  زمان 
نیاز این شهرک در حوزه گاز رسانی به عنوان یکی 
از زیرساخت های بسیار مهم و تعیین کننده در 
صنعت آماده پاسخ گویی به نیاز صنایع مستقر در 

این شهرک باشد.
از  یکی  الغدیر  تاکید کرد: شهرک صنعتی  وی 
شهرک های با قابلیت بالا در استان است که با توجه 
به تخصیص ۸۶۴ هکتار زمین در فاز اول ظرفیت 
مناسب برای پاسخگویی به نیاز صنایع را فراهم می 

کند.

استاندارقم:

 شهرک الغدیر بهترین مکان برای سرمایه گذاری است

رئیس مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی قم  خبرداد:

افزایش ۲3 درصدی تصادف ها در استان قم 
رئیس مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی قم گفت: تعداد مصدومان حوادث رانندگی در سه 

ماه نخست امسال در مقایسه با مدت مشابه پارسال، ۲۲.۱ درصد افزایش یافته است. 
حمیدرضا باقری افزود: در سه ماه نخست پارسال چهار هزار و ۹۹۵ نفر در حوادث رانندگی این استان 

مصدوم شدند که این تعداد در سال جاری به ۶ هزار و ۱۰۳ مورد افزایش یافته است.
وی اضافه کرد: تعداد مصدومان حوادث رانندگی که به بیمارستان منتقل شده اند، ۲۷.۶ درصد و 

تعداد مصدومانی که در محل حادثه درمان شده اند نیز ۱۴ درصد افزایش یافته است.
وی با اشاره به افزایش ۲۳.۱ درصدی تصادف ها در استان قم در این مدت، ادامه داد: در سه ماه 
نخست امسال سه هزار و ۸۶۱ فقره تصادف و در مدت مشابه پارسال چهار هزار و ۷۵۳ فقره تصادف در 
این استان رخ داده است. باقری افزود: تعداد فوتی های تصادف ها در سه ماه نخست امسال در مقایسه 

با مدت مشابه پارسال در این استان، ۳۷.۱ درصد کاهش یافته است.
به گفته وی، در سه ماه نخست امسال ۲۲ نفر و در مدت مشابه پارسال،  ۳۵ نفر بر اثر تصادف در 

محدوده استان قم جان خود را از دست داده اند.
وی اضافه کرد: در سه ماه نخست امسال در مقایسه با مدت مشابه پارسال، تعداد تصادف ها و 

مصدومان مرتبط با موتورسیکلت به ترتیب ۲۸.۱ و ۲۷.۸ درصد افزایش یافته است.
باقری بیان کرد: در سه ماه نخست پارسال،  ۱۱۸ هزار و ۱۰۸ مورد تماس با مرکز اورژانس ۱۱۵ قم 
برقرار شده که این میزان با کاهش ۲.۳ درصدی در سال جاری به ۱۱۵ هزار و ۳۶۵ مورد رسیده است.

وی با اشاره به افزایش ۳۶.۴ درصدی ماموریت کارشناسان اورژانس ۱۱۵ در سال جاری، ادامه 
داد: در سه ماه نخست امسال کارشناسان این مرکز ۲۳ هزار و ۲۲۱ ماموریت و در مدت مشابه پارسال 
۱۷ هزار و ۲۳ ماموریت انجام داده اند. اورژانس ۱۱۵ استان قم دارای۲۲ پایگاه شهری، ۱۸ پایگاه 
جاده ای، یک پایگاه هوایی، ۶۱ دستگاه آمبولانس، ۱۰ دستگاه موتورلانس، یک دستگاه اتوبوس 

آمبولانس و یک فروند بالگرد با ۲۷۰ نیروی انسانی است.
 

مدیر کل تعزیرات حکومتی استان قم  خبرداد؛

صدور رای میلیاردی پرونده قاچاق پارچه 
مدیر کل تعزیرات حکومتی استان قم گفت:یک محموله میلیاردی پارچه قاچاق در محورهای 

مواصلاتی استان قم کشف و ضبط گردید.
مهدی ریاضی دراین خصوص اظهارداشت : در پی کسب خبر از عوامل دریابانی یکی از استان های 
جنوبی کشور مبنی بر حمل و جابجایی کالای قاچاق )پارچه( توسط یک دستگاه کامیون تحت 
عنوان ضایعات کشاورزی به مقصد تهران، مامورین کاشف به محور های مواصلاتی در استان اعزام و 
در محور سلفچگان به خودروی موردنظر مظنون که پس از توقیف، راکب خودرو یک فقره بارنامه با 
موضوع ضایعات کشاورزی به مامورین ارائه نموده لکن در بازرسی از این خودرو مشاهده گردید 
این محموله  ارزش  پارچه جاسازی شده است.  زیر کیسه های سبوس،  در  ماهرانه ای  به طرز  که 
۲۴,۴۰۲,۷۳۷,۱۸۰ ریال برآورد شد و مراتب جهت سیر مراحل رسیدگی به اداره کل تعزیرات حکومتی 
استان قم ارسال گردید. ریاضی  افزود: با تشکیل پرونده، شعبه ویژه رسیدگی به تخلفات قاچاق کالا و 
ارز تعزیرات حکومتی قم، ضمن احضار متهم، استماع اظهارات و اخذ آخرین دفاعیات متهم، به دلیل 
عجز متهم از ارائه مدارک مثبته، پس از رسیدگی، اتهام قاچاق را محرز و مسلم دانسته؛ متهم را علاوه 
بر ضبط محموله مکشوفه قاچاق به نفع دولت، با احتساب جزای نقدی بدل از ضبط خودرو، جمعاً به 

پرداخت مبلغ ۳۸ میلیارد و ۵۰۰ میلیون ریال جزای نقدی در حق دولت محکوم نمود.
مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم یادآورشد: بر اساس قانون کلیه محمولهِ مکشوفه توسط مرجع 

کاشف، تحویل اداره جمع آوری و فروش اموال تملیکیِ استان گردید.

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان قم  خبرداد:
کشف ۴۵ دستگاه تولید رمز ارز در یک  واحد مرغداری 

 
مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان قم از شناسایی و کشف ۴۵ دستگاه  تولید رمز ارز دیجیتال 

در بازرسی از یک واحد مرغداری غیرفعال در روستای خدیجه خاتون خبر داد.
مهندس مهدی آهنین با بیان این مطلب  که این دومین بار است که از این واحد مرغداری ،دستگاه 
تولید رمز ارز دیجیتال جمع آوری می شود، اظهار داشت:با همکاری عوامل کلانتری   و تیم ویژه 
عملیاتی بسیج در بازرسی و گشت زنی از این واحد مرغداری غیرفعال تعداد ۴۵ دستگاه استخراج رمز 

ارز دیجیتال غیرمجاز کشف و جمع آوری شد. 
وی یادآور شد: این تعداد دستگاه استخراج ارز دیجیتال، برق حدود  ۱۶۰ خانوار را مصرف می کند که 

در وضعیت کنونی، باعث بروز مشکلات زیادی در شبکه توزیع  می شود.


